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V 
īrs un vārds, 
s a v s t a r p ē -
ji apsolītais ir 
svēta lieta. Viņi 
jau sen viens uz 

otru pilnībā paļaujas, maz-
dēls Oskars un opis.  Harijs 
no sava paaugstā gadu 
kalna vēro, kā padsmitnie-
kā Oskarā mūsdienu vari-
antā izpaužas viņa paša 
zēnības gadi. Augšupejošā 
paaudžu spirālē, protams, 
kā gan citādi. Opim šķiet, 
ka tas ir pieņemami un 
pašsaprotami. 

STIPRIE NO 
“DZELZKALĒJIEM”

Harija tēvs Kārlis savulaik 
bijis kalējs Elkšķenes pagas-
ta “Dzelzkalēju” mājās un 
noprecējis vācu izcelsmes 

kalēja Heizes meitu Helēnu 
no Akmeņdzirām, kura līdz 
divpadsmit gadiem nav 
pat pratusi latviešu valo-
du. Dēlam gan vāciski 
nav iemācījusi un arī pati 
padomju laikā izvairījusies 
valodas prasmi demons-
trēt – lai, kas zin,  čeka 
nesāk vajāt kā fašistu 
spiedzi. Tēvam bijis īste-
na kalējzeļla diploms, bet 
viņš mācējis un darījis arī 
koka darbus, un zinājis, 
kā savos septiņos hektāros 
kopt zemi un audzēt lopi-
ņus. Māte bijusi smalka 
rokdarbniece un liela dzie-
dātāja ar absolūto dzirdi 
un bezgala skaistu, spēcī-
gu balsi, atceras Harijs.

Ar dronu 
izgatavošanu 
Latvijā nevie-
nu vairs ne-
var pārsteigt. 
Cita lieta ir 
paša būvēta 
lidmašīna, 
un tāda kopš 
pavasara top 
ventspilnieka 
Harija Nau-
diņa savrup-
mājā Ventspi-
lī, Meža ielā. 
Lidaparāta pasūtītājs un līdzautors Oskars dzīvo 
Rīgā un ik pa laikam zvana uz Ventspili: “Opap, cik 
tālu esi ticis, kad būs gatavs?” Uz ko Harijs nesen ar 
gandarījumu varējis atbildēt: “Pirmdien, tas laikam 
ir 24. septembris, aizvedīšu. Kā runājām – būs tāda, 
kā nevienam. Gaidi!”

Pirms 6.oktobrī doties pie vēlēšanu urnām, vajadzētu ne vien rūpīgi izlasīt partiju 4000 zīmju programmas 
13.Saeimas vēlēšanām, bet arī atsaukt atmiņā iepriekšējās vēlēšanās solīto un izvērtēt solījumu izpildi. 
Opozīcijas partijas, visticamāk, atrunāsies, ka nav bijušas pie varas, un tādēļ nav spējušas realizēt savās prog-
rammās solīto. Cita lieta – valdošā koalīcija. Gan Laimdotas Straujumas (V), gan Māra Kučinska (ZZS) valdībās 
varas grožus savās rokās turējuši trīs politiskie spēki – Zaļo un Zemnieku savienība, “Vienotība” un Nacionālā 
apvienība – “Visu Latvijai!”-Tēvzemei un Brīvībai/LNNK”. 

Krietnu rūgtumu Ventspils pilsētas pašvaldības tēviem 
sarūpējuši ventspilnieki un tie, kuriem patīk Ventspils. 
Acīmredzot tiem otrajiem daudz labāk tomēr simpatizē 
citas pilsētas, nevis reizēm mākslīgi un pārspīlēti iz-
krāšņotā Ventspils pilsēta tūrisma sezonas kulminācijas 
laikā. Savukārt pirmajiem, tātad, mums pašiem vents-
pilniekiem, ir vai nu pilnīgi vienalga un ignorance, vai 
arī ventspilnieki domā, ka citas pilsētas būtu vairāk pel-
nījušas redzēt savu vārdu uz lidmašīnu sāniem. Diemžēl, 
bet Ventspils pilsēta tomēr nebūs to 14 Latvijas pilsētu 
vidū, kuru vārdā tiks nosauktas nacionālās lidsabiedrī-
bas “airBaltic” 14 jaunās “Airbus A220-300” lidmašīnas.

Pilsētas tēviem rūgta vilšanās: 
Ventspils vārds nebūs ne uz 
vienas no 14 lidmašīnām...

S 
eptembrī “airBal-
tic” interneta mājas 
lapā izveidotā īpašā 
aptaujas formā 
ikviens varēja pieda-

līties balsojumā. Balsošanā 
tika uzrunātas un līdz ar to 
piedalījās 76 oficiāli atzītās 
Latvijas pilsētas. Balsot varē-
ja jebkurš iedzīvotājs - gan 
konkrētajā pilsētā vai nova-
dā dzīvojošais, gan jebkurš 
cits. Ļoti iespējams, ka zemā-
ku balsojuma kopējo skai-
tu ietekmēja tas, ka kat-
ram balsotājam bija nepie-
ciešams reģistrēties ar kādu 
no saviem sociālo tīklu kon-
tiem “Facebook”, “Twitter”, 
“Draugiem.lv” vai “Google”. 
Var jau būt, ka daži nobijās, 
ka atklās balsotāja identitā-
ti un sanāks vēl ziepes, taču 
balsotāja vārdu nekur nepub-
liskoja, ja vien pats lietotājs 
to negribēja. 

Pie vairāk nekā tikai pie-
ticīgā rezultāta līdzvainī-
gi ir tieši pašvaldības tēvi. 
Vienkāršiem cilvēkiem šāda 
aptauja vispār nebūtu zinā-
ma, ja vien par to neparādī-
tos informācija sociālajos tīk-
los. Tiesa, pašvaldības pub-

liskajās tīmekļa vietnēs aģi-
tācija bija neliela, ar pāris 
atsevišķiem izņēmumiem arī 
paši pašvaldību vadītāji neiz-
rādīja diez ko lielu aktivitā-
ti savos sociālo tīklu kon-
tos, lai saliedētu un mudi-
nātu ventspilniekus aktivi-
zēties balsojumam. Turklāt 
ar savu kontu varēja balsot 
katru dienu pa vienai reizei! 
Beigās no Kurzemes pilsētām 
Ventspili pārliecinoši apgāja 
kā Kuldīga, tā Liepāja. 

Balsojuma rezultāti izrādī-
jās Ventspils pilsētai ļoti bēdī-
gi. Par uzvarētājiem kļuva 
Cēsis, kas sakrāja 9183 bal-
sis. Otrajā vietā sekoja aktī-
vie alūksnieši, kuri šogad 
īpaši aktīvi, enerģiski un arī 
asprātīgi strādājuši pie pil-
sētas un apkārtnes popula-
rizēšanas kā tūrisma gala-
mērķa. Trešajā vietā ar 8072 
balsīm ierindojās Valmiera. 
Pārējās 11 lidmašīnas “sada-
līja” (ranga secībā) Kuldīga, 
Smiltene, Ogre, Līvāni, 
Bauska, Gulbene, Rīga, 
Jelgava, Liepāja, Jūrmala un 
Sigulda.

Priekšvēlēšanu solījumi pildīti tikai daļēji

L 
aimdotas Straujumas valdībā (2014. g. 5. novem-
bris-2016. g. 11. februāris) strādāja 5 "Vienotības", 5 ZZS, 
3 Nacionālās apvienības un viena bezpartejiskā ministre. 
Māra Kučinska valdībā spēku samēri mainījās – 6 ZZS,  
5 "Vienotības" un 3 Nacionālās apvienības ministri.

Nepārvaramu pretrunu šo partiju starpā nav, ir tikai inte-
reses, cīņa par ietekmi un koalīcijas veidošanas laikā neizbē-
gamā cīņa par ”garšīgākajām ministrijām”. Tātad vismaz teo-
rētiski nevajadzētu būt arī šķēršļiem pirms vēlēšanām doto 
solījumu izpildei. Paraudzīsimies, kā partijām ar šo uzdevu-
mu veicies.

NEIZPILDĪTAIS SOLĪJUMS PAR MUN LIKMES  
NEPALIELINĀŠANU

Mikrouzņēmumu nodokļu izmaiņas iniciēja Finanšu minis-
trija Nodokļu reformas ietvaros. Laimdotas Straujumas valdī-
bā finanšu ministrs bija Jānis Reirs (V), taču lēmumu par MUN 
likmes palielināšanu  pieņēma Māra Kučinska valdības finan-
šu ministre Dana Reizniece-Ozola ("Latvijai un Ventspilij"), lai 
gan iepriekš ZZS saviem vēlētājiem bija solījusi to nepieļaut. 
"Vienotība" MUN likmes palielināšanu neatbalstīja,  toties 
Nacionālā apvienība bija par šo ZZS 
ieceri.  turpinājums 4. lpp.

Biedrībā “Baltijas asociācija – Tranzīts un Loģistika” 
(BATL) ietilpstošajam kravu pārvadātājam pa dzelz-
ceļu AS “Baltijas Ekspresis” vasara izrādījusies ļoti 
ražīga un veiksmīga, jo izdevies ievērojami palielināt 
pārvadāto kravu apjomu. Ja pirmajā pusgadā vidēji 
mēnesī kravu apgrozījums bija nedaudz zem vai virs 
500 tūkst. tonnu, tad vasaras kopējais pārvadājumu 
apjoms bija vairāk nekā divas reizes lielāks nekā 
iepriekšējā gada vasaras mēnešos. Šī gada pirma-
jos astoņos mēnešos kopumā “Baltijas Ekspreša” 
pārvadātais dzelzceļa kravu apjoms Ventspils ostas 
virzienā jau sasniedzis 4,85 mlj. tonnu, tā pārspējot 
iepriekš piesardzīgi izteiktās prognozes, norāda AS 
“Baltijas Ekspresis”.

“Baltijas Ekspresim” izcila 
vasara: augustā pārvadāts trīs 
reizes vairāk kravu nekā pērn

J au jūlijs AS “Baltijas 
Ekspresis” izrādījās 
veiksmīgs, kad kopu-
mā pārvadātas 809 
tūkst. tonnas, kas bija 

par 45% vairāk kā jūnijā 
un teju divas reizes vai-
rāk nekā 2017. gada jūli-
jā. Savukārt augustā bija 
jauns gada rekordap-
joms – 920 tūkst. tonnas. 
Tas ievērojami veicināja 
arī kopējo apgrozījumu, 
sasniedzot jau 4,85 mlj. 
tonnu. Tāpat uzņēmums 
sekmīgi turpina darbu 
Ventspils dzelzceļa stacijā, 
pašu spēkiem nogādājot 
atvestos vilcienu vagonus 
līdz klientu termināliem 
ostas teritorijā. Augustā 
klientiem nogādāti kopu-
mā 13 342 vagoni, kas 
veido 98% no visa AS 
“Baltijas Ekspresis” pār-
vestā apjoma šajā mēne-
sī, uzsver uzņēmumā.

Jāatzīmē, ka pagā-
jušā gada sākumā AS 
“Baltijas Ekspresis” piedzī-
voja iespaidīgus pārvadāto 
kravu apjoma rādītājus, kas 

skaidrojams ar “akmeņ ogļu 
bumu” un krietni uzspodri-
nāja situāciju arī Ventspils 
ostā strādājošo uzņēmu-
mu rādītājos. Pēc ļoti ražī-
gajiem gada pirmajiem 
trīs mēnešiem ģeopo-
lisko lēmumu dēļ apgro-
zījums spēji samazinājās, 
līdz pat augustam piedzī-
vojot lejupslīdi. Šī gada 
aina ir citādāka. Pirmajos 
sešos mēnešos kravu 
apgrozījums bija salīdzino-
ši līdzsvarā (1. attēls), kad 
mēnesī pārvadāts no 470 
tūkst. tonnām janvārī līdz 
558 tūkst. tonnām jūnijā. 
Maksimālā starpības ampli-
tūta starp sliktāko un labā-
ko mēnesi iznāk 88 tūkst. 
tonnu. Pēdējo trīs mēne-
šu laikā vērojams spēcīgs 
kāpums.

“Šis gads ir īpašs, jo 
pirmo reizi pastāvēšanas 
20 gadu vēsturē “Baltijas 
Ekspresis” 100% ar saviem 
resursiem nodrošina kravu 
pārvadājumus un kopš 

Harijs ar lidaparātu, kas būvēts kopā ar 
mazdēlu Oskaru.
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Baida sēņotājus
Armijas mācību laikā sarīkotā šaudīšanās pie-
jūras mežā nobaidījusi sēņotājus. Viņi steidzī-
gi pametuši mežu.

Jauna māja
Pils ielā 23 nojauktās ēkas vietā pilsētas 
dome plāno būvēt jaunu dzīvojamo māju.

Dzejas dienu autobuss
Jau septīto gadu Dzejas dienu laikā pilsētas 
ielās izbrauca Dzejas autobuss, kurā skolēnu 
izpildījumā skanēja dzeja un mūzika.

Aicina balsot
Pilsētniekus aicina balsot par Ventspili kā 
“Ģimenei draudzīgāko pašvaldību-2018”. 
Balsošana notiek internetā.

Līmenis nemainīgs
Bezdarba līmenis pilsētā joprojām turas 3,9 
procentu līmenī. Uz 844 bezdarbniekiem ir 
217 vakances.

Būs jauns klientu centrs
Kuldīgas ielā 2 ierīkos valsts un pašvaldības 
vienoto klientu apkalpošanas centru.

Demonstrēja tehniku
Piejūras brīvdabas muzejā notika Nacionālo 
bruņoto spēku un sabiedroto militārās tehni-
kas un ekipējuma izstāde.

Labiekārtots iekšpagalms
Beigušies 1. pamatskolas iekšpagalma labie-
kārtošanas darbi. Tagad to var izmantot gan 
atpūtai, gan sportošanai.

Bojā gājusi sieviete
Robežu ielā, avarējot automašīnai “Chrysler”, 
bojā gājusi 53 gadus veca sieviete. Divi vīrieši 
avārijā guvuši miesas bojājumus.

Gāzes noplūdes Brīvības ielā
Brīvības ielā piecstāvu dzīvojamā mājā kādā 
dzīvoklī nebija nogriezts plīts ventilis un no tā 
noplūda gāze. Smaka bija jūtama visā mājā, 
no kāpņu telpas evakuēja trīs cilvēkus. 

Jauns sarunu cikls
Bibliotēkas Mūzikas un mākslas lasītava 
uzsākusi jaunu sarunu ciklu “Mana mūzikas 
bibliotēka”. Pirmā pasākuma viešņa būs reži-
sore Iveta Lāce.

Bibliotēku stāstu izstāde
Galvenajā bibliotēkā apskatāma Latvijas 
Nacionālās bibliotēkas Atbalsta biedrības 
veidotā valsts simtgadei veidotā ceļojošā 
izstāde “Bibliotēkas, kas palīdzēja izaugt 
Latvijai”.

Popularizē ķīniešu valodu
Ventspils Augstskolas Mūžizglītības centrā 
iespējams apgūt ķīniešu valodu, kuru mācī-
ties aktīvi mudina arī pašvaldības vadība, 
tajā saredzot lielu potenciālu nākotnē tieši 
Ventspilī.

Aicina asinsdonorus
Ziemeļkurzemes reģionālā slimnīca aicina 
ventspilniekus un novada iedzīvotājus kļūt 
par asins donoriem. Slimnīcā var nodot asi-
nis katru pirmdienu un piektdienu laikā no 
plkst.8 līdz 10. 

Veidos jaunu stāvlaukumu 
Nākamā gada vidū Ventspils Augsto teh-
noloģiju parkā plāno izbūvēt divus jaunus 
stāvlaukumus, kuros būs iespējams novietot 
kopumā 133 automašīnas.

Slēgts Skatu tornis
Dienvidu mola skatu tornis būs slēgts apmek-
lētājiem līdz oktobra vidum. Skatu tornim 
mainīs un pārkrāsos koka detaļas un metinās 
un krāsos metāla konstrukcijas.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Simboliskais simbolisms
Beidzamajā nedēļā īstu vētru sociālo tīklu lietotāju vidū 
sacēlis notikums vienas mūspuses skolas 1. (vai, precīzāk 
sakot, 3.) septembra Zinību dienas svinīgajā pasākumā. Un, 
proti, kādas skolnieces māte dalījusies iespaidos par to, ka 
svinīgajā pasākumā nav atskaņota valsts himna. Īsi aprak-
stot konflikta būtību – skolnieces māte vērsusies vispirms 
pie klases audzinātājas, tad direktora vietnieces, visbeidzot 
pie direktores ar vienu jautājumu: kāpēc tā, vai tad svinīgos 
gadījumos valsts himna publiskā pasākumā nav jāatskaņo?

P 
edagogu atbildes bijušas visdažādākās. Sākot no tā, ka 
“aizmirsies”, līdz “priekš kam, tas nav obligāti” un “nav 
bijis paredzēts scenārijā”. Un savu pārdomu noslēgumā 
skolnieces māte uzdod retorisku jautājumu: vai tad nav 
tā, ka tieši skolai jābūt valsts patriotiskās audzināšanas 

avangardā, līdz ar to ne tikai “obligātā kārtā”, bet pēc pārliecības 
un cieņas pret Latviju himnu mācību gada svarīgākajā pasākumā 
to tomēr atskaņojot. Vētru sociālajos tīklos gan sacēlis nevis pats 
gadījums, bet gan komentāri no pedagogiem un “citādi domājoša-
jiem”. Divi pedagogi, komentējot minētās kundzes ierakstu, norā-
dījuši, ka (apkopojot visu tekstu vienā teikumā) “kāda valdība, tāda 
arī attieksme pret himnu”... Tikmēr skolnieces mātes aizstāvji (arī 
apkopojot argumentus vienā teikumā) pamatoti norāda, ka himnai, 
tāpat kā citiem valsts svarīgākajiem simboliem ar konkrēto valdību 
un politiķiem vispār nav nekāda sakara, turklāt – ja pat pedagogi 
šādi jauc “sviestu ar ķieģeļiem”, tad par kādu izglītības kvalitāti vai 
skolas lojalitāti valstij vispār var būt runa.

Tāds ir šī sociālo tīklu skandāla īsais pārstāsts. Pati notikuma 
visnotaļ plašā rezonanse parāda, ka te noteikti ir pamats disku-
sijai. Ir pilnīgi skaidrs, ka skola noteikti nav tā vieta, kur svinīga-
jos pasākumos demonstrēt “attieksmi” pret valdību, piemēram, 
neatskaņojot valsts himnu. Pedagogi, kuriem taču būtu jābūt 
mūsu inteliģences pirmajās rindās, šādi rīkojoties nudien nede-
monstrē izpratni par to, kas ir Latvijas valsts, kā tā veidojusies, kā 
valsts funkcionē. “Bērnišķīgā protestētāju slimība” šeit ir redzama 
visā savā krāšņumā. Un šajā sakarībā bail pat iedomāties, ko šāda 
“simbolisma” piekritēji, būdami skolotāju amatos, stāsta bērniem, 

piemēram, vēstures stundu laikā. Šķiet, pašsaprotams ir tas, ka 
Latvijai (tāpat kā citām valstīm) ir trīs galvenie simboli – karogs, 
ģerbonis un himna. Bet šiem simboliem nav nekāda sakara ar to 
vai citu valdību, ar vienu vai otru partiju, ar konkrētu ministru vai, 
piemēram, kādu korupcijā apsūdzētu pašvaldības vadītāju. Latvija 
un mūsu simboli ir augstāk par jebkuras partijas programmu, val-
dības deklarāciju, koalīcijas padomi un visu iepriekš minēto kopā 
ņemtu. Tāpēc šāda deklaratīva attieksme, kuru taču redz un no 
kuras mācās mūsu bērni, ir ne vien nevietā. Tā ir pilnīgi destruktī-
va un nekādi ne patriotismu audzinoša.

Protams, pavisam cita lieta ir tad, ja minētās skolas vadības 
teiktais, ka “tas nav obligāti, tāpēc mēs arī himnu neatskaņojām” 
ir paša pedagoga pārliecības jautājums. Ja nav ierakstīts instruk-
cijā, ja nav deklarēts Ministru kabineta noteikumos, tātad – nav 
jādara. Vismaz teorētiski skolotājiem būtu jābūt pirmajiem, kuri 
māca bērniem izpratni par savu valsti, par Latviju, par Latvijas 
simboliem. Māca to, ka tieši viņi – šodienas skolēni – būs tie, kuri 
veidos nākotnes Latviju kā brīvu, demokrātisku, pastāvīgu un pat-
stāvīgu valsti. Bet ko gan var iemācīt bērniem, ja paši skolotāji 
pret savu zemi, valsti un tās simboliem izturas šādi: ja nav ierak-
stīts instrukcijā, tātad nav obligāti, tātad – himnu neatskaņosim. 
Protams, nekādi negribas ticēt, ka konkrētajā skolā vadības attiek-
sme pret Latviju ir nelojāla. Nekādi negribas ticēt, ka interneta 
komentētāji, kuri nostājušies visnotaļ agresīvo pedagogu viedokļu 
pusē, tiešām uzskata, ka skolas rīcība un, pats svarīgākais, šīs rīcī-
bas skaidrojumi ir adekvāti un atbilst situācijai. Taču jautājumus 
tas uzdot liek: kur beidzas vienkārši nejaušs pārpratums bez zem-
ūdens akmeņiem, un kur sākas necieņa, nemīlestība un nelojali-
tāte pret savu valsti, pret savu Latviju? Turklāt – ja sekojam šī noti-
kuma “loģiskajai ķēdei” – cik pamatota ir šādu pedagogu atraša-
nās Latvijas skolā?

P.S. Skolas vārdu šeit neminēsim, jo tam šo pārdomu kontekstā 
nudien nebūtu būtiskas nozīmes.

P.P.S. Kā “Ventspilnieks.lv” noskaidroja atbildīgajā Izglītības un 
zinātnes ministrijā, tad himnas atskaņošana skolai svarīgos noti-
kumos, tostarp – Zinību dienā, tomēr esot obligāta, un to nosakot 
Ministru kabineta noteikumi nr. 480. 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

aprīļa mēs patstāvīgi nodrošinām vagonu 
nogādāšanu izkraušanai līdz mūsu klientiem – 
Ventspils ostas termināliem. Līdz ar to augus-
tā apstrādātais kravu apjoms ir īpaši nozīmīgs, 
jo “Baltijas Ekspresis” nodemonstrēja saviem 
klientiem un arī potenciālajiem klientiem, ka 
ir spējīgs droši un uzticami īsā termiņā nogā-
dāt ievērojamu daudzumu kravas līdz klientu 
privātiem pievadceļiem. Salīdzinājumam BE 
augusta apjoms ir līdzvērtīgs visa Igaunijas 
dzelzceļa apjomam un bija vairāk nekā 20% 
no visa kravu apjoma LDz tīklā. Īpaši vēlos 
uzsvērt BE lomu kravu transportēšanā uz 
Ventspils ostas termināliem, BE ir absolūts 
līderis pārvadājumos Ventspils virzienā: fak-
tiski 7 no 10 kravas vilcieniem, kas pienāk 
Ventspilī, ir "Baltijas Ekspreša" kravas vilcieni.

Šie rezultāti nav nejauši, jo iepriekš ir 
ilgstoši ieguldīts neatlaidīgs un mērķtiecīgs 
darbs: nomainīts lokomotīvju parks, izveidota 
atbilstoša organizatoriskā struktūra, kas ļauj 
organizēt darbu visā LDz tīklā, radītas vairāk 
nekā 80 jaunas darba vietas un būtiski palie-
lināts darbinieku vidējais atalgojums, kas 
ievērojami pārsniedz valsts vidējos radītājus. 
Rezultātā “Baltijas Ekspresis” ir gatavs vest 
nopietnus pārvadājumu apjomus un dara to: 
esam stabilizējuši apgrozījumu, ko labi parā-
da diagrammas par šī gada pirmajiem asto-

“Baltijas Ekspresim” izcila vasara: augustā 
pārvadāts trīs reizes vairāk kravu nekā pērn
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ņiem mēnešiem. “Baltijas Ekspresis” 
ir spējis, joprojām spēj un prot palie-
lināt savu daļu kopējā pārvadājumu 
tirgū, kurā valda ļoti spēcīga kon-
kurence. Jo īpaši būtiski tas ir laikā, 
kad nežēlīgas konkurences apstāk-
ļos notiek cīņa par katru kravu, par 
katru vagonu. Esmu patiesi ganda-
rīts, ka esam šo gadu gaitā kļuvu-
ši arvien spēcīgāki, ko arī apliecina 
iekarotās tirgus daļas pakāpenisks 
pieaugums. Bez mūsu neatlaidīga-
jiem, apzinīgajiem un godprātīgajiem darbi-
niekiem tas nebūtu pa spēkam,” komentēja 
AS “Baltijas Ekspresis” valdes priekšsēdētājs 
Māris Bremze.

Līdz gada beigām vēl ir atlikuši četri mēne-
ši. Vēl jūnija beigās starpība starp šo un pagā-
jušo gadu bija ievērojama – 3,119 mlj. tonnu 
šogad attiecībā pret 4,725 mlj. tonnām pērn 
pirmajā pusgadā. Pērn visā gadā kopumā AS 
“Baltijas Ekspresis” pārvadāja 7,11 mlj. tonnu 
tranzīta kravas, no kurām 65% bija ogļu pro-
duktu beramkravas, 32% naftas produktu 
lejamkravas, bet atlikusī daļa – beramkra-
vas. Uzņēmuma peļņa pērn sasniedza 1,54 
mlj. eiro.

Datus apkopojusi arī Satiksmes ministrija. 
Pa dzelzceļu pārvadāto kravu apjoms asto-
ņos mēnešos Latvijā palielinājies par 6,5% un 
bija 32,341 mlj. tonnu. Starptautisko pārvadā-

jumu apmērs veidoja 31,401 mlj. tonnu, kas 
ir pieaugums par 6,8%, bet iekšzemes pār-
vadājumu apmērs samazinājies par 4,4% un 
bija 940,3 tūkst. tonnu. No starptautiskajiem 
dzelzceļa kravu pārvadājumiem tranzīta kravu 
apmērs bija 29,159 mlj. tonnu (+7,6%), bet 
importa kravu apmērs bija 2,056 mlj. tonnu 
(starpība ir nemainīga jeb 0%). Ievērojams 
kritums ir eksporta kravu segmentā (-19,8%). 

Vienlaikus dzelzceļa tranzīta kravu apmērs 
caur ostām sasniedza 25,514 mlj. tonnu, kas 
ir kāpums par 2,7%, savukārt sauszemes 
tranzīts caur Latvijas teritoriju sasniedza 3,645 
mlj. tonnu un iespaidīgu 62,3% pieaugu-
mu. Tiesa, jāatceras, ka pērn Latvijā dzelzceļa 
kravu pārvadājumu apmērs saruka par 8,4% 
salīdzinājumā ar 2016. gadu, tādēļ iznāk tikai 
tā, ka šī gada rezultāti tikai minimāli sāk kom-
pensēt iepriekšējos mīnusus. 

Ventspils pilsēta, kas vēl pirms pāris die-
nām saglabāja itin labas cerības iespraukties 

14 laimīgo pilsētu vidū, tomēr zemās balsotā-
ju aktivitātes dēļ nokrita beigās līdz 20. vietai. 
Kopumā Ventspils pilsēta saņēma tikai 1516 
balsis. Lai noķertu pēdējās iespējas ieguvē-
jus siguldiešus un iekļūtu 14 pilsētu vidū, bija 

jāsavāc vairāk nekā divas reizes vairāk – pie-
trūka beigās 1871 balss... 

Ventspils novadā pilsētas tiesības ir arī 
Piltenei, par kuru atdotas 74 balsis un summā 
62. vieta. 

Pilsētas tēviem rūgta vilšanās: 
Ventspils vārds nebūs ne uz vienas no 14 lidmašīnām...
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Jūs ilgus gadus esat aktīvi piedalījies Latvijas valsts 
attīstības procesos un demokrātiskas iekārtas nostiprinā-
šanā. Esat uzkrājis bagātīgu pieredzi valsts lietās. Kāda ir 
jūsu sajūta 13. Saeimas vēlēšanu priekšvakarā?

Saeimas vēlēšanas apliecina, ka mūsu valsts pastāv, tās 
neatkarība ir realitāte. Tas ir ļoti svarīgi. Taču ne pietieka-
mi. Ir virkne neatrisinātu sociāli ekonomisko problēmu, arī 
trūkumi valsts pārvaldē, tiesu sistēmā, tāpēc ir ne mazums 
neapmierināto, kuri sagaida vairāk no savas valsts, konkrē-
tāk – no valdības, no deputātiem. Nesagaidījuši cerēto, tagad 
domā par revanšu. Tas raisa bažas par to, kādi ļaudis nonāks 
Saeimā, kādi politiskie spēki veidos valdību, pārstāvēs mūsu 
valsti pasaulē. To godaprāts, talants, darba spējas, neapšau-
bāmi, arī pieredze noteiks valsts turpmāko virzību un tuvāko 
gadu izredzes. 

Tātad vēlētājiem būtu ļoti nopietni jāpārdomā, par 
kuru no politiskajām partijām atdot savu balsi? 

Neapšaubāmi. Tas tiešām nav vienkārši. Par to liecina 
rekordaugstais par partijām balsot joprojām neizlēmušo vēlē-
tāju skaits. Vēlētājs atrodas grūtas izvēles priekšā.

Kāds tam ir iemesls?
Iemesls? Pirmkārt, jau tas, ka līdz šim politikas ikdienu 

noteikušās, valdību veidojošās partijas nav pietiekami attais-
nojušas uz tām liktās cerības. Savukārt jaunās, kuras met izai-
cinājumu vecajām partijām, neatstāj pārliecinošu iespaidu, jo 
tām acīmredzami trūkst pieredzes valsts lietās, nav pietieka-
mi plašs spēcīgu līderu saraksts, lai būtu pamats cerēt, ka ar 
to nākšanu pie varas lietas tiks vērstas uz labu. Ļaudis baidās, 
ka nenotiek pretējais.

Tad kādu rezultātu vēlēšanu noslēgumā varam 
sagaidīt?

Varētu būt pēdējā brīža emocionāla izvēle, kas var izrādī-
ties protesta balsojuma vērtībā. Tas rada Pirra uzvaras vērtu 
populisma risku nākamās Saeimas darbā. Politiskā egoisma 
un deputātu apjukuma, tuvredzības izpausmes visdažādākās 
kombinācijās, kas ne tikai pastiprina sadrumstalota politis-
kā spektra trūkumus, bet arī mazina izsvērtas valsts attīstī-
bas iespējas.

Vai tad kādreiz ir bijis savādāk? Pēc neatkarības atjauno-
šanas Saeimā parasti bijuši ievēlēti 6 līdz 8 partiju sarak-
sti. Katru reizi ticis ievēlēts kāds jauns politiskais spēks un 
kāds iepriekš dominējis nogājis no politiskās skatuves.

Tas tiesa. Taču slikti ir tas, ka šāda tendence turpinās vēl 
trīsdesmit gadus pēc neatkarības atgūšanas. Būtu laiks poli-
tikā parādīties stabiliem, noturīgiem politiskiem spēkiem. 
Ideāli būtu, teiksim, kādas trīs- četras politiskās partijas, 
kurām ir saprotama vērtību sistēma, pārbaudīti sociāli-eko-
nomiskie pamatprincipi, izpratne par nacionālu Latvijas valsti 
Eiroatlantiskajā telpā, kā arī globalizēto procesu pasaulē. Šādu 
partiju ietvaros atjaunotos politiķu paaudzes. Vēlētāji zinātu, 
kāda veida sociāli ekonomiskās politikas rezultātus dažādu 
tautsaimniecības nozaru, starptautiskās drošības politikas vai 
sabiedrības grupu kontekstā sagaidīt.

Jūs gribat teikt, ka tagad pastāv iespēja, ka vēlētāji 
pērk kaķi maisā?

Nu, kaut kas uz to pusi. Vēlos uzsvērt, ka pie saprota-
mu, konkrētās vērtībās sakņotu partiju spektra būtu lielākas 
garantijas, ka partijas nav kādu atsevišķu indivīdu, šauru, 
pamatā ekonomisku, interešu grupu iniciēti īslaicīgi projekti.

Vai varat atgādināt par kādu šādu ekonomisko interešu 
politisko projektu?

Jā, protams. Tipiski piemēri ir "Latvijas ceļš" un Tautas parti-
ja. To vadītāji, ietekmīgākie politiķi, kas bija spējīgi un tomēr 
pārāk savtīgi ļaudis, patiesībā bija ienākuši politikā tikai uz 
vienu, maksimums pāris vēlēšanu cikliem, kuru laikā kon-
centrējās uz privatizācijas gadu iespēju un labumu gūšanu 
tieši sev. Tādejādi oligarhi, arī mazāki kampēji savus miljonus 
dabūja, taču minēto partiju reputācija cieta dramatiski, bez 
izredzēm turpināt darbību politikā.  

Vai šāds liktenis šajā reizē negaida "Vienotību"?
Nav izslēgts, ka "Vienotību" sodīs par pēdējo gadu neveik-

smēm. Tomēr to cēloņi jau ir citi, ja salīdzinām ar iepriekš 

13. Saeimas vēlēšanu priekšvakarā. 
Saruna ar Ģirtu Valdi Kristovski
Tuvojas 13. Saeimas vēlēšanas. Pirms tām sarunājamies ar Ģirtu Valdi Kristovski, ar cilvēku, 
kurš 1990. gada 4. maijā balsojis par Latvijas neatkarības atjaunošanu, bijis daudzu vēlāko 
Saeimu deputāts, arī ministrs septiņās valdībās. Tātad ir politikā pieredzējis cilvēks.

minētajām, nu jau zudušajām partijām. "Vienotības" līderi 
vai viņu ģimenes locekļi pēc darbības politikā neparādās kā 
jaunizcepti multimiljonāri, desmitiem miljonu vērtu vekse-
ļu vai zemes gabalu īpašnieki, pārvaldītās jomas uzņēmumu 
līdzīpašnieki, ofšoros slēptu naudas uzkrājumu reinvestori. 

Kas tad jūsuprāt ir bijis "Vienotības" klupšanas akmens?
Pārlieka padošanās konformisma kārdinājumam ar ZZS, 

kura pamatā Solvitas Āboltiņas personība. Viņas nemitīgie 
ārpuspartijas darījumi ar ZZS, ar A.Lembergu, kuru rezultātā 
savulaik viņa spēja izkombinēt, atņemt Saeimas priekšsē-
dētājas amatu, kad tas bija ZZS deputāta Gundara Daudzes 
rokās. Viņa panāca ZZS atbalsta solījumus viņas ceļā uz kāro-
to Valsts prezidentes amatu. Nu, tad viņa centās atspērusies, 
kļuva par koalīcijas ar ZZS interešu sargu. Šim mērķim tika 
pakārtotas "Vienotības", demokrātiskas un tiesiskas valsts 
vērtības, kam bija jābūt "Vienotības" prioritātei. Skaidrs ir tas, 
ka viņa pārkombinējās. Arī par Ministru prezidenti nekļuva, lai 
gan šī amata dēļ bija spējusi pārliecināt "Vienotības" Saeimas 
frakciju, ka par valsts prezidentu pirmajā piegājienā jāatbal-
sta ZZS virzītais Raimonds Vējonis, nevis neapšaubāmi piemē-
rotākais un pārākais pretendents Egils Levits.

starptautisko politiķu forums. Pēc 10 gadu ilga laika starptau-
tiskajā politikā viņš būtu ļoti piemērots Ministru prezidents. 
Viņš sola pievērsties tiesiskumam un taisnīgumam, lai gan ir 
pieredzējis tautsaimniecības lietās. Tiesiskums un taisnīgums 
būtu labs valdības darba vērtību orientieris. Tādejādi redzu, 
ka partija pārkārtojas nopietnam darbam, tā būtu prognozē-
jamāks jaudīgs politisks spēks Latvijas politikā.

Vai ir kāda partija, kas bez "Vienotības" jums šķiet cerī-
ga Latvijas politikā? 

Man šķiet, ka laika gaitā sevi varētu pierādīt Jaunā kon-
servatīvā partija. Pazīstu tās līderus, kopš manis veidotās un 
vadītās partijas – Pilsoniskās savienība – laikiem. Mēs, četri 
Ventspils pilsētas domes opozīcijas deputāti, tas ir, arī Dace 
Korna, Aivis un Ivars Landmaņi pirms gada pat vairākkārt 
apmeklējām Jaunās konservatīvās partijas mītiņus Vecrīgā. 
Un tomēr nevar neredzēt, ka nobriedušu politikas spēlētāju 
soliņš šai partijai vēl ir ļoti īss. Tur ir izpratne, kā valstī lietas 
jāmaina, nepieciešams tiesiskums, tomēr, šķiet, trūkst spēka 
un jaudas pārmaiņas panākt, pat ja partijas rindās ir vairāki 
bijušie KNAB izmeklētāji. 

Ko jūs sakāt par ZZS, kas ilgstoši ir bijusi "Vienotības" 
sabiedrotā?

Tajā ir virkne cerīgu jaunās paaudzes politiķu. Taču ZZS dar-
bībā joprojām redzama veco kompartijas ideologu ietekme. 
Tiek sargāti oligarhu Šķēles un Lemberga privatizācijas laiku 
ieguvumi un uzturētas viņu pašreizējās intereses, kas nozī-
mē tālāku stigšanu, nevis atbrīvošanos no korupcijas. Īpaši 
jāuzsver, ka A.Lemberga interesēs tiek degradēts tiesiskums 
valstī, upurēta taisnīga konkurence. Ventspilniekiem vērts 
paturēt prātā, ka Ventspils osta tiek pakļauta nelabvēlīgiem 
konkurences apstākļiem, tieši ZZS un A.Lemberga kontrolētās 
Satiksmes ministrijas politikas interešu, apšaubāma dzelzceļa 
elektrifikācijas projektu vajadzībām.    

Skarbs vērtējums. Kāpēc ZZS sabiedrotais spēks ir par-
tija “Latvijai un Ventspilij”?

Nu, lūk! Par to būtu jādomā vēlētājiem! Protams, ka 
gada laikā, kopš esmu Ventspils pilsētas domes deputāts, 
uz savas ādas esmu pārbaudījis, kas ir prettiesisks autori-
tārs režīms partijas “Latvijai un Ventspilij” līdera izpildījumā. 
Tas grauj vēlētāja kāroto labo pārvaldību visā valstī. Tas, ka 
ZZS nemēģina atbrīvoties no smagos noziegumos apsūdzētā 
A.Lemberga ietekmes, aizbildinās ar to, ka viņš vēl neesot 
notiesāts, veicina tiesisko nihilismu. Tā ir liecība šīs partijas 
morāli ētisko standartu trūkumam. Tāda nevar būt sabiedrī-
bas līderu cienīga politika. Ar šo kaiti slimoja arī ZZS patriarhs 
Kārlis Ulmanis, kurš atrazdamies PSRS okupācijas, čekas ielen-
kumā, tuvredzīgi aicināja visus palikt savās vietās. 

 
Tad kādas vērtības vēlētājam jāmeklē partiju program-

mās, deputātu kandidātos?
Tiesiskums, taisnīgums, laba pārvaldība, kas stimulē kon-

kurenci, radošumu un ekonomisko izaugsmi. Jānošķir autori-
tārisma, oligarhijas un prettiesiskuma atbalstītāji. Ja vēlētāji 
to spēs, tad Latvija būs brīva, demokrātiska, rietumniecis-
ka valsts ar enerģisku, mūsdienīgu Eiropisku valdību, kas ceļ 
pašapzinīgu valsti un tautu. 

Tagad Solvita Āboltiņa ir izslēgta no "Vienotības". 
Vai domājat, ka tas ir pietiekami, lai nu jau Jaunā 
"Vienotība" atgūtu reputāciju vēlētāju acīs? 

Protams, "Vienotības" vēlētājs ir ļoti prasīgs. Un tomēr es 
aicinātu ikvienu tomēr pārdomāt savu iespējamo novērša-
nos. "Vienotībā" joprojām ir liels intelektuālais un pieredzes 
potenciāls partijas restartam. Ticu, ka tādas personības kā 
Valdis Dombrovskis, Krišjānis Kariņš, Arvils Ašeradens, Kārlis 
Šadurskis, Edgars Rinkēvičs, Inese Vaidere vai Hosams Abu 
Meri un citi ir ne tikai mācījušies no iepriekšējā perioda kļū-
dām, bet arī spējīgi Latvijas interesēs paveikt vērtīgākus dar-
bus kā līdz šim. Kompetences viņiem netrūkst. Vēlētājiem 
vēl ir iespēja par šiem aspektiem padomāt un dot atkārtotu 
iespēju "Jaunās Vienotības" sarakstam. Domāju, ka vēlētāji ir 
pamanījuši, ka ir izslēgta ne tikai Āboltiņa, bet "Vienotībā" 
vairs nav aizkulišu un sīko blēdību meistari – Dzintars Zaķis, 
Edgars Jaunups, arī tādu intrigu vērpēju kā Ilze Viņķele un 
Artis Pabriks. 

Tagad šie ļaudis veido “Attīstībai/Par!” saraksta kodo-
lu! Kā redzat šīs partijas izredzes?

Ir grūti noticēt, ka viņi būs mainījuši tikumus, jo viņu redza-
mākā īpašība blakus nenoliedzamām prāta spējām ir ultra 
egoisms. Tas neveicina kopēju lietu. Ne velti Lolita Čigāne, 
Andrejs Judins un Aleksejs Loskutovs, “Attīstībai/Par!” dibinā-
tāji ātri vien saprata uz cik nestabilas platformas ir uzkāpuši, 
tāpēc atgriezās atpakaļ pie "Vienotības". 

Vai jūs simpatizējat "Vienotībai"? 
Jā. Esmu nolēmis par šo partiju balsot, lai gan tieši 

Āboltiņas, Zaķa, Jaunupa, Viņķeles, Pabrika un Štokenberga 
dēļ 2011. gadā rudenī no aktīvās politikas aizgāju.  Pēc sep-
tiņu gadu pārtraukuma nesen apmeklēju "Vienotības" kon-
gresu un novērtēju, cik ievērojami Arvila Ašeradena vadībā 
ir uzlabojusies gaisotne partijā. Kongresā "Jaunās Vienotības" 
runātāji mani tiešām pārliecināja ar savu kompetento, stra-
tēģisko redzējumu un skaidro valodu. Viņi sadarbībā ar citām 
partijām ir nolēmuši nākamā Valsts prezidenta amatam virzīt 
tiešām izcilu kandidātu Egilu Levitu. Nevis kā savu, bet parti-
ju kopēju kandidātu.  

Ko varat teikt par "Jaunās Vienotības" Ministru prezi-
denta kandidātu Krišjāni Kariņu?

Godprātīgs, gaišs un Latvijai uzticams cilvēks. Turklāt viņš ir 
spējis sevi lieliski apliecināt Eiropas Parlamentā, kas ir izcilāko 

Ir virkne neatrisinātu sociāli 
ekonomisko problēmu, arī 
trūkumi valsts pārvaldē, tiesu 
sistēmā, tāpēc ir ne mazums 
neapmierināto, kuri sagaida 
vairāk no savas valsts.
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 turpinājums no 1. lpp.

LATVIJĀ

Rudens ir iestājies
23. septembra agrā rītā Latvijā iestājās 
astronomiskais rudens. Diena un nakts 
visā pasaulē ir aptuveni vienāda garuma. 
Dienas garums septembra otrajā pusē 
sarūk visstraujāk – katru nākamo dienu 
saule spīd par četrām minūtēm un 46 
sekundēm mazāk. Naktī uz 22. decembri 
iestāsies ziemas saulgrieži.

Specdienestiem interesē 
vēlēšanas Latvijā
Krievijas specdienesti saglabā interesi par 
iekšpolitisko situāciju Latvijā, tai skaitā 
par 13.Saeimas vēlēšanām un to iespē-
jamiem rezultātiem, taču patlaban nav 
informācijas, ka vēlēšanu process varētu 
tikt ārēji apdraudēts, uzskata Satversmes 
aizsardības birojs. SAB turpina pastiprinā-
tu uzmanību pievērst pazīmēm par kiber-
uzbrukumiem, kas pieskaņoti vēlēšanu 
procesam.

Arī sociāliem darbiniekiem 
sola lielākas algas
Labklājības ministrija pieprasījusi nākamā 
gada budžetā papildu 6,4 mlj. eiro algu 
palielināšanai valsts sociālās aprūpes cen-
tru darbiniekiem. 2020. gadā tiek prasīti 
8,1 mlj. eiro, bet 2021. gadā un turpmāk 
ik gadu – 16 mlj. eiro. Tas nozīmē, ka soci-
ālo centru darbiniekiem algas sāks pie-
augt sākot ar nākamo gadu.

Palielina Latvijas 
kredītreitingu
Starptautiskā kredītreitingu aģentū-
ra “Standard & Poor’s” paaugstināju-
si Latvijas reitingu ilgtermiņa saistībām 
vietējā un ārvalstu valūtā no “A-” līdz 
“A” un tam ir noteikts stabils nākotnes 
vērtējums. Aģentūra norāda, ka Latvijā ir 
viena no zemākajām parāda attiecībām 
pret IKP ES, budžeta deficīts tiek kontro-
lēts. Tā gan uzskata, ka Latvijas ekono-
mika turpinās attīstīties virs potenciāla, 
tomēr izvairoties no fiskālās un ārējās 
nelīdzsvarotības.

ZZS naudas tērēšanā 
apsteigusi “Saskaņu”
Divas nedēļas pirms Saeimas vēlēšanām 
partijas priekšvēlēšanu aģitācijai ir iztē-
rējušas jau 1,95 mlj. eiro, un teju pusi no 
šīs summas veido tikai divu partiju – Zaļo 
un Zemnieku savienība un “Saskaņa”, 
attiecīgi vairāk nekā 484 tūkst. un 486,5 
tūkst. eiro. Trešā ir “Jaunā Vienotība” ar 
320 tūkst. eiro.

Atbalsta VDK dokumentu 
publiskošanu jau šogad
Saeima otrajā lasījumā atbalstīja grozīju-
mus par bijušās Valsts drošības komitejas 
(VDK) aģentūras alfabētiskās, kā arī sta-
tistiskās kartotēkas publicēšanu Latvijas 
Nacionālā arhīva interneta vietnē jau šajā 
gadā. Balsojumu ignorēja visi “Saskaņas” 
deputāti, kā arī vairāki parlamentārie-
ši no ZZS.

Pensionāriem lielākas 
ienākumu iespējas
No 2019. gada indeksēs ne tikai pensiju, 
bet arīdzan piemaksu, kas piešķirta par 
uzkrāto darba stāžu līdz 1995. gada 31. 
decembrim. Piemaksu indeksēs, ņemot 
vērā inflācijas rādītājus, kā arī apdrošinā-
šanas iemaksu no algas vidējo pieaugumu 
valstī. Straujāka indeksācija būs pensionā-
riem ar darba stāžu 45 gadi un vairāk. Šai 
pensionāru grupai pensijas indeksācijas 
aprēķinā piemēros 80% no apdrošināša-
nas no algu iemaksu algu reālā pieaugu-
ma procentiem pašreizējo 70% vietā. Šādu 
pensionāru skaits Latvijā ir 95,3 tūkstoši.

SOLĪJUMI:
Zaļo un Zemnieku savienība 
“Nodrošināsim uzņēmējiem stabilu un prog-
nozējamu nodokļu sistēmu un ES fondu 
atbalstu. Iestāsimies pret mikrouzņēmuma 
nodokļu palielināšanu.”
"Vienotība" 
“Veidot nodokļu politiku, kas mazina nevien-
līdzību un taisnīgāk sadala nodokļu slogu 
starp iedzīvotājiem ar zemiem un augstiem 
ienākumiem, saglabājot vidēji zemu nodokļu 
slogu kopumā.”
Nacionālā apvienība 
“Īpašu atbalstu ekonomiski mazattīstītākos 
reģionos saņem ražojošie uzņēmumi.”

KĀDA IR REALITĀTE?
Tā kā Latvijā 36% no uzņēmumiem ir tieši 

mikrouzņēmumi, pēc šo likuma normu stā-
šanās spēkā valstī var ievērojami palielinā-
ties bezdarbnieku skaits. Uzņēmēji neslēpj, 
ka sociālā nodokļa maksājumi arī par nepilnu 
laiku nodarbinātajiem darbiniekiem viņiem 
būs nepaceļama nasta, un šos cilvēkus nāk-
sies atlaist.  MUN maksātāji – mazie uzņēmē-
ji – ir pārliecināti, ka līdz ar šādām izmaiņām 
mazo uzņēmumu darbība Latvijā praktiski 
tiek iznīcināta. Pēc mazo uzņēmēju teiktā, 
nodokļu sloga paaugstināšana pārvelk svītru 
neskaitāmu mazo uzņēmumu darbībai, kuri 
jau šodien atrodas uz izdzīvošanas robežas.

DARBS REĢIONOS – VISS NAV TIK 
LABI, KĀ MUMS STĀSTA

Par nodarbinātību atbildīga ir Labklājības 
ministrija, kuru L. Straujumas valdībā vadī-
ja Uldis Augulis (ZZS), bet M.Kučinska val-
dībā tās groži nonāca Jāņa Reira (V) rokās. 
Savukārt par reģionālo politiku un reģio-
nālo attīstību atbildīga ir VARAM, kuru visu 
12. Saeimas sasaukuma laiku vada Kaspars 
Gerhards (NA). Lai arī teju visas partijas savās 
priekšvēlēšanu programmās allaž solījušas 
rūpēties kā par darba vietu skaita palielināša-
nu, tā reģionu vienmērīgas attīstības nodro-
šināšanu, visprecīzāk situāciju, šķiet, var rak-
sturot vārdiem “mīņājamies uz vietas”.  

SOLĪJUMI
Zaļo un Zemnieku savienība 
“Rūpēsimies par darba vietu radīšanu 
reģionos.”
"Vienotība" 
“Nodrošināt apstākļus produktivitātes, inovā-
ciju un eksporta izaugsmei, lai uzņēmēji radī-
tu jaunas un labāk apmaksātas darba vietas.”
Nacionālā apvienība 
“Līdzsvaroti tiek attīstīti dabiski izveidojušies 
reģionālie centri.”

KĀDA IR REALITĀTE?
Lai arī statistikas dati liecina, ka strādājo-

šo skaits aug, bet bezdarbnieku skaits sarūk, 
šie skaitļi neattiecas uz visiem Latvijas reģio-
niem. Kontrasti ekonomikā un darba tirgū 
starp reģioniem joprojām ir ļoti izteikti, un 
eksperti prognozē, ka tie vēl palielināsies. 

Jāatzīmē, ka par oficiālās versijas atbilstību 
realitātei vislabāk liecina iedzīvotāju noska-
ņojums, kuri ar darba meklējumiem saska-
ras nevis “uz papīra”, bet dzīvē. 2018.gada 
martā veiktais “Baltic International Bank 
Latvijas barometra” pētījums liecina, iespējas 
atrast labu darbu Latvijā kritiski vērtēja vairāk 
kā puse aptaujāto – 58%, bet atzinīgi noska-
ņoti bija vien 8% respondentu. Mēneša laikā 
darba izredžu vērtējuma indekss bija pazemi-
nājies no -32 februārī, līdz -36 martā. 

Savukārt maijā plašsaziņas līdzekļi ziņoja, ka 
ZZS zemkopības ministrs Jānis Dūklavs preto-
jies ārvalstu investīciju ienākšanai Valkā, tādē-
jādi kavējot kā jaunu darbavietu rašanos, tā 
ražošanas attīstību reģionā. Proti, ZZS ministrs 
nobremzējis ukraiņu investora vēlmi atvērt 
rūpnīcu Valkā, kas radītu aptuveni 160 darba-
vietas un ienestu 50 miljonus lielas investīcijas.

Priekšvēlēšanu solījumi pildīti tikai daļēji

VISIEM PIEEJAMA VESELĪBAS 
APRŪPE – JOPROJĀM TIKAI MĪTS

Veselības aprūpes jautājumi 12.Saeimas 
laikā bijuši ZZS rokās. Sākumā veselības 
ministra posteni ieņēma Guntis Belēvičs, 
kuram pēc pamatīga ar rindu apiešanu un 
melošanu saistīta skandāla nācās atkāp-
ties, pēc tam šo amatu ieņēma Anda Čakša. 
Ministres virzīto veselības aprūpes refor-
mu skarbi kritizējušas kā ārstu profesionālās 
organizācijas, tā pacienti.

SOLĪJUMI:
Zaļo un Zemnieku savienība 
“Stiprināsim veselības aprūpi reģionos, 
samazināsim rindas pie ārstiem. Mazināsim 
pacientu iemaksas, medikamentu līdzmak-
sājumus. Palielināsim veselības aprūpē strā-
dājošo atalgojumu.”
"Vienotība" 
“Nodrošināt pieejamu primāro veselības 
aprūpi, samazināt līdzmaksājumus soci-
āli neaizsargātākajām sabiedrības grupām. 
Īstenot veselības veicināšanas programmas, 
ieviest ārstniecības procesa kvalitātes un 
efektivitātes kontroles sistēmu..”
Nacionālā apvienība 
“Vienota tautas veselības un labklājības poli-
tika nolūkā pagarināt tautas veselīgi nodzīvo-
tā mūža ilgumu, mazināt veselības nevienlī-
dzību un cēloņus priekšlaicīgai nāvei, invali-
ditātei un pārejošai darbnespējai;
Samazināti pacientu maksājumi slimības 
gadījumā un uzlabota veselības aprūpes 
pakalpojumu pieejamība.”

KĀDA IR REALITĀTE?
Veselības ministres Andas Čakšas virzīto 

reformu rezultātā aptuveni 30 000 cilvēku 
var palikt bez pilna valsts apmaksāto vese-
lības pakalpojumu klāsta, jo nav ne apdro-
šināti, ne arī spēs samaksāt VM noteiktās 
individuālās iemaksas. Neatliekamās medi-
cīniskās palīdzības dienesta reforma, kura 
paredz samazināt diennakts brigāžu skaitu 
reģionos un palielināt dienas brigāžu skaitu, 
draud pasliktināt darbinieku darba apstāk-
ļus un apdraud neatliekamās medicīniskās 
palīdzības kvalitāti. Pakāpeniski tiek slēg-
tas arī vairāku slimnīcu dzemdību nodaļas, 
jo pēc A.Čakšas teiktā, dzemdības vajadzētu 
vairs nepieņemt to slimnīcu nodaļās, kurās 
gadā notiek mazāk par 500 dzemdībām. Vēl 
veselības aprūpes sakarā minama nejēdzī-
gā e-veselības sistēmas ieviešana, kura pēc 
daudzu mediķu teiktā vairāk kavē un traucē, 
nekā palīdz. 

Nepieejamo veselības aprūpi par vienu 
no satraucošākajām problēmām uzskata arī 
“Tautas panorāmas” (LTV) aptaujātie Latvijas 
reģionu iedzīvotāji. Viņu vērtējums ir skarbs: 
Ir rindas, trūkst ārstu, pie viņiem tālu jābrauc 
un dārgi jāmaksā. Savukārt Pēteris Apinis, 
kurš jau paziņojis par aiziešanu no Latvijas 
Ārstu biedrības prezidenta posteņa, saka – 
nekādas reformas nav. “Ir tas pats bardaks, 
necaurspīdīga finansēšana, brāķis e-veselī-
bā, nenoticis algu pielikums mediķiem, dzel-
žu un farmācijas industrija barota ar liela-
jām karotēm. Reforma notikusi finanšu sek-
torā, un ar veselības darbinieku rokām tiek 

mēģināts iekasēt nodokļus… Čakša Latvijas 
iedzīvotājus sadalījusi kastās – sociālā nodok-
ļa čakls maksātājs vai nemaksātājs. (...) 
Patiesībā – ceturtdaļa nāves spriedumu ar šīs 
maigās, empātiskās, mīlīgās Andas Čakšas 
rokām.”

NODOKĻU REFORMA –  
PAŠVALDĪBĀM UN NODOKĻU  
MAKSĀTĀJIEM NEDRAUDZĪGA

Finanšu ministrijas izstrādātā nodokļu 
reforma tiek pozicionēta teju kā lielākais 
Māra Kučinska valdības sasniegums. Tajā 
pat laikā eksperti (PricewaterhouseCoopers, 
Latvijas Bankas Monetārās politikas pārval-
de, ĀIPL) izteikuši bažas, ka FM nodokļu 
politikas pamatnostādnes izstrādājusi stei-
gā. Laimdotas Straujumas valdībā finanšu 
ministrs bija Jānis Reirs (V), Māra Kunčiska 
valdības finanšu ministre un nodokļu refor-
mas virzītāja ir Dana Reizniece-Ozola "Latvijai 
un Ventspilij".

SOLĪJUMI:
Zaļo un Zemnieku savienība 
“Palielināsim pašvaldību lomu lēmumu pie-
ņemšanā. Īstenosim prognozējamu, taisnī-
gu valsts un pašvaldību nodokļu sadalīju-
mu. Novirzīsim daļu uzņēmumu ienākumu 
nodokļa investoru piesaistei pašvaldībās.”
"Vienotība" 
“Veidot nodokļu politiku, kas mazina nevien-
līdzību un taisnīgāk sadala nodokļu slogu 
starp iedzīvotājiem ar zemiem un augstiem 
ienākumiem, saglabājot vidēji zemu nodokļu 
slogu kopumā.”
Nacionālā apvienība 
“Ievērojami palielināts neapliekamais 
minimums;
Iedzīvotāju ienākumu nodoklis satur progre-
sīvo principu.”

KĀDA IR REALITĀTE?
Daudzu pašvaldību vadītāji norādījuši – ja 

finanšu ministres izloloto nodokļu reformu 
vērtē no iedzīvotāju ienākuma nodokļa (IIN) 
skatu punkta, tad ieguvumi no šīs reformas 
ir uz pašvaldību rēķina. Pašvaldību ienāku-
mu lauvas tiesu veido IIN, kura likme tiek 
samazināta no 23% līdz 20%. Tātad paš-
valdību budžetos ieripos mazāk naudas. Kā 
norāda pašvaldību vadītāji, šī iemesla dēļ var 
tikt apdraudētas iespējas piedāvāt saviem 
iedzīvotājiem labu dzīves kvalitāti, atsevišķās 
pašvaldībās varot būt apdraudēta arī pamata 
funkciju nodrošināšana. Cerības uz progresī-
vā ienākumu nodokļa likmes maksātājiem ir 
nelielas – īpaši mazajās pašvaldībās šādu cil-
vēku ir ļoti maz.

Savukārt Tiesībsargs konstatējis, ka neap-
liekamais minimums kļuvis nodokļu maksātā-
jiem nedraudzīgāks, jo ir komplicētāks, salīdzi-
not ar sistēmu pirms nodokļu reformas. Jaunā 
sistēma pati par sevi potenciāli paredz situāci-
jas, kuros nodokļu maksātājs, godprātīgi mak-
sājot nodokļus, var kļūt par nodokļu parādnie-
ku. Finanšu ministrija nav pietiekami atklāti 
skaidrojusi sabiedrībai situācijas, kurās nodok-
ļu maksātājiem, sevišķi mazo algu saņēmē-
jiem, jārēķinās, ka gada beigās var nākties 
budžetā veikt papildus maksājumus. 
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Ventspils kikbokseris – 
labākais pasaulē
Pasaules čempionātā kikboksā kade-
tiem un junioriem ventspilnieks Edgars 
Tumiņš no kluba “Favorīts” izcīnīja zelta 
medaļu svara kategorijā līdz 94 kg “kick 
light” disciplīnā, bet “light contact” 
ieguva sudraba medaļu. Otrs ventspil-
nieks Daniels Likovs palika devītais “kick 
light” disciplīnā.

“Rodeo” nosargā  
čempionu titulu
Latvijas motokrosa čempionātā koman-
du ieskaitē otro gadu pēc kārtas par 
čempioni kļuva Ventspils motoklubs 
“Rodeo”. Šis klubam bija jau 11. tituls 
21 gadu ilgajā vēsturē. 

Piedalies nakts peldē!
Sestdien, 29. septembra vakarā, no 
plkst. 20 Ventspils “Ūdens piedzīvo-
jumu parka” baseinā notiks “Nakts 
peldējums”, kurā piedalīsies arī Rīga, 
Daugavpils un Rēzekne. Iecerēts pie-
saistīt iespējami daudz dalībnieku, kuri, 
vakara garumā vienotos kolektīvā sta-
fetes peldējumā, tādējādi sasniedzot 
savdabīgu rekordu – visgarāk veikto 
stafetes peldējumu. Piedalīties aicināts 
ikviens.

Tālākais metiens 110 m tāls
Ventspils Zilā karoga pludmalē jau 23. 
reizi aizvadītas akmens mešanas sacen-
sības, kurās šoreiz startēja 60 dalībnie-
ki. Par uzvarētājiem vīriešu konkurencē 
kļuva divi dalībnieki – Mārtiņš Hablovs 
un Mārtiņš Raikstiņš, kuri finālā akme-
ni raidīja vienādi – 110 m tālu. Sieviešu 
konkurencē labākā ar 68 metru tālu 
metienu bija Monika Leite.

BK “Ventspils” divi 
zaudējumi mājās
Gatavojoties jaunajai sezonai, 
BK “Ventspils” aizvadījuši pirmās 
divas spēles savu līdzjūtēju priek-
šā. Pirmssezonas pārbaudes mačos 
Ventspils basktbolisti divreiz zaudē-
ja spēcīgajam Krasnojarskas “Jeņisej” 
klubam – 87:93 un 75:81. Komanda 
spēlēja nepilnā sastāvā, jo savaino-
jumus guvuši Ronalds Zaķis, Jānis 
Antrops un Jānis Bērziņš. Šīs bija pēdē-
jās pārbaudes pirms jaunās sezonas 
sākuma.

FK “Ventspils” grauj 
Valmieru un tuvojas  
otrajai vietai
Ļoti rezultatīvu uzvaru Latvijas čempio-
nāta spēlē svinēja FK «Ventspils», kas 
Staicelē ar 6:1 sagrāva turnīra pasta-
rīti – «Valmiera Glass/ViA”. Pa diviem 
vārtiem uzvarētāju labā guva 22 gadus 
vecais Anastasijs Mordatenko, kurš bija 
starp kandidātiem uz mēneša labā-
kā spēlētāja balvu augustā, un Tosins 
Aijeguns. Pa reizei izcēlās Vadims Žuļevs 
un Sename Vomē. Pēc šīs uzvaras FK 
“Ventspils” ar 46 punktiem 22 spēlēs 
pakāpās uz otro vietu.

Pieredzējušais Rečickis 
atstāj FK “Ventspils”
Pēc abpusējas vienošanās līgumsaistī-
bas ir pārtrauktas starp FK “Ventspils” un 
pieredzējušo futbolistu Vitāliju Rečicki, 
kurš pagājušajā sezonā bija koman-
das kapteinis, turklāt šogad piedzīvo-
ja arī debiju Latvijas nacionālajā izlasē. 
Kā norāda klubs, abas puses pārtrauku-
šas sadarbību pēc abpusējas vienoša-
nās. Futbolistu sezonas otrajā pusē trau-
cē savainojums. FK “Ventspils” rindās 
V.Rečickis aizvadījis 96 spēles un guvis 
piecus vārtus.

SPORTA ĪSZIŅAS

Ventspils gadsimta “triecienceltnes” – Mūzikas vidusskolas lielajai koncertzālei 
iecerēts dots vārdu “Latvija”. Šis paziņojums ne vienā vien ventspilniekā izraisījis 
vilšanos. Protams, ir arī tādi mūsu pilsētas iedzīvotāji, kuriem šī doma patīk.

Pārliecinošu uzvaru Junioru attīstības hokeja līgas (JAHL) čempionāta spēlē svinējis 
Ventspils hokeja klubs “VENTA 2002”, kas šoreiz izbraukumā ar 6:1 apspēlēja HK “Pār-
daugava” hokejistus. Šī ventspilniekiem bija ceturtā uzvara līdzšinējās piecās spēlēs 
šajā čempionātā un ceturtais panākums pēc kārtas.

Ventspils pilsētas pašvaldība ir “slavena” ar to, ka ik gadu lielākajos svētkos –  
18. novembrī, gadu mijā, bet jo īpaši Ventspils pilsētas svētku laikā – debesīs šauj 
ugunspuķes. Salūts ik reizi ir ļoti intensīvs un daudzkrāsains, kas daudziem liek raukt 
degunus un atzīt, ka atkal vietējā vietvara ir pārcentusies ar salūta pārsātināšanu. Tā 
vien šķiet, ka izņēmums nebūs arī šis gads, jo Ventspils pilsētas pašvaldības vadība 
par uguņošanu Latvijas simtgades svētku kulminācijā 18. novembrī maksās vairāk 
nekā 29 tūkst. eiro. Turklāt tik dārgs salūts pilsētai pēdējo gadu laikā nav bijis.

Ventspilī Latvijas simtgades svētku 
salūtam tērēs tik daudz, kā vēl nekad

HK “Venta 2002” uz uzvaru ceļa

N 
iks Bērziņš un Elvis Kaimiņš spē-
les pirmajā periodā pa reizei 
pārspēja “Pārdaugavas” vārtsar-
gu un izvirzīja ventspilniekus 
vadībā ar 2:0. Otrajā trešdaļā 

vārti gūti netika, taču trešajā periodā vents-
pilnieki iemeta ripu mājinieku vārtos vēl 
četras reizes. Ar rezultatīviem metieniem 
izcēlās Edgars Cgojevs, Edgars Markuns, 
Kristers Bergmanis un Elvis Kaimiņš. Tobrīd 
rezultāts bija kļuvis jau 6:0 Ventspils hokejis-
tu labā, tomēr nepilnas četras minūtes pirms 
spēles beigām kapitulēja arī HK “VENTA 
2002” vārtsargs Deniss Baranovs.

Šajā spēlē atkal ļoti rezultatīvs bija vents-
pilnieks Edgars Cgojevs, kura rēķinā četri 
punkti – vārti un trīs rezultatīvas piespēles. 
Ar trīs rezultatīvām piespēlēm izcēlās Kristers 

Krišs Petraškevičs. Līgas rezultatīvāko spēlē-
tāju rangā E.Cgojevs ar 14 (5+9) punktiem 
ir otrajā vietā, tikai par punktu atpaliekot no 
daugavpilieša Artūra Kuzmenkova, kurš čet-
rās spēlēs sakrājis 15 (2+13) punktus.

Kopvērtējumā HK “VENTA 2002” ar 12 
punktiem piecās spēlēs ir otrajā vietā. 
Komanda izcīnījusi uzvaru jau četrās spēlēs 
pēc kārtas, vienīgo zaudējumu piedzīvojot 
čempionāta pirmajā mačā, kurā papildlaikā 
viesos ar 5:6 zudēja HS “Rīga 2001”. Tikpat 
punktu, taču ar vienu spēli rezervē līderi ir 
Daugavpils “Dinaburg”, kas uzvarējusi visās 
spēlēs pamatlaikā.

Nākamo maču HK “VENTA 2002” aizva-
dīs 7. oktobrī viesos ar HK “Prizma”, bet 
pēc tam 14. oktobrī ventspilniekus beidzot 
atkal redzēsim savās mājās Ventspilī, kad 

HK “VENTA 2002” uzņems “Zemgale Juniors” 
vienību. Jelgavnieki zaudējuši līdz šim visās 
četrās spēlēs un ir pēdējā vietā tabulā, 
kamēr HK “Prizma” vienīgo punktu guvuši 
par zaudējumu papildlaikā un ir priekšpē-
dējā vietā.

Kopumā šī sezona Latvijas 1.līgas pēdējo 
divu gadu čempioniem (šī līga vasarā bei-
dza pastāvēt un pārtapa Junioru attīstības 
hokeja līgā) būs krietni garāka nekā līdz šim. 
Pamaturnīrā katra no komandām aizvadīs 32 
spēles, play-off iekļuvušās komandas – katra 
vēl astoņas spēles. Ventspilnieki šajā čem-
pionātā mērosies spēkiem ar HK “Zemgale 
Juniors”, HK “Prizma”, Liepājas SSS, HS “Rīga 
2002”, Daugavpils “Dinaburg”, “Mārupe/
Ako”, HK “Pārdaugava” un Valmieras HK 
komandām. JAHL čempionāts solās būt inte-
resants, jo tajā spēlēs daudz motivētu jau-
niešu, kuri hokejā vēlas sasniegt visaugstā-
kos sasniegumus, pārliecināti ir vieni no šīs 
līgas izveides idejas autoriem – HK “VENTA 
2002“. 

Vai Mūzikas skolas lielajai koncertzālei būs Latvijas vārds?

K 
urš ir šī paziņojuma autors, to zina 
katrs ventspilnieks. Tiesa, tas vēl 
neesot akmenī iecirsts, taču tieši 
vārds “Latvija” pašlaik tiek uzska-
tīts par vispiemērotāko nosauku-

mu lielajai koncertzālei. Galīgais lēmums 
par to, kā tad sauks Lielajā laukumā esošo 
kultūras un mākslas iestādi, tiks pieņemts 
oktobrī un par to paziņots arī publiski. Tomēr 
reti kurš domā, ka koncertzāle varētu sauk-
ties arī citā vārdā, jo pilsētā nav tradīcijas 
pēkšņi atkāpties no paziņotā.

Interesants ir skaidrojums, kādēļ izvēlēts 
tieši šāds nosaukums, un kā līdz tam vispār 
nonākts. Tā dēvētajā iknedēļas “preses kon-
ferencē” pašvaldības vadītāja pienākumu pil-
dīšanā ierobežotais Aivars Lembergs skaidro-
ja, ka kopumā ir veiktas vairākas iedzīvotāju 
aptaujas, kā arī saņemti vairāki priekšlikumi 
koncertzāles nosaukumam. Citas versijas gan 
tradicionāli atstātas noslēpumā. Turklāt, kā 
uzsvēra A.Lembergs, arī eksperti iesnieguši 
savu analīzi par pasaulē novēroto praksi kon-
certzāļu nosaukumu izvēlē. Tas arī bijis viens 
no faktoriem, kas pamudinājis nodēvēt kon-
certzāli valsts vārdā.

Pēc paša Ventspils pilsētas galvas domām, 
tieši nosaukums “Latvija” koncertzālei būtu 
visatbilstošākais, jo tā kļūs par vienīgo kon-
certzāli, kas tiek būvēta uz Latvijas simtga-
des gadu. Taču šāds arguments vērtējams kri-
tiski kaut vai tā iemesla dēļ, ka idejas autors 
būtībā nebija pilsētas faktiskais vadītājs, bet 
gan valsts Kultūras ministrijas virzīta reģionālo 
koncertzāļu attīstības programma, kas rezul-
tējās ar augsta līmeņa koncertzāļu tapšanu 
– Rēzeknē tika uzcelts “Gōrs”, Liepājā “Lielais 
Dzintars”,  Cēsīs – "Vidzeme”. Arī finansējuma 
piesaiste nav saistāma ar mūsu valsts simtgadi 
– Ventspils Mūzikas skolas celtniecībai piešķīra 
15 miljonus eiro no siltumnīcas efekta gāzu 
emisiju samazināšanai domātās Eiropas fondu 
naudas, un izskanēja pat aizdomas, ka VARAM 
2015.gadā izsludinātais konkurss “Emisijas 
kvotu izsolīšanas instrumenta finansēto pro-
jektu atklātais konkurss “Siltumnīcefekta gāzu 
emisiju samazināšana – zema enerģijas patē-
riņa ēkai” valdības īpašās labvēlības dēļ ticis 
radīts tādēļ vien, lai Ventspils pašvaldība tiktu 
pie jau minētajiem miljoniem. Vēl 10 miljo-
ni eiro saņemti no kultūrizglītības iestādēm 
piešķirtā struktūrfondu finansējuma, pusotrs 

miljons no tā dēvētajām deputātu kvotām. 
Ventspils pašvaldība pati šajā objektā ieguldī-
jusi salīdzinoši nelielus līdzekļus. 

Idejiskā ziņā zināmas paralēles var vilkt ar 
krietni senākiem laikiem, kad tapa valstiski 
plašā olimpisko centru būvniecības program-
ma, no kuriem viens izauga arī Ventspils pil-
sētā. Savukārt tas, ka Ventspils koncertzāle 
top tieši šajā laikā, ir tikai nejauša sakritība, 
un tās saistīšana ar valsts simtgadi kā teju tai 
pieskaņots projekts ir nekorekta. Jāatgādina, 
ka koncertzāles atklāšana nenotiks šogad, 
bet gan nākamā gada vasarā – 25. jūlijā, kad 
simtgades svinības jau sen būs pagājušas. 
Šādā kontekstā apgalvojums, ka tas ir teju 
vai veltījums Latvijai lielajā jubilejā, skan 
visai dīvaini.

Nenoliedzami, šī ēka būs ļoti nozīmīga jau-
nās paaudzes ventspilnieku dzīvēs, jo tajā 
atradīsies Mūzikas vidusskola, kuras visas 
nodaļas atradīsies zem viena jumta, nevis 
būs izkaisītas pa daudzām ēkām visā pilsē-
tā. Jaunā koncertzāle arhitektoniski iezīmē 
arī jaunus vaibstus pilsētas centrā, kurā vis-
apkārt ir lielā skaitā padomju laikā būvētās 
piecstāvu un trīsstāvu daudzdzīvokļu ēkas. 
Ventspils koncertzāle būs vienīgā Latvijā, 
kurā uzstādītas akustiskās ērģeles un pasau-
lē lielākās pianīna klavieres. Ēkas būvniecības 
izmaksas būs 31 miljons eiro. 

P 
ar to liecina notikušā iepirku-
ma konkursa rezultāti. Kā jau to 
varēja paredzēt, arī šoreiz, tāpat 
kā visas uguņošanas iepriekšē-
jos gados, rīkos viens un tas pats 

Ventspils pilsētai draudzīgais uzņēmums SIA 
“International Fireworks Design”. Šīs kom-
pānijas piedāvātais uguņošanas priekšne-
sums ir 29 323 eiro vērtībā, un pašvaldības 
iestāde “Komunālā pārvalde” ar pilsētas 
tēva svētību to atzina par konkursa uzva-
rētāju. Nav jābrīnās, ka konkursā pieteicās 
tikai viens dalībnieks, jo šis uzņēmums pil-
sētas vajadzībām uguņošanas rīko ik gadu 
un regulāri. Pašvaldības iestādē skaidro, ka 
SIA “International Fireworks Design” piedā-
vājums esot atbildis visām iepirkuma noli-

kuma prasībām, tādēļ komisijai atlicis vien 
pieņemt šo piedāvājumu.

Kā liecina “Firmas.lv” datu bāzes informāci-
ja, SIA “International Fireworks Design” uzņē-
muma pamatkapitāls ir 3000 eiro. Pagājušajā 
gadā uzņēmums strādājis ar 39 418 eiro 
peļņu, bet vēl gadu iepriekš peļņa bijusi 
8129 eiro. Savukārt apgrozījums pagājušajā 
gadā sasniedza 271 057 eiro, bet 2016. gadā 
uzņēmums apgrozīja 243 208 eiro. Tieši šis 
uzņēmums Ventspilī rīkojis svētku uguņo-
šanas gadu mijā, pilsētas un valsts svētkos 
pēdējo gadu laikā, to pašu arī Rīgā. Starpība 
ir bijusi tikai tā, ka Rīgā, piemēram, gadu 
mijas svētku salūtu izmaksas bijušas par 5 
un vairāk tūkstošiem eiro lētākas. Tikmēr 
Liepājas pilsētas pašvaldība gadumijas ugu-

ņošanai tērēja tikai 4590 eiro...
Ventspils pilsētas vadītājam, smagos nozie-

gumos apsūdzētajam Aivaram Lembergam 
vienmēr ir bijusi vēlme apliecināties, ka 
Ventspils ir pārāka par jebkuru citu pilsētu. Šī 
savdabīgā sacensība starp Ventspili un Rīgu 
par to, kurā pilsētā būs krāšņāka un līdz ar to 
dārgāka svētku uguņošana, noris jau vairā-
kus gadus, un allaž nedaudz vairāk tērējusies 
tieši Ventspils. Ilgstoši tiesvedībās aizņemtais 
Ventspils pilsētas domes deputāts, faktiskais 
tās vadītājs A.Lembergs to nav slēpis arī tā 
dēvētajās iknedēļas preses konferencēs. Reiz 
viņš salīdzināja Ventspils un Rīgas salūtus kā 
mersedesu un zaporožecu – Ventspilī tas esot 
īsts mersedess, bet Rīgā kā tikai nospodrināts 
zaporožecs... Tomēr diez vai nodokļu maksātā-
ju naudas dedzināšana pārspīlēti krāšņās ugu-
ņošanās ir tas labākais veids, par ko nav sajūs-
mā arī paši ventspilnieki. Vai nebūtu labāk 
lielu daļu no debesīs sadedzinātās naudas 
atvēlēt, piemēram, pilsētas sabiedriskā trans-
porta dotēšanai, lai pensionāri varētu braukt 
par velti, kā tas ir citās pilsētās Latvijā? 



Nr.  37 (80)  2018.  gada 28.  septembr is6  /  Ventspils cilvēki

 turpinājums no 1. lpp.

Gan iekopto zemi, gan mājas Naudiņiem nācies pamest, kad 
brīvdomīgais tēvs atteicies stāties kolhozā un pārgājis strādāt 
mežsaimniecībā. Vieta dzīvošanai viņiem ierādīta meža vidū, 
kur tēvs uzbūvējis vēl vienus “Dzelzkalējus” ar smēdi un palīg-
ēkām. Bērniem pieaugot un dzīvei mainoties, tēvs pārcēlies uz 
pilsētu pie dēla, bet prasmīgi uzcirstā, stiprā guļbūve pārvesta 
uz Ventspili māsas ģimenes lietošanai. Harijs gandarīts, ka arī 
viņš ir pratis pats Ventspilī uzbūvēt un labiekārtot māju,  izau-
dzināt dēlu, kas lielā mērā turpina tēva amata tradīcijas.  Bet 
joprojām ir satriekts, ka bijis bezspēcīgs ļaunuma priekšā: viņa 
skaisto, deviņpadsmitgadīgo meitu necilvēks ar cirvi noslep-
kavojis tieši darba vietā, Gāliņciema ziedu veikalā, un tā arī 
nav atrasts. Harijam pieticis no kalēju dzimtām mantotā gara 
spēka, lai pēc tā nesalūztu.

 “DĒLS, NENOŽŅAUDZ ĀMURU!
Būdams vidējais bērns starp divām māsām, viņš vairāk turē-

jies tēva un smēdes tuvumā. Tur nekad nav bijis garlaicīgi, jo 
vienmēr noticis kaut kas jauns: apkalti kaimiņu zirgi, remon-
tēti arkli un ecēšas, pēc pasūtījuma ar metāla stīpām apvilkti 
ratu riteņi, gatavotas eņģes,kapļi un milzums citu laukos vaja-
dzīgu  lietu. Kopš sācis sevi atcerēties, arī Haris ir gribējis kalt, 
šveisēt, urbt un kniedēt dzelzi, lodēt kaparu, uzasināt tēraudu 
un noēvelēt dēli, tāpat kā tēvs. Kad roka jau varējusi noturēt 
āmuru, viņam smēdes stūrī atvēlēta sava lakta un tēvs rādī-
jis, kā tas vai cits darbiņš darāms. Pie reizes aizrādot: “Dēls, tu  
tikai nenožņaudz āmuru!”, kad puika nepareizā tvērienā turējis 
darbarīku. Vēlāk, kad sācis  mācīties par atslēdznieku Ventspils  
arodskolā, meistars atzinis – Naudiņš daudzus darbus prot pat 
labāk, nekā viņš pats.

“No tēva man laikam latviskais centīgums un pienākuma 
sajūta, viņš reizēm kala pat naktīs. No mātes – vāciskais perfek-
tums, jo katru darbu ir gribējies nostrādāt “ar glanci”, kaut vai 
mazliet labāk, nekā pārējiem,” Harijs atzīst, ka reizēm centies 
aptvert neaptveramo, jo gribējies iemācīties visu, ko prot citi.

DAUDZPUSĪGAIS VIJOLNIEKS
“Cenšos sekot mazdēla gaitām un redzu, ka šai ziņā Oskars 

rīkojas līdzīgi – visu grib zināt un prast, lai no tā, cik nojau-
šu,  izraudzītos vienīgo, patiešām  īsto dzīves aicinājumu. Viņš 
mācās Rīgas Lietuviešu vidusskolā, kur līdz ar citām zināšanām 
papildus apgūst arī brāļu tautas valodu. Mūzikas skolā speciali-
zējies vijoļspēlē un nesen Londonā jauno talantu konkursā, kur 
piedalījušās 53 valstis, savā grupā ieguvis pirmo vietu,” opim 
tas bijis patīkams, taču ne negaidīts pārsteigums, zinot mazdē-
la centību un nopietno attieksmi pret visu, ko viņš savos četr-
padsmit gados jau ir darījis un dara.

“Vēl viņš padziļināti mācās angļu valodu, dzied korī, dejo 
tautiskās dejas, trenējas peldbaseinā, vieglatlētikā,  brauc ar 
kartingiem, apmeklē lidmodelistu pulciņu, kur cenšas nopiet-
ni izpausties radiovadāmu lidaparātu konstruēšanā, būvē un 
izmēģinājumos. Rīgas dzīvoklī arī tādu nelielu lidaparātu tapi-
nāt ir apgrūtinoši, bez atbilstošiem instrumentiem un arī pado-
ma to lietošanā puisim neiztikt. Tāpēc pavasarī aparātu sākām 
veidot manā darbnīciņā Ventspilī. Korpusa konstrukcijas forma, 
celtspējas un ātruma aprēķini Oskara ziņā, viņš visu vajadzī-
go māk atrast datorā. Manā atbildībā, savukārt, korpusa būv-
materiālu izvēle, lai būtu stiprība un nepārsniegtu pieļaujamo 
svaru, motora, akumulatora un vadības ierīču pareiza un racio-
nāla izvietošana,” Harijs atklāj pienākumu sadali, pie reizes pa 
jokam nopukojoties, ka mazdēls viņu pamudinājis uz zināmu 
avantūru. 

AR “LIDOJOŠĀ PAKLĀJA” PIEREDZI
“Kad uzņēmos palīdzēt, sākotnēji domāju – kas nu tur liels, 

izlocīt, salīmēt vai kā citādi kopā sastiprināt nedaudz kilogra-
mu finiera un alumīnija. Būs pat interesanti – visu dzīvi esmu 

meklējis un darījis darbu, kurā ir kaut kas agrāk nebijis, kur 
jāliek lietā izdoma. Galu galā – esmu taču mūžā no iekšpuses 
un ārpuses viens pats un kopā ar dēlu Ainaru – arī profesionālu 
šoferi un radošu autoatslēdznieku – remontējis un pārbūvējis 
gan vieglās automašīnas, gan sešdesmitvietīgus tūristu auto-
busus, labojis un uzlabojis neskaitāmus divriteņus un moto-
ciklus, pat ugunsdzēsēju automašīnām esmu licis klāt rokas. 
Viss pēc tam ir kalpojis un ripojis bez vainas,  kāpēc gan lai 
ar lidaparātu neveiktos?”Harijs pasmaida, ka šinī ziņā viņam 
ir zināma pieredze, gana paškritiski atzīstot, ka tā bijusi ar 
mīnus zīmi.

“Man toreiz varēja būt kādi pieci vai seši gadi, dzīvojām lau-
kos. Kā visi tāda vecuma puikas, gribēju lidot kā putns debe-
sīs. Atšķirībā no daudziem, kas tā arī paliek sapņojot par spār-
niem, es no tēva tiku radināts būt par rīcības cilvēku. Ar smēdē 
noskatītiem paņēmieniem no lazdu maikstēm izgatavoju rāmi, 
apvilku to ar seģeni, kas bija “nejauši aizlienēta” no mātes. 
Atlika uzgulties virsū “lidojošajam paklājam”, ar rokām ieķer-
ties stūros, izplest kājas un – laisties lejā no siena kaudzes vai 
trīs metrus augstās sirsniņmājas jumta. Sajūta bija brīnišķīga, 
es tiešām mazliet planēju. Līdz reizei, kad kaut kas samisējās 
un es attapos uz zemes ar lauztu kāju. 

GAISA KUĢI PRET ŠOSEJU LAINERI
“Lidojumi” tika pārtraukti, bet sapnis par lidotāju skolu 

turējās līdz jaunības gadiem. To pārsvītroja riteņbraukšanas 
sacensībās iegūtais slapjais pleirīts, ar kuru slimnīcā nogulē-
ju trīs mēnešus. Pēc tā tikt cauri medicīniskajai komisijai nebi-
ja izredžu... 

Tik daudz gadu pagājis, bet, sēžot lidmašīnā, kas  paceļas 
gaisā, es saspringstu un ar visu ķermeni padodos uz priekšu un 
augšu, līdzi lidaparāta trajektorijai, it kā saplūstot ar to un palī-
dzot uzlidot. Pats to nejūtu, tas notiek zemapziņā. Pārmaiņas 
manī kopīgajos lidojumos savulaik bija ievērojusi un apsmaidī-
ja dzīvesbiedre Rita, kura nesen, diemžēl, pārcēlās citā saulē ,” 
arī Harijam jāpasmaida par savu bērnības sapņu un izjūtu gluži 
neticamo nezūdamību. 

Rēķinoties ar realitāti, Harijs atradis citus savam raksturam 
atbilstošus pašizpausmes veidus, kļūstot par šoferi pilsētas 
autobusos un izvadājot tūristus pa padomju impērijas plašu-
miem un vēlāk arī vai visām Eiropas valstīm. Vienlaikus nodar-
bojoties arī ar transportlīdzekļu pārbūves un remonta lietām. 
It sevišķi raženi tas padevies, toreiz tik bagātajā zvejnieku kol-

hozā “Sarkanā  bāka”, pēc kura likvidēšanās no saimniecības 
izpircis savulaik paša sagādāto un kapitāli izremontēto autobu-
su tūristu pārvadāšanai.  

AUTOREMONTS KARA TRIBUNĀLA ĒNĀ
“Toreizējā Ļeņingrada bija viens no biežākajiem tūrisma 

maršrutu galamērķiem, iepazinu to tik pamatīgi, ka ieguvu 
gida kvalifikāciju un pats varēju novadīt ekskursijas pa pilsētu, 
par to pat paprāvu naudiņu saņemot,” Harijs stāsta, ka brau-
cienos sevis un citu iepriecināšanai parasti ņemts līdzi arī akor-
deons vai mutes harmonikas, tā saucamais “blumīzers”.  

“Daba arī  man devusi absolūto muzikālo dzirdi, tāpēc atļā-
vos palaisties slinkumā un notis lasīt nemācījos,” Harījs rāda 
miniatūru diktafonu, kurā ieraksta iepatikušos melodiju un pēc 
pāris atskaņojumiem to iemācās no galvas. Tā viņš gatavojas 
arī mēģinājumiem un koncertiem, jo nu jau daudzus gadus 
muzicē kapelā “Ventspils blumīzeri”. Kā visā Latvijā eksotisks 
retums tā ir “uz izķeršanu” etnogrāfiskos pasākumos, pieprasī-
ta nelieliem koncertiem iestādēs un uzņēmumos, priecē gaviļ-
niekus ģimenes svinībās. 

“Spēja precīzi  iegaumēt dzirdēto īpaši  noderēja padomju 
armijā, kad nācās no nulles apgūt ne vien bajāna spēli, bet arī 
krievu dziesmu melodijas, jo vajadzēja spēlēt virsnieku klubā. 
Man bija seržanta pakāpe un autoremonta darbnīcas priekšnie-
ka amats tanku divīzijā, bet īsi pirms demobilizācijas tik tikko 
izspruku no kara tribunāla. Iedevu dienesta biedriem, latviešu 
čaļiem, pabraukāties ar stipri jau padilušo pulka komandiera 
“pobedu”, bet tā viņiem, meičas vizinot, “noklopēja”. 

“Haris, tev ir zelta rokas un vēl muzikanta talants. Žēl, bet ja 
fiksi nesaremontēsi – tribunāls un soda bataljons,” komandie-
ris bija visumā kārtīgs vīrs un autiņu es viņam “saķīlēju” divreiz 
labāku, nekā pirms avārijas. Mājās atgriezos laikā, tiekot cauri 
ar pazeminājumu dienesta pakāpē,” Harijs smejas, ka avarē-
jušo vidū bijuši arī ventspilnieki, ar kuriem dramatiskais noti-
kums jau pēc dienesta pārrunāts pie alus glāzes. 

“BŪS LABI. ES PATS...”
“Tēvs bija mazrunīgs, emocijas izpauda akordeona spēlē vai 

ar mutes harmonikām. No viņa tos  agri iemācījos spēlēt arī es, 
jo tēvs neskopojās, lai puikam nopirktu mazizmēra instrumen-
tus, tad varējām uzspēlēt kopā. Tagad to reizēm darām divatā 
ar Oskaru, kad viņš vasarā atbrauc padzīvot Ventspilī un vijo-
li ņem līdzi. “Līmeņi” mums dažādi, jo viņš mācījies mūzikas 
skolā, es nē, bet parasti skan tīri sakarīgi,” Harijs ir priecīgs par 
šiem brīžiem, kas uztur kopības sajūtu. Ir mēģinājis mazdēlu 
atrunāt no smagākiem darbiem lidaparāta būvē, no pārpūlēm 
treniņos, lai saudzētu pirkstus vijoļspēlei. Parasti tas neizdodas, 
Oskars visu grib pataustīt savām rokām un apgūt pats. 

Vai opaps būs klāt, kad viņa būvētais, Oskara nokomplektē-
tais un vadītais lidaparāts mēģinās celties debesīs? Harijs nav 
pārliecināts, vai to maz vajag. Mazdēls ir pierādījis, ka nereibst 
no panākumu salduma un spējīgs nesalūzt neveiksmes brīdī, 
kā tas bijis šovasar, šķietami nepelnīti netiekot uz Dziesmu un 
deju svētku skatuves. Ir situācijas, kad opapam vienkārši jāno-
skatās, kā cauri dzīvei laužas mazdēls ar savu “es pats”. Un 
jātic, ka būs labi un vēl labāk. 

Lidojums. Pagātnē un rītdienā

Ar mazdēlu Oskaru Ventspilī.

Ar blumīzeri savās mājās pirms došanās uz mēģinājumu. Uzstājas kapela “Ventspils blumīzeri”.
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Miķeļdiena klāt!
Septembris jeb vasaras un rudens 
mijas mēnesis ir noslēdzies, stafeti 
pilnībā pārņem rudens, kas jau nesis 
pirmo īsto vētru. Labi, ka vēl pieturē-
jās tik ilgi siltums un nav bijušas sal-
nas. Vismaz mūsu pusē ne. Spēcīgais 
vējš nav norāvis lapas, citādi kāda 
gan būtu visiem tik gaidītā atvasara 
bez krāsainām lapām... 

Ja mūsdienās pašmāju sportisti dodas uz sacensībām kādā citā Latvi-
jas pilsētā, tiklab tuvākās vai tālākās ārzemēs, tas nevienu nepār-
steidz. Turklāt mūsējo startam var sekot līdzi vai nu TV tiešraidēs, vai 
internetā „online”, bet īpaši konservatīvi pilsoņi – klausoties radio. 

B 
et kas gan ir rudens sagai-
dīšana bez ražas svētkiem! 
Septembra beigās latvieši 
svin Miķeļus jeb Miķeļdienu. 
Vieniem tie ir baznīcsvētki, jo 

šajā dienā ir svēto erceņģeļu Miķeļa, 
Gabriēla un Rafaēla svētki. Agrāk Miķeļus 
svinēja tieši dienā, kad iestājas astrono-
miskais rudens – tad diena un nakts ir 
vienāda garuma. Mūsdienās šī diena ir 
pārcelta par nedēļu vēlāk un pieskaņota 
arī kalendārā. 

Protams, ka sestdien visi ceļi vedīs 
uz Miķeļdienas gadatirgu. Tāds būs arī 
Ventspils pilsētā, kur jau no plkst.8 rītā 
Vecpilsētas tirgū rosīsies tirgotāji no malu 
malām. Paralēli ierastajai tirdzniecībai, 
Miķeļdienas gadatirgū piedalīsies arī 
daudz un dažādi tirgotāji kā no novada, 
tā no citiem novadiem un reģioniem. Būs 
paplašināta tirdzniecība ar pārtiku, zem-
nieku saimniecībās ražotu piena produk-
ciju, svaigu gaļu, kūpinājumiem, zivīm, 
zivju kulināriju un konditorejas izstrādāju-
miem, pašaudzētu lauksaimniecības pro-
dukciju: kartupeļiem, augļiem, dārzeņiem, 
saknēm. Tātad savus pagrabus varēs pie-
pildīt ar veltēm tie, kuriem, pirmkārt, ir 
pašiem savs pagrabs, otrkārt – nav sava 
zemes pleķīša, kur audzēt pašu spēkiem. 
Māju un lauku sētu saimniekiem iespēja 
pagādāt arī pa kādam košuma krūmam 
un augļu kociņiem, ziediem un puķu 
pušķiem, rudenīgām ziedu kompozīcijām, 
ar ziedu, rožu un dārzeņu stādiem, puķu 
dēstiem un daudz cita.

Lielāka tirgošanās un aktivitātes gaidā-
mas arī citviet. Īpaša sestdiena būs ugāl-
niekiem, jo pašā Ugāles ciema sirdī vietē-
jiem iedzīvotājiem turpmāk būs pašiem 
savs tirgus laukums. To atklās tieši sest-
dien ar dažādām aktivitātēm. Ugālē šova-
sar radīta brīvi un ērti izmantojama tirdz-
niecības un pulcēšanās vieta gadskār-
tu, atceres dienu, kultūras pasākumu un 
dažādu sabiedrisko aktivitāšu nodrošinā-
šanai latviskai un radošai sabiedrībai. 

Tiem, kuri drēgnajā laikā labāk vēlētos 
uzturēties iekštelpās, “Ventspilnieks.lv” 
iesaka sestdienu veltīt Livonijas ordeņa 
pils apmeklēšanai. Te atklātas divas fan-
tastiskas izstādes, kurās smelties zinības, 
kā arī izklaidēties kā lieliem, tā maziem. 
Pilī apskatāma unikāla izstāde ar Latvijas 
Bankas zelta kolekcijas monētām laikā no 
1997. līdz 2018. gadam, kā arī īpaši pri-
vātkolekciju eksponāti. Kopumā izstādē 
skatāmas 25 monētas. Tās savā miniatū-
rajā formā izstāsta kādu no Latvijas vēs-
tures lapaspusēm. Izstādei sagatavoti arī 
informatīvie apraksti par katru no monē-
tām, izmantojot nacionālās bankas saga-
tavoto informāciju. 

Otra izstāde ir atceļojusi no 
Sanktpēterburgas, kurā skatītāji atpazīs 
daudzus slavenus vēstures personāžus un 
populārus Holivudas aktierus, kuru kopi-
jas atveidotas vaska figūrās. Šī ir lielis-
ka iespēja ventspilniekiem, lai aplūko-
tu un arī pieskartos šķietami “dzīviem” 
cilvēkiem – spilgtām personām vēsturē 
(piemēram, Napoleons Bonaparts, Ivans 
Bargais, Pēteris I, Čingishans un citi) un 
leģendāriem kino varoņiem, kuri atvei-
doti ne mazāk reālistiski. Kuplā skaitā 
pārstāvēti arī populāri tēli no animācijas 
un fantastikas žanra kino filmām, pie-
mēram, “Zvaigžņu kari” un “Karību jūras 
pirāti”. 

Kā pirms 95 gadiem Rīgas 
olimpiādē cīnījās ventspilnieki!

T 
aču pirms 95 gadiem, kad mūsu 
valsts vēl bija mazbērna vecumā, 
šīs lietas gāja pavisam citādi. Rīgā 
varēja nokļūt vienīgi ar vilcienu, 
kas 200 km pieveica kādās 12 stun-

dās; autoceļa mūsdienu izpratnē nebija vis-
pār, un satiksmes autobusi tolaik nevienam i 
sapņos nerādījās. Par to, kā mūsējiem spor-
tistiem klājies, ventspilnieki varēja uzzināt 
vienīgi no „Ventas Balss”, kas savu reportie-
ri, kā tas kārtīgā avīzē pieklājas, bija nosūtī-
jusi komandējumā uz galvaspilsētu.

Ventspils tolaik bija nabadzīga pilsēta, 
tāpat kā nabadzīga bija visa Latvija, jo kopš 
kara un atbrīvošanās cīņu beigām pagājuši 
vien trīsarpus gadi. Tomēr sporta dzīve pilsē-
tā virmot virmoja pat bez kārtīga stadiona un 
pilnīgā treniņzāļu neesamībā, jo sporta bied-
rība „Spars” bija pulcinājusi labākos pirmska-
ra sportistus kopā ar daudzsološiem jaunie-
šiem. Varēja trūkt visa cita, bet entuziasma 
un cīņas spara pietika papilnam.

Tā nu uz Rīgas „olimpiādi” ceļā devās 
Ventspils vieglatlēti brāļi Teodors un Nikolajs 
Sukatnieki, Marta Zaķīts un bokseris Fricis 
Bikse. Starp citu, stāsta, ka senos laikos 
(nav zināms, tieši cik senos) Ēdoles pagastā, 
kas tolaik atradās Ventspils apriņķī, dzīvojis 
varens stiprinieks, arī vārdā Fricis Bikse, kurš, 
dusmīgs būdams, varējis izsist Dobkrogu 
tukšu un reiz saderējis, ka pāries pāri Ventai 
pa Zlēku pārceltuves plosta trosi; pārgājis arī. 
Vai 1923. gada Ventspils bokseris Bikse bijis 
rada stāsta varonim, vai varbūt viņš pats, 
ziņu nav.

Tagad par to, kā Fricim Biksem klājies 
1923. gada rudens sacīkstēs Rīgā. Vārds 
mūsu senajam kolēģim, „Ventas Balss” 
žurnālistam:

„Lielu pārsteigumu saceļ boksētāju vidū 
mūsu boksētājs Bikse. No sākuma viņu negrib 
pielaist sacīkstēs, jo pieteikts pašā pēdē-
jā brīdī. Daži no boksētājiem izsakās – lai 
tikai pielaižot vien, jo nemaz nebūtu tik 
ļauni tos provinciešus „ieklapēt”, ja jau viņi 
to tik ļoti grib. Teodors Sukatnieks dara visu 

iespējamo, lai paceltu Biksem 
gara stāvokli, kā arī pieliek 
viņam kā asistentu un masā-
žistu Vācijas treneri-boksētāju 
Viku. Iesākās pirmais raunds.  
Pretinieks Dzenis sajūt, ka 
būs darīšanas ar spēkavīru. 
Cīniņš nopietns un ass. Pirmā 
raunda gala iznākums tas, ka 
Dzenis tiek divi reizes ar Bikses labi mērķē-
tiem sitieniem nogāzts pie zemes. 2. raundā 
Bikse sāk enerģiski „sturmēt” savu pretinieku. 
Redzams, ka viņš sāk justies kā mājās. Sitiens 
– un Dzenis „laižas” no kājām, pēc tam ar 
paceltu roku paziņo, ka skaita sevi par uzvarē-
tu un no tālākās cīņas atsakās. Bikse ir priekš 
rīdziniekiem kā no gaisa nokritis, jo līdz šai 
dienai par viņu nekas nebija dzirdams.”

Turpmākās boksa cīņas, – ziņo korespon-
dents, – notiks pēc mēneša, kad arī Biksem 
piešķirs sporta meistara nosaukumu, bet, 
kurš dabūs ceļojošo kausu, vēl nav zināms.

Nu, un kā klājās vieglatlētiem? „Teodors 
Sukatnieks pirmā dienā piedalās augstlēk-
šanā ar kārti. Kā vienmēr sacensību sāku-
mā viņš neganti pukojas, uz ko, skaidri nevar 
sacīt, bet jādomā, ka uz zemes pievilkšanas 
spēku. Pie pēdējā augstuma – 3,40 mtr – 
viņš pārlido kārti ar tādu enerģiju, ka, zemē 
krizdams, izmežģī kaklu, tā ka galva paliek 
uz viena pleca. Tomēr kā norūdīts sportists 
pievērš tam maz vērības un aukstasinīgi 
lūdz tiesnešus novietot galvu atpakaļ paras-
tā stāvoklī. Augstlēkšanā ar kārti Teodors 
Sukatnieks iegūst meistara nosaukumu un 
uzstāda jaunu biedrības rekordu. Ar saviem 
skaistiem un enerģiskiem lēcieniem viņš 
izpelnās nedalītu publikas piekrišanu.”

Nez, kā tas būtu mūsdienās, ja kārtslē-
cējam pēc pārlidošanas latiņai galva palik-
tu karājamies uz viena pleca? Droši vien 
nokauktos ātrās palīdzības auto, atskrietu 
dakteri ar nestuvēm un ventspilniekiem tik 
labi zināmo kakla šinu un aizrautu lēcēju uz 
„traumām”, ka nemetas. Jā, un diez vai mūsu 
tiesneši ar’ mācētu „novietot sportista galvu 

parastā stāvoklī”... Nujā, bet tas jau bija 
pirms 95 gadiem, kad zāle esot bijusi zaļāka 
un sportisti – izturīgāki, jo pāris dienas vēlāk 
Teodors Sukatnieks startējis diska mešanā 
un ieguvis – kā jūs domājat? Protams, pirmo 
vietu! Otrais bija Teodora brālis Nikolajs. Līdz 
ar to mūsējie, kā saka, pamatīgi noslaucīja 
rīdziniekiem degunus. „Atkal lieku reizi ir pie-
rādīts, ka ventspilnieki ir dzimuši diskoboli!”, 
sajūsmināti rakstīja korespondents.

Par Nikolaju Sukatnieku teikts, ka viņš, 
kā vienmēr, uz sacensībām ieradies pēdējā 
brīdī, teikdams savu spārnoto frāzi „Ne tik 
strauji, mister Frīlander!” Visai pašpārlieci-
nātais sportists izgājis šķēpa mešanas lau-
kumā bez kāda stresa un „vienaldzīgi, bez 
kāda satraukuma lidina savu šķēpu lielā tālu-
mā, padarīdams stipri nervozus savus kon-
kurentus. Tā vien liekas, ka šķēpa meistaram 
Ķibildam viņš tūlīt ielidinās šķēpu papēdī. 
Ar 50,92 mtr viņš iegūst 2. vietu, uzstādī-
dams jaunu Ventspils un biedrības rekordu. 
Ka nākošā gadā Latvijas rekords šinī nozarē 
piederēs mums, par to lai neviens nešau-
bās. Reiz viņš mums jau piederēja Teodora 
Sukatnieka personā”, par to bija pārliecināts 
sporta fans korespondents.

Nu, un kā tad klājās vienīgajai dāmai šajā 
spēkavīru un „rekordsmeņu” sabiedrībā? Ak 
vai, Zaķīts jaunkundzei tās nebija veiksmīgā-
kās sacīkstes, jo „pie šķēpa sviešanas izsvie-
da roku, kas stipri atsaucās uz lodes grūša-
nu”. Laikam jau ar „izsviesto roku” nebija tik 
viegli tikt galā, kā ar izmežģīto kaklu. Taču 
visā visumā mūsējie – ventspilnieki – 1923. 
gada rudenī startējuši lieliski. Un ar to varam 
lepoties vēl šodien. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv
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A U N S
Kaut arī tev ir ass prāts, dažkārt der ieklausīties intuīcijā – šoreiz 
tā būs labs padomdevējs. Darbā iespējas sekmīgi noslēgt kādu 

projektu, vai parādīt savas spējas un, iespējams, saņemt vilinošu karje-
ras piedāvājumu. Brīvdienās palutini sevi, iegādājoties ko skaistu „priekš 
sirds” un palutini savus mīļos.

V Ē R S I S
Darba jomā šobrīd īpaši panākumi nav gaidāmi, tāpēc paveic 
tikai pašu nepieciešamāko. Diez vai ir vērts tērēt laiku un 

enerģiju tukšgaitā. Labāk velti vairāk uzmanības privātajai dzīvei. Ar otro 
pusīti šis un tas pārrunājams un izlemjams. Vari ieplānot ceļojumu, kas 
paplašina redzesloku, vai uzsākt mācības.

D V Ī Ņ I
Mājās gādā par saskaņu, ar sīkiem, sadzīviskiem strīdiņiem nav 
vērts bojāt brīvdienas. Labāk ar saviem mīļajiem kaut kur aizej, 

apmeklē pasākumu vai dodies nelielā izbraucienā. Jaunajā nedēļā atrisi-
nāsi lietišķos jautājumus un nokārtot darīšanas iestādēs vai bankā. Darbā 
radīsies interesantas un radošas idejas.

V Ē Z I S
Tu nenogurstoši rūpējies par ģimeni, tuviniekiem un mīļiem 
cilvēkiem, un tieši tā arī paies šī nedēļas nogale. Ja iekrāju-

šies saimniecības darbi, tad tos gan vajadzētu sadalīt visiem mājiniekiem 
vienlīdzīgi. Jaunajā nedēļā darbā vai biznesā darāmā pilnas rokas. Labs 
laiks lietišķo kontaktu veidošanai.

L A U V A
Vairāk panāksi, ja lēni un pacietīgi skaidrosi savu pozīciju, nevis 
„šūmēsies”. Tad kolēģi vai biznesa partneri atbalstīs tavas ide-

jas un atzīs par autoritāti. Brīvdienās darba tēmu gan „neņem līdzi uz 
mājām”. Ģimene un mīļotais cilvēks noilgojušies pēc tavas sabiedrības. 
Sarīkojiet kopā jestru mājas ballīti!

J A U N A V A
Liela nozīme šajā periodā būs privātās dzīves norisēm. Brīvajiem 
cilvēkiem iespējama aizraujoša iepazīšanās, bet pāriem jāpado-

mā, kā attiecībām „piešķilt” jaunu dzirksti. Darba dienas ritēs ierasti, taču 
jābūt uzmanīgam naudas lietās. Ja plāno kādu lielāku pirkumu, izpēti 
cenas un piedāvājumu, lai nesanāk pārmaksāt. 

S V A R I
Vajadzētu apdomāt, kas patlaban ir un kas nav svarīgi, lai spēki 
neaiziet tukšgaitā. Iespējams, jāmaina nodarbe vai jāpārkārto 

ikdienas dzīves ritms. Brīvdienās par darbu gan nedomā, bet velti uzma-
nību ģimenei. Tuvie cilvēki uzlādēs ar optimismu un spraigās sarunās 
dzims labas idejas. Novērtē to, kas tev dots.

S K O R P I O N S
Būsi šarmants, un tādējādi iekarosi simpātijas un cilvēku labvē-
lību. Šis ir īstais laiks, lai apsvērtu jaunus projektus, tikai finanšu 

jautājumos gan jābūt maksimāli uzmanīgam. Darba dunā neatstāj novār-
tā privāto dzīvi. Brīvajiem ļaudīm labs laiks, lai iepazītos, pāriem – rude-
nīgas romantikas baudīšanai.

S T R Ē L N I E K S
Mērķi var izrādīties lielāki, nekā iespējas tos sasniegt, tāpēc – 
palēnām, pamazām izdari mazumiņu. Par ienākumiem neva-

jadzētu sūdzēties, bet ar tēriņiem arīdzan apdomīgi. Iespējamas kādas 
pārdomas saistībā ar sirdslietām – pasper solīti pretī, izrādi savas simpā-
tijas un izrunājies no sirds.

M E Ž Ā Z I S
Pavadi laiku mierīgi un sargies no stresa situācijām. Ja dienas 
rit saspringti, tad noteikti kompensē to ar atpūtu vienatnē. Izej 

pastaigā, aizbrauc pie jūras vai uz mežu. Svarīgās lietās turi grožus savās 
rokās, pats vislabāk zināsi, ko un kā darīt. Sirdslietās saulainas emocijas 
un neparasti piedzīvojumi. Neapspried privāto dzīvi ar citiem.

Ū D E N S V Ī R S
Brīvdienās dodies ekskursijā ar izglītojošu saturu vai apmek-
lē mākslas pasākumu, tas uzlādēs pozitīvi. Darbā var nākt vili-

nošs karjeras piedāvājums, bet vajag to kārtīgi izvērtēt. Dažkārt solījumi 
ir skaistāki par realitāti. Visas mutiskās vienošanās vajadzētu noformēt 
juridiski „stipros papīros”.

Z I V I S
Nedēļas nogalē piemērots laiks dažādiem mājas darbiem, 
mājokļa pārkārtošanai un kulinārijas eksperimentiem. 

Nodarbojoties ar dzīves praktiskajām lietām, atceries arī par garīgām 
tēmām. Var rasties interese par ezotēriku un netradicionālām zinībām. 
Piemērots laiks kursu un semināru apmeklēšanai.
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Sieva uzkāpj uz svariem. Vīrs, vēro-
dams bultiņu, saka: 
-Vai zini, cik garai tev būtu jābūt, 
lai tavs svars atbilstu tavam augu-
mam? 
-Nu? 
-Piecarpus metri! 

Divas blondīnes atnākušas uz zoo-
dārzu. Viena labu brīdi stāv pie pēr-
tiķu būra, un otra jautā: 
-Ko tu tik ilgi te skaties? 
-Gribu redzēt, kā mērkaķis pārvērtī-
sies par cilvēku! 
-Idiote! Tad tev te jāstāv 
vesels gads! 

Vatsons ierodas Beikerstrītas dzīvok-
lī. Holmss, sēž pie kamīna un jautā: 
-Mans dārgais Vatson, es tomēr 
nesaprotu, kā Jūs, būdams tik labi 
audzināts, varējāt ielaisties kautiņā 
Parkleinā. 
-Bet, velns parāvis, Holmss, kā Jūs 
uzzinājāt?! 
-Elementāri, Vatson. Jums uz pie-
res ir mana zābaka nospiedums.

-Meitenīt, tūlīt jums veiksim IQ 
testu! 
-Kas ir IQ? 
-Paldies, tests ir pabeigts.

Sievietes ir jānēsā uz rokām, uz 
kakla viņas uzsēdīsies pašas...

Vilciena kupejā. 
-Cik reizes man tev tas jāsa-
ka! Neēd olas ar sudraba karotī-
ti! Sudrabs taču no olām bojājas – 
saka māmiņa savai meitai. 
-Mūžu dzīvo, mūžu mācies... 
– norūca blakus sēdošais gru-
zīns, pārlikdams sudraba pulk-
steni žaketes iekškabatā.

Divu draugu saruna: – Kā 
jūties gadu pēc laulībām? 

-Nu tā! Dzert nedrīkst, 
smēķēt nedrīkst... 
-Tu laikam nožēlo? 
-Nožēlot arī nedrīkst.

-Dārgā, kāda ir tava karstā-
kā vēlēšanās?
-Es vēlos, lai tu mani 
noskūpstītu trijās vietās.
-Oho! Kādas tās būtu?
-Maiami, Parīze un Bahamu salas…

Māte dēlam: 
-Kāpēc tu esi slapjš? 
-Mēs spēlējām sunīšus. 
-Nesaprotu! Kāds tam 
sakars ar slapjumu? 
-Es biju koks...

Nav jau tā, ka nav džentelme-
ņu, vakar redzēju vīrieti, kurš 
turēja lietussargu virs mei-
tenes galvas, kamēr tā mai-
nīja automašīnai riepu.

Kāds vecs poļu pensionārs reiz aiz-
gāja pie sava mācītāja izsūdzēt grē-
kus. 
-Es vēlos izsūdzēt savus grēkus, 
iesāk savu stāstu pensionārs. 
-Jā, mans dēls, atbild mācītājs, es 
tevi uzmanīgi klausos. 
- Tas notika sen. Otrā Pasaules kara 
sākumā. Kādu dienu pie manām 
durvīm pieklauvēja daiļa sieviete 
un palūdza paslēpt viņu no vācie-
šiem. Es paslēpu viņu savā pagrabā 
un vācieši viņu neatrada. 
-Tas taču ir lieliski, mans dēls, tu 
izdarīji labu darbu! Tas taču nav 
nekāds grēks! 
-Viss ir daudz ļaunāk, atbild pensio-
nārs. Es viņai palūdzu lai viņa man 
par pagraba īri maksā baudā... 
-Nu jā... Tie bija grūti laiki un tu 
tomēr riskēji viņu slēpjot – ja to 
būtu uzzinājuši vācieši, viņi tevi 
nošautu. Es ticu ka Dievs to visu 

redzēja, izvērtēja labo un ļauno, un 
tavs grēks tiks piedots. 
-Paldies svēto tēv! Man pilnīgi kā 
akmens no sirds nokrita! Bet vai 
es varu tev pajautāt vēl kādu jau-
tājumu? 
-Protams. Jautā, mans dēls. 
-Kā tu domā, vai man vaja-
dzētu viņai pateikt, ka 
karš jau ir beidzies?!

Mājās zvana telefons. Vīrs sauc no 
otras istabas: 
-Ja tas man, pasaki, ka manis nav 
mājās. 
Sieva paceļ klausuli un saka: 
-Diemžēl vīrs ir mājās. 
-Es tev taču teicu, lai saki, ka manis 
nav mājās,-saka vīrs. 
-Man zvanīja, ne tev, – atbild sieva.

Trīs kolēģi šmigo. Krietni sametu-
šies, viņi uzsāk atklātas sarunas. 
Viens atzīstas: 
-Jūs zināt, es šad un tad guļu ar 
bosa sievu, tikai, lūdzu, nevienam 
nesakiet… 
Otrs smagi nopūšas un saka: 
-Bet, es… Bet es patiesībā esmu 
gejs, tikai neviens par to neno-
jauš, un jūs arī nevienam, nekad, 
ne vārda… 
Trešais dīdās, dīdās, tad šiem saka: 
-Es vispār pat nezinu, kā lai jums to 
pasaku… 
Tie abi šo mierina: 
-Nu, ko tu te ņemies! Te taču visi 
savējie, klāj tik vaļā! 
-Redziet, – saka trešais, – lieta 
tāda, ka es absolūti nemā-
ku glabāt noslēpumus… 

Dēls jautā tēvam: 
-Saki, vai tiešām dažās Āfrikas val-
stīs vīrs iepazīst savu sievu tikai 
kāzu dienā? 
-Dēls, tā notiek katrā val-
stī, ne tikai Āfrikā.

NO KĀDA VENTSPILNIEKA IERAKSTA SOCIĀLAJĀ TĪKLĀ “FACEBOOK”:

“Biju vakcinēties. Medicīna iet straujiem soļiem uz priekšu. Uz bažīgo jautājumu, vai sarkanvīnu šovakar 
varēs, daktere atbildēja: “Visu var.””

• • •
REDAKCIJAS PIEBILDE.
Pirms dažiem gadiem “Ventspilnieks.lv” žurnālists, tolaik gan vēl strādājot citā preses izdevumā, intervēja atbil-
dīgu Veselības ministrijas amatpersonu par iespējām cīnīties ar dažu infekcijas slimību izplatību bezpajumtnieku, 
narkomānu, sociāli nelabvēlīgo ģimeņu un tā saukto “pagalma žūpu” vidū. Amatpersona kā vienu no iemesliem, 
kādēļ nevarētu tikt veikta piespiedu vakcinācija pret atsevišķām kaitēm, atklāti norādīja: “Šie cilvēki taču ir visu 
laiku reibumā. Un kur tad viņi ņems tās trīs skaidrās dienas, kas nepieciešamas, lai vakcīna iedarbotos, turklāt 
nesagandējot līdz galam jau tā šo cilvēku sagandēto veselību.” Laiki mainās, medicīna attīstās... Kas zina, varbūt 
tagad mediķu “desants” ar šļircēm rokās var parādīties augstāk minētā kontingenta cilvēku pulcēšanās vietās.



ОВЕН
Несмотря на то что вы наделены острым умом, иногда стоит при-
слушаться и к интуиции – сейчас она станет хорошим советчиком. 

На работе представится возможность подписать выгодный проект или проде-
монстрировать свои возможности, не исключено заманчивое предложение, 
касающееся карьеры. В выходные побалуйте себя, приобретите что-то «для 
души» и сделайте приятное своим любимым. 

ТЕЛЕЦ
На работе не стоит ожидать особенных успехов, поэтому делай-
те только самое необходимое. Вряд ли стоит тратить время и 

энергию впустую. Лучше уделите больше внимания личной жизни. Кое-что 
стоит обсудить со своей половинкой и принять решение. Можете планировать 
путешествие, которое поможет расширить кругозор, или начать обучение. 

БЛИЗНЕЦЫ
Вам следует позаботиться о взаимопонимании с домашними, 
не позволяйте бытовым ссорам стать причиной вашего плохого 
настроения в выходные. Лучше куда-нибудь отправьтесь вместе 

со своими любимыми людьми или посетите мероприятие. На новой неделе 
удастся решить рабочие вопросы и уладить дела в учреждении или банке. На 
работе появятся интересные, творческие идеи. 

РАК
В неустанных заботах о семье, близких и любимых пройдут ваши 
выходные. Если накопились домашние дела, то непременно стоит 
разделить их между всеми домочадцами. Новая рабочая неде-

ля обещает быть напряженной. Удачное время для установления деловых 
контактов. 

ЛЕВ
Вы добьетесь большего, если спокойно и терпеливо будете объ-
яснять свою позицию, а не выяснять отношения на повышенных 

тонах. Тогда коллеги и партнеры по бизнесу поддержат ваши идеи и при-
знают авторитет. В выходные следует хорошенько отдохнуть. Ваши близ-
кие уже соскучились по вашему обществу. Устройте вместе с ними веселую 
вечеринку!

ДЕВА
Большое значение для вас в этот период имеет личная жизнь. Для 
свободных представителей знака не исключено интересное зна-

комство, а парам следует подумать, как придать отношениям новизны. На 
работе не ожидается никаких особенных перемен, но требуется осторожность 
в финансовых вопросах. Если вы планируете крупную покупку, то хорошенько 
изучите цены и предложения, чтобы не переплачивать. 

ВЕСЫ
Необходимо подумать, что сейчас для вас приобретает первосте-
пенную важность, чтобы не растрачивать силы впустую. Возможно, 

нужно сменить род занятий или поменять привычный ритм. В выходные о 
работе думать не стоит, лучше уделите внимание семье. Близкие люди помо-
гут зарядиться оптимизмом, а в дискуссиях зародятся хорошие идеи. Цените 
то, что вам дано. 

СКОРПИОН
Bы будете очаровательны, завоюете симпатии и доброе отношение 
к себе. Подходящее время, чтобы рассмотреть новые проекты, но 

необходима внимательность в финансовых вопросах. Не стоит забывать и о 
личной жизни. Хорошее время для свободных представителей знака, чтобы с 
кем-нибудь познакомиться, а те, у кого уже есть половинка, будут наслаждать-

ся осенней романтикой. 

СТРЕЛЕЦ
Цели могут превзойти возможности их достичь, поэтому продви-

гайтесь к намеченному маленькими шажками. На доходы жаловаться не при-
дется, но будьте осмотрительны в тратах. Возможны какие-то размышления в 
связи с делами сердечными – сделайте шаг навстречу и проявите свою сим-
патию, поговорите по душам. 

КОЗЕРОГ
Сохраняйте спокойствие и берегитесь стрессовых ситуаций. Если 
у вас напряженный период, обязательно компенсируйте его отды-

хом в одиночестве. Отправьтесь на прогулку, к морю или в лес. В важных 
делах держите бразды правления в своих руках, потому что только вы знаете, 
что и как делать. В делах сердечных – солнечные эмоции и необычные при-
ключения. Не обсуждайте личную жизнь с посторонними. 

ВОДОЛЕЙ
B выходные отправляйтесь на экскурсию, которая позволит вам попол-
нить багаж знаний, или посетите культурное мероприятие, что подарит 

вам положительный заряд. Может поступить заманчивое карьерное предложе-
ние, но его следует хорошенько оценить. Иногда обещания оказываются красивее 
реальности. Все устные договоренности необходимо документировать. 

РЫБЫ
В конце недели подходящее время для различных домашних дел, 
перестановки в доме и кулинарных экспериментов. Занимаясь 

материальной стороной жизни, не забывайте и о духовных ценностях. Может 
возникнуть интерес к эзотерике и нетрадиционным знаниям. Подходящее 
время для посещения курсов и семинаров.
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Где-то в провинциальном сумасшедшем доме 
- Раньше нас били по голове железным тазиком. 
Мы объединились, выступили против и теперь нас 
бьют пластиковым. Пусть маленькая, но победа!
 
Мужики бывают двух типов – те, кто может дота-
щить холодильник на 9-й этаж, и те, кто может 
заплатить за это. Но любят женщины третий тип 
– тех, кто может затащить холодильник на 9 этаж, 
но предпочитает заплатить другим за это.
 
- Хочу, хочу кого-нибудь убить! 
- Психотерапевт решит твою проблему. 
- Не, неинтересно, психотерапевтов я уже убивал...

Не могу винить акул в их нападениях. 
Представь себе ведро жаренной курочки, проезжаю-
щей через твою комнату на скейтборде. 
Что ты сделаешь?
 
- Вам работа нравится? 
- Нравится. 
- Так Вы еще и хотите, чтобы за удо-
вольствие Вам платили?

- Можете в двух словах охарактеризовать вашего 
жениха? 
- Зато не пьет.

В Нигерии умер мужик. У него в доме нашли 27 мил-
лиардов долларов. В течение 15 лет он пытался 
раздать их, но никто не отвечал на его е-мейлы.

- В том, что правду говорят: «Если чело-
век чего-то сильно хочет, то это обязатель-
но сбывается», я убедился вчера, когда 
так и не успел добежать до туалета...

Деловая женщина сидит в баре. К ней подходит 
мужик: 
- Здравствуйте! Разрешите предложить свою компа-
нию... 
- А почему вы хотите ее продать?

Все мои случаи дружбы с девушками заканчивались 
летальным исходом...  
- Они все залетели.
 
За завтраком муж рассказывает жене сон, который 
видел прошлой ночью. 
- Понимаешь, мне снилось, что я умер и двинулся по 
пути в рай. В начале лестницы Иаков вручил мне кусок 

мела и сказал, чтобы я на каждой ступеньке отмечал 
по греху, который совершал в жизни.  
И вот когда я отметил уже несколько ступенек, вдруг 
вижу – ты спускаешься вниз... 
- Что, меня туда не пустили? 
- Нет, дорогая, ты спускалась, чтобы 
взять еще кусок мела.

А сейчас выступит эксперт по сбору и обработ-
ке персональных данных — ревнивая баба.

Старушка в регистратуре поликлиники: 
- Запишите меня к врачу «ухо, глаз». 
- У нас такого нет. Есть окулист и есть «ухо, горло, 
нос». 
- А мне нужен именно такой врач: я слышу 
по радио одно, а вижу другое.

Чем отличается невеста от жены? Что пер-
вая называет щедростью и широтой души, вто-
рая называет транжирством и мотовством.

- Пап, а почему все моряки либо лысые, либо седые? 
- Понимаешь, сын, лысые моряки – самые отчаянные. 
Они без страха ходят в пиратских морях, на девяти 
узлах швартуются, на полной скорости проходят самые 
узкие проливы, идут в плавание в шторма и бури... 
- А седые? 
- А седые – это те, кто плавает с лысыми.

Старый еврей учит молодого: 
— Лева! Таки никогда не женись на красивой! Красивая 
может тебя бросить! 
— Дядя Яша, но ведь и некрасивая может меня бро-
сить! 
— Да и хрен с ней!

Одесская квартира. Муж приходит домой: 
- Соня, выключи телевизор, я имею сказать тебе 
новость! 
Соня выключила. 
- Бора, и шо случилось? 
- Дядя Изя отмучился! 
- Шо, дядя Изя таки умер? 
- Нет! Дядя Изя таки живой! Это тетя Софа умерла!
 
Идут по улице муж и жена, она кивает на окно бара и 
говорит: 
- Смотри, сидит мой бывший и квасит, он пить начал 
пять лет назад, когда я развелась с ним! 
- Видимо в его жизни произошло нечто важ-
ное, чтобы пять лет праздновать!

АНЕКДОТЫ

ИЗ ЗАПИСИ ОДНОГО ВЕНТСПИЛЧАНИНА В СОЦИАЛЬНОЙ СЕТИ “FACEBOOK”:
«Пришёл вакцинироваться». Медицина быстрыми шагами идёт вперёд. На вызывающий опасения вопрос, 
можно ли сегодня вечером красное вино, доктор ответил: «Всё можно». 

• • •
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Несколько лет назад журналист “Ventspilnieks.lv”, в то время ещё работавший в другом печатном издании, брал 
интервью у ответственного должностного лица Министерства здравоохранения о возможностях бороться с распро-
странением различных инфекционных заболеваний среди бездомных, наркоманов, семей социального риска и так 
называемых «дворовых пьяниц».  Должностное лицо по поводу одной из причин, почему не может быть проведена 
принудительная вакцинация против отдельных болезней, откровенно заметил: «Эти люди же всё время в состоя-
нии алкогольного опьянения. И где же они возьмут эти три трезвых дня, которые необходимы для того, чтобы вак-
цина подействовала, к тому же, окончательно не загубив до конца и так уже испорченное здоровье этих людей».  
Времена меняются, медицина развивается…  Кто знает, возможно сейчас «десант» медиков со шприцами в руках 
может появиться в местах, где собирается вышеупомянутый контингент.
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И обработанную землю, и дом Наудиньшам пришлось 
покинуть, когда свободомыслящий отец отказался вступать 
в колхоз и перешел работать в лесничество. Место для обу-
стройства им было отведено посреди леса, где отец построил 
еще одни «Дзелзкалеи» с кузницей и подсобными помеще-
ниями. Когда дети выросли и жизнь изменилась, отец пере-
ехал в город к сыну, а основательный сруб был перевезен 
в Вентспилс, чтобы его могла использовать семья сестры. 
Харийс счастлив, что сумел сам построить и благоустроить 
дом в Вентспилсе, вырастить сына, который в значительной 
мере продолжает традиции отцовского ремесла. Но все еще 
не может без боли говорить о том, что оказался бессилен 
против зла: его красивую девятнадцатилетнюю дочь нелюдь 
убил топором прямо на рабочем месте, в цветочном магази-
не в Галиньциемсе. Убийцу так и не нашли. Крепость духа, 
унаследованная от предков-кузнецов, помогла Харийсу не 
сломаться. 

 «СЫН, НЕ ЗАДУШИ МОЛОТОК!» 
Будучи средним ребенком среди двух сестер, он больше 

держался отца и часто находился вблизи кузницы. Там ему 
никогда не было скучно, потому что все время происходило 
что-нибудь новое: нужно было то коня подковать, то отремон-
тировать плуг и борону, или обтянуть металлическими обру-
чами колеса повозки, изготовить петли, мотыгу и еще огром-
ное количество других вещей, нужных в сельском хозяйстве. 
Сколько помнит себя, и Харийс хотел ковать, точить, сверлить 
и клепать железо, паять медь и строгать доски, как это делал 
отец. Когда он уже мог удержать молоток, в углу кузницы ему 
был отведен свой уголок, и отец показывал, как делать ту или 
иную работу. А заодно и наставлял: «Сын, ты только не заду-
ши молоток!» – когда мальчик неправильно держал рабочий 
инструмент. Позднее, когда он начал учиться на слесаря в 
Вентспилсском ремесленном училище, мастер признал: мно-
гое Наудиньш умеет даже лучше, чем он сам. 

«От отца у меня, наверное, латышская прилежность и чув-
ство ответственности, иногда он работал даже ночью. От 
матери – немецкий перфекционизм, так как каждую работу 
хотелось сделать «с глянцем», хоть немного, но лучше, чем у 
других», – Харийс признает, что иногда ему хотелось объять 
необъятное, научиться всему, что умеют другие. 

РАЗНОСТОРОННИЙ СКРИПАЧ 
«Я стараюсь следить за тем, как идут дела у внука, и вижу, 

что Оскарс, как и я когда-то, хочет все знать и уметь, чтобы 
выбрать, как я понимаю, то единственное, что станет его при-
званием. Он учится в Рижской литовской средней школе, где, 
помимо прочего, изучает и язык братского народа. В музы-
кальной школе специализируется на игре на скрипке и недав-
но в Лондоне на конкурсе юных талантов, в котором принима-
ли участие конкурсанты из 53 стран, в своей группе завоевал 
первое место», – деду это приятно, но для него это не стало 
сюрпризом, ведь он знает, насколько старателен внук и как 
серьезно относится ко всему, что в свои четырнадцать уже 
делал и делает. 

«Он также углубленно изучает английский язык, поет в хоре, 
танцует народные танцы, тренируется в плавательном бассей-
не, занимается легкой атлетикой, ездит на картингах, посеща-
ет кружок моделизма, в котором старается серьезно проявить 
себя в конструировании, строительстве и испытаниях ради-
оуправляемых летательных аппаратов. В рижской квартире 
даже небольшой летательный аппарат изготовить трудно, не 
обойтись без соответствующих инструментов и советов по их 
использованию. Поэтому весной мы начали делать аппарат в 
моей маленькой мастерской в Вентспилсе. Форма конструк-
ции корпуса, расчеты подъемной силы и скорости – на плечах 
Оскара, он все необходимое может найти при помощи ком-
пьютера. Я, в свою очередь, отвечаю за выбор стройматериа-
лов для корпуса, чтобы самолет был крепким и не превышал 
допустимый вес, а также рациональное размещение мотора, 
аккумулятора и устройств управления», – раскрывает Харийс 
распределение обязанностей, заодно в шутку сердится, что 
внук подбил его на такую авантюру. 

ОПЫТ ПОЛЕТА НА «КОВРЕ-САМОЛЕТЕ» 
«Когда я взялся помогать, сначала думал: что там сложно-

го – сложить, склеить или скрепить другим способом несколько 
килограммов фанеры и алюминия. Будет даже интересно – всю 
жизнь я искал и выполнял работу, в которой необходимо осво-
ить что-то новое, применить смекалку. В конце концов, я в своей 
жизни и один, и вместе с сыном Айнарсом – профессиональ-
ным водителем и творческим автослесарем – ремонтировал и 
перестраивал и легковые автомобили, и шестиместные тури-
стические автобусы, чинил и усовершенствовал бесчисленное 
множество велосипедов и мотоциклов, даже к пожарным маши-
нам руку приложил. Все потом еще долго служило, почему бы и 
не построить летательный аппарат?» – улыбается Харийс, но и 
критично подмечает, что у него был и опыт со знаком «минус». 

«Мне тогда было лет пять-шесть, мы жили в деревне. Как 
и все в таком возрасте, я хотел летать, как птица. В отличие 
от многих, которые так и продолжают мечтать, я отцом был 
приучен действовать. По способу, подсмотренному в кузни-
це, изготовил раму из орешника, обтянул ее шалью, которая 
была «нечаянно позаимствована» у матери. Оставалось толь-
ко улечься на «ковер-самолет», взяться за штурвал и – спу-
ститься вниз со стога сена или крыши трехметровой беседки. 
Ощущение было сказочное, я и правда немного планировал. 
До тех пор, пока не пришел в сознание лежащим на земле со 
сломанной ногой. 

ВОЗДУШНОЕ СУДНО ПРОТИВ 
ШОССЕЙНОГО ЛАЙНЕРА 

«Полеты» были прерваны, а мечта о летной школе продер-
жалась до самой юности. Ее перечеркнул плеврит, возникший 
во время велогонок, с которым я пролежал в больнице три 
месяца. После этого пройти медкомиссию было невозможно… 

Столько лет прошло, но, сидя в самолете, когда он подни-
мается в воздух, я напрягаюсь и всем телом подаюсь вперед 
и вверх, следуя траектории самолета, как будто помогая ему 
взлететь. Это в подсознании, я сам этого не чувствую. В свое 
время это в шутку заметила супруга Рита, которая недавно, к 
сожалению, покинула этот мир», – Харийс улыбается, вспоми-
ная о своих детских мечтах. Считаясь с реальностью, Харийс 
подобрал для себя более подходящие способы самореализа-
ции, став водителем городских автобусов и перевозя туристов 
по широтам советской империи, а позднее и по европейским 
государствам. Одновременно он занимался ремонтом и пере-
делкой транспортных средств. Особенно в период, когда рабо-
тал в богатом тогда рыболовецком колхозе «Красный маяк», 
после ликвидации которого он выкупил у хозяйства в свое 
время им самим капитально отремонтированный автобус для 
перевозки туристов. 

АВТОРЕМОНТ В ТЕНИ ВОЕННОГО ТРИБУНАЛА
«Toгда Ленинград был одной из самых частых конечных 

целей туристических путешествий, я уже знал его так хорошо, 
что получил квалификацию гида и сам мог проводить экскур-
сии по городу, получая за это приличные деньги», – Харийс 
рассказывает, что, на радость себе и туристам, брал с собой 
аккордеон или губную гармошку.

«Природа одарила меня абсолютным музыкальным слу-
хом, поэтому я позволял себе лениться и нот не учил», – 
Харийс демонстрирует миниатюрный диктофон, на который 
он записывает понравившуюся мелодию, которую он обыч-
но может воспроизвести, пару раз ее прослушав. Так он гото-
вится к репетициям и концертам, потому что уже многие годы 
музицирует в капелле «Ventspils blumīzeri». Поскольку такая 
губная гармошка («blumīzers») является экзотической ред-
костью во всей Латвии, то музыканты – нарасхват во время 
этнографических мероприятий, небольших концертов в учреж-
дениях и на предприятиях, а также радуют именинников на 
семейных торжествах.

«Способность запомнить мелодию особенно пригодилась в 
советской армии, когда мне пришлось освоить с нуля не толь-
ко игру на баяне, но и мелодии русских песен, так как приходи-
лось играть в клубе офицеров. У меня было звание сержанта 
и должность начальника авторемонтной мастерской в танко-
вой дивизии, но незадолго до демобилизации я чуть не попал 
под военный трибунал. Дал сослуживцам-латышам покатать-
ся на видавшей виды «победе» комполка, и они ее разбили, 
когда решили девчонок покатать. 

«Харийс, у тебя золотые руки и еще талант музыканта. Жаль, 
но если ты быстро не отремонтируешь машину – трибунал и 
штрафбат», – командир был в целом хороший человек, и маши-
ну я ему сделал так, что она стала в два раза лучше, чем до 
аварии. Домой вернулся вовремя, отделавшись понижением в 
звании», – смеется Харийс, вспоминая, что среди потерпевших 
аварию были и вентспилчане, с которыми впоследствии о дра-
матичном событии вспоминали за кружкой пива. 

 «ВСЕ БУДЕТ ХОРОШО. Я САМ…» 
«Отец был немногословен, эмоции выражал при помощи 

аккордеона или губной гармошки. От него этому рано научил-
ся и я, так как отец не жалел денег, чтобы купить мне инстру-
менты маленького размера, чтобы мы могли играть вместе. 
Сейчас иногда мы играем вместе с Оскаром, когда он при-
езжает погостить в Вентспилс летом и берет с собой скрип-
ку. «Уровни» у нас разные, так как он учился в музыкальной 
школе, а я нет, но звучит обычно вполне прилично», – Харийсу 
эти моменты доставляют радость, они сближают. Он пытался 
отговорить внука от наиболее тяжелой работы по строитель-
ству летательного аппарата, от перегрузки на тренировках, 
чтобы пощадить пальцы для игры на скрипке. Обычно это не 
удается, так как Оскарс все хочет потрогать своими руками и 
освоить своими силами. 

Будет ли дед рядом, когда построенный им и укомплекто-
ванный Оскарсом летательный аппарат попытается поднять-
ся в небо? Харийс не уверен, нужно ли это. Внук доказал, что 
у него не кружится голова от успехов и что он способен усто-
ять в момент неудачи, как это было минувшим летом, когда 
он, кажется, что незаслуженно, не попал на сцену Праздника 
песни и танца. Есть ситуации, когда деду просто приходит-
ся смотреть, как сквозь тернии жизни прорывается внук со 
своим «я сам». И нужно верить, что все будет хорошо и даже 
еще лучше. 

Полет. В прошлое и будущее

С внуком Оскарсом в Вентспилсе.

Со своим музыкальным инструментом у себя дома  
перед репетицией. Выступает капелла «Ventspils blumīzeri».
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Пришёл 
День Микелиса! 
Заканчивается сентябрь, месяц, когда на 
смену лету приходит и полностью перени-
мает эстафету осень, которая уже принес-
ла первую настоящую бурю. Хорошо, что 
так долго стояла тёплая погода и ещё не 
было морозов. По крайней мере в нашей 
стороне еще не было. Сильный ветер еще 
не сорвал листьев с деревьев, а иначе – 
какое же это бабье лето без ярких красок 
осенней листвы… 

В конце сентября латыши отмечают 
День Микелиса. Но какое же ожи-
дание осени без праздника урожая! 
Для одних — это церковный празд-
ник, так как 29 сентября – это день, 

когда отмечается праздник святых архангелов 
Михаила, Гавриила и Рафаила. Раньше День 
Микелиса отмечали именно в этот день, когда 
наступала астрономическая осень – день и 
ночь по продолжительности становились оди-
наковыми. В наши дни этот день перенесён на 
неделю позднее и согласован с календарём. 

Конечно, в субботу все пути поведут на 
ярмарку Дня Микелиса.  Будет такая ярмар-
ка и в городе Вентспилсе, когда уже с 8 утра 
на рынке Старого города соберутся торговцы 
со всех концов. Параллельно с традицион-
ной торговлей в ярмарке Дня Микелиса при-
мут участие и много торговцев как из нашего 
края, так и из других краёв и регионов.  Будет 
расширенная торговля продуктами питания, 
произведенной в крестьянских хозяйствах 
молочной продукцией, свежим мясом, копчё-
ностями, рыбой, кулинарными и кондитер-
скими изделиями, собственно выращенной 
сельскохозяйственной продукцией: картофе-
лем, фруктами, овощами и корнеплодами.   
Значит, во-первых, свои погреба различны-
ми дарами смогут наполнить те, у кого есть 
свой погреб, во-вторых, – нет своего кусочка 
земли, чтобы вырастить что-то своими сила-
ми. Хозяева домов и сельских дворов смо-
гут приобрести и какие-нибудь декоративные 
кустарники и деревца, цветы для букетов и 
осенних цветочных композиций, на ярмарке 
будет широкий ассортимент саженцев роз, 
рассады цветов и овощей и многое другое.  

Большая торговля и другие мероприятия 
ожидаются и в других местах. Особой будет 
эта суббота для жителей Угале, так как в 
самом сердце посёлка Угале для местных 
жителей впредь будет своя рыночная пло-
щадь. Её откроют именно в субботу различ-
ными мероприятиями. Этим летом в Угале 
обустроено свободно и удобно доступное 
место для торговли и сбора, чтобы вместе 
отмечать праздники годичного цикла, памят-
ные дни, культурные мероприятия и различ-
ные публичные мероприятия для обеспече-
ния нужд латвийского творческого общества.   

Тем, кто в холодную сырую погоду пред-
почитает находиться в помещениях, 
«Ventspilnieks.lv» советует посвятить субботу 
посещению замка Ливонского ордена. Здесь 
открыты две фантастические выставки, где 
могут черпать не только знания, но и раз-
влечься и взрослые, и дети. В замке можно 
ознакомиться с уникальной выставкой монет 
золотой коллекции Банка Латвии с 1997 по 
2018 год, а также с отдельными экспоната-
ми из частных коллекций. Всего на выставке 
представлены 25 монет. Они в своей мини-
атюрной форме рассказывают о различных 
страницах истории Латвии. Для выставки под-
готовлены и информативные материалы о 
каждой из монет с использованием информа-
ции, подготовленной национальным банком.  

Вторая выставка привезена из Санкт-
Петербурга, на этой выставке посетители 
узнают многих известных исторических пер-
сонажей и популярных актёров Голливуда, 
копии которых выполнены в виде воско-
вых фигур. Для вентспилчан это прекрас-
ная возможность, чтобы увидеть и прикос-
нуться к, казалось бы, «живым» людям – 
ярким личностям в истории (например, к 
Наполеону Бонапарту, Ивану Грозному, Петру 
I, Чингисхану и другим) и легендарным кино-
героям, которые воспроизведены не менее 
реалистично. Широко представлены также 
популярные образы из анимационных филь-
мов и кинофильмов жанра фантастики, 
например, герои «Звёздных войн» и «Пиратов 
Карибского моря». 

Сегодня, когда наши спортсмены отправляются на состязания в 
другие латвийские города и ближнее или дальнее зарубежье, это 
никого не удивляет. К тому же, за стартом наших атлетов можно 
следить или посредством телепередач, или в интернете «онлайн», 
а особо консервативные граждане слушают радио.  

Kак вентспилчане 95 лет назад 
боролись на «олимпиаде» в Риге!

О днако 95 лет назад, когда наша 
страна была еще в младенче-
ском возрасте, дела обстоя-
ли совершенно иначе. В Ригу 
можно было попасть только на 

поезде, который расстояние в 200 км прео-
долевал за каких-нибудь 12 часов; автодоро-
ги в нашем современном понимании не было 
вообще, а междугородние автобусы тогда 
никому не могли даже во сне привидеться. 
О том, каковы успехи у наших спортсменов, 
вентспилчане могли узнать только из «Вентас 
Балсс», которая, как любая уважающая себя 
газета, направляла своего репортера в коман-
дировку в столицу. 

Вентспилс тогда был бедным городом, как 
и вся Латвия, так как после войны и освобо-
дительных боев прошло всего три с полови-
ной года. Однако спортивная жизнь в горо-
де бурлила, даже в отсутствие нормального 
стадиона и залов для тренировок – спортив-
ное общество «Spars» собрало спортсменов, 
которые до войны были лучшими, и многоо-
бещающих молодых людей. Не хватало мно-
гого, но только не энтузиазма и боевого духа. 

Итак, на «олимпиаду» в Ригу из Вентспилса 
отправились братья Теодорс и Николайс 
Сукатниеки, Марта Закитс (легкая атлети-
ка) и Фрицис Биксе (бокс). Между прочим, 
рассказывают, что в стародавние времена 
(неизвестно, насколько давно это было) в 
Эдолеской волости, которая тогда находи-
лась в Вентспилсском уезде, жил один силач, 
тоже по имени Фрицис Биксе, который, рас-
сердившись, мог разгромить весь Добукрогс. 
Он однажды поспорил, что перейдет через 
Венту по тросу плота на Злекской перепра-
ве; и перешел. Был ли вентспилсский боксер 
Биксе, упоминавшийся в 1923 году, родствен-
ником героя этого рассказа, а может, это и 
был он сам, сведений нет. 

А теперь об успехах Фрициса Биксе на 
состязаниях, которые прошли в Риге осенью 
1923 года. Слово нашему коллеге из дале-
кого прошлого, журналисту «Вентас Балсс»: 

«Большим сюрпризом 
для боксеров стал наш 
боксер Биксе. Сначала 
его не хотят допускать к 
соревнованиям, так как 
он заявлен в послед-
ний момент. Некоторые 
из боксеров высказыва-
ются так: пусть только 
допустят, не повредит задать этим провинци-
алам, раз уж им так сильно хочется. Теодорс 
Сукатниекс делает все возможное, чтобы под-
нять Биксе дух, а также приставляет к нему в 
качестве ассистента и массажиста немецкого 
тренера-боксера Вика. Начинается первый 
раунд. Противник Дзенис чувствует, что при-
дется серьезно померяться силами. Борьба 
напряженная и острая. Результат первого 
раунда – Дзенис два раза сбит с ног точны-
ми ударами Биксе. Во втором раунде Биксе 
начинает энергично «штурмовать» своего 
соперника. Видно, что он начинает чувство-
вать себя как дома. Удар – и Дзенис сбит с 
ног, поднятой рукой он сообщает, что считает 
себя побежденным и отказывается от даль-
нейшей борьбы. Биксе для рижан – словно 
упал с неба, так как до сих пор о нем никто 
не слышал». 

Дальнейшие встречи боксеров – сообщает 
корреспондент – пройдут через месяц, когда 
и Биксе будет присвоен статус мастера спор-
та, но кто получит переходящий кубок, пока 
неизвестно. 

А как же дела у легкоатлетов? «Теодорс 
Сукатниекс в первый день принимает уча-
стие в соревнованиях по прыжкам с шестом. 
Как всегда, в начале соревнований он ужасно 
недоволен, чем именно, точно сказать нель-
зя, но, вероятно, силой земного притяжения. 
Выполняя последний прыжок – на 3,40 м – 
он перелетает планку с такой энергией, что, 
падая на землю, выворачивает шею так, что 
голова остается на одном плече. Но, как зака-
ленный спортсмен, он мало обращает на это 
внимания и хладнокровно просит судей вер-

нуть его голову в привычное положение. 
В прыжках в высоту Теодорс Сукатниекс 
получает титул мастера и устанавливает 
новый рекорд общества. Своими красивы-
ми и энергичными прыжками он завоевал 
безраздельное признание публики». 

Что было бы, если бы в наши дни у пры-
гуна с шестом после взятия планки голова 
повисла бы на одном плече? Наверное, 
взвыла бы сирена «скорой», прибежали 
бы доктора с носилками и так хорошо 
известной вентспилчанам «шиной» для 
шеи и унесли бы прыгуна в травмато-
логию. Да и вряд ли наши судьи сумели 
бы «вернуть голову в привычное положе-
ние»… Ну да, ведь это было 95 лет назад, 
когда трава была зеленее, а спортсмены 
– выносливее, так как несколькими днями 
позднее Теодорс Сукатниекс уже метал 
диск и завоевал – что бы вы думали? – 
конечно, первое место! Вторым стал брат 
Теодора Николай. Так наши, как говорится, 
хорошенько утерли носы рижанам! «Вновь 
лишний раз подтвердилось, что вентспил-
чане – прирожденные дискоболы!» – вос-
торженно писал корреспондент. 

О Николае Сукатниексе сказано, что 
он, как всегда, на соревнования явил-
ся в последний момент и произнес свою 
крылатую фразу: «Не так стремитель-
но, мистер Фриландер!» Весьма само-
уверенный спортсмен вышел на поле 
без какого-либо стресса и «равнодушно, 
без какого-либо волнения отправил свое 
копье на большое расстояние, чем заста-
вил хорошенько понервничать своих 

конкурентов. Кажется, 
что мастеру по мета-
нию копья Кибилдсу он 
сейчас запустит копье 
в пятку. Бросив копье 
на 50,92 м, он занима-
ет 2-е место и устанав-
ливает новый рекорд 
Вентспилса и обще-
ства. В том, что рекорд 
Латвии в этом виде в 
следующем году будет 
принадлежать нам, 
пусть никто даже не 
сомневается. Однажды 
он нам уже принадле-
жал в лице Теодора 
Сукатниекса», – в этом 
был убежден фана-
тичный спортивный 
корреспондент. 

Ну, а как же един-
ственная дама в обще-
стве этих силачей и 
«рекордсменов»? Ах, 
для барышни Закитс 
эти состязания не были 
удачными, так как «при 
выбросе копья она потя-
нула руку, что сказа-
лось при толчке ядра». 
Наверное, с травми-
рованной рукой было 
не так легко справить-
ся, как с вывихом шеи. 
Однако в целом наши 
– вентспилчане – осе-
нью 1923 года старто-
вали прекрасно. Этими 
достижениями мы 
можем гордиться еще и 
сегодня. 
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Началась осень
Ранним утром 23 сентября в Латвии нача-
лась астрономическая осень. День и ночь 
во всем мире имеют приблизительно оди-
наковую продолжительность. Во второй 
половине сентября день становится коро-
че наиболее стремительно – с каждым 
последующим днем солнце светит на 4 
минуты и 46 секунд меньше. В ночь на 22 
декабря произойдет зимний солнцеворот. 

Спецслужбы интересуют 
выборы в Латвии 
Российские спецслужбы сохраняют 
интерес к внутриполитической ситуа-
ции в Латвии, в том числе, выборам в 
13-й Сейм и их возможным результатам, 
однако сейчас нет информации о внеш-
них угрозах процессу выборов, считает 
Бюро по защите Сатверсме. БЗС особое 
внимание уделяет возможности кибера-
так во время выборов.

Социальным работникам 
также обещают увеличение 
зарплаты 
Министерство благосостояния запроси-
ло в бюджете следующего года допол-
нительно 6,4 млн евро на увеличение 
зарплаты работникам государственных 
центров социальной опеки. В 2020 году 
министерство требует 8,1 млн евро, а 
начиная с 2021 года ежегодно 16 млн 
евро. Это означает, то зарплата работни-
ков социальных центров начнет расти со 
следующего года. 

Увеличен кредитный 
рейтинг Латвии
Международное агентство кредитных 
рейтингов «Standard & Poor’s» повы-
сило рейтинг Латвии по долгосрочным 
обязательствам в местной и иностран-
ной валюте на одну ступень – с «A-» до 
«A», говорится в его сообщении, для 
рейтинга установлен стабильный про-
гноз. Агентство указывает, что у Латвии – 
одно из самых низких в ЕС соотношение 
долга и внутреннего валового продук-
та, бюджетный дефицит контролируется. 
Однако отмечено, что Латвия продолжит 
развиваться сверх потенциала, тем не 
менее, избегая фискальной и внешней 
неуравновешенности. 

СЗК обогнал в тратах 
«Согласие» 
За две недели до выборов в Сейм на пред-
выборную агитацию партии потратили уже 
1,95 млн евро, и почти половину этой 
суммы составляют расходы двух полити-
ческих сил – Союза зеленых и крестьян 
и «Согласия», соответственно более 484 
тыс. и 486,5 тыс. евро. За ними следует 
«Новое Единство» – 320 тыс. евро. 

Документы КГБ будут 
опубликованы уже в этом году 
Сейм поддержал во втором чтении изме-
нения о публикации алфавитной и ста-
тистической картотеки бывших агентов 
Комитета государственной безопасно-
сти на интернет-портале Латвийского 
национального архива уже в этом году. 
Голосование проигнорировали все депу-
таты «Согласия», а также некоторые 
парламентарии от СЗК. 

У пенсионеров увеличится 
доход
С 2019 года индексируют не только пен-
сии, но и доплату, которая начислена 
за накопленный рабочий стаж до 31 
декабря 1995 года. Индексация доплаты 
будет произведена с учетом показателей 
инфляции, а также среднего прироста 
взносов соцстрахования в стране. Самая 
стремительная индексация будет у тех 
пенсионеров, рабочий стаж которых 45 
и более лет. К этой группе пенсионеров 
будет применяться 80% вместо нынеш-
них 70% к процентам реального приро-
ста суммы зарплат, с которых вносились 
взносы соцстрахования. Таких пенсионе-
ров в Латвии 95,3 тыс.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

 Окончание. Начало на 1 стр.

В правительстве Лаймдоты Страуюмы мини-
стром финансов был Янис Рейрс («Единство»), 
однако решение об увеличении ставки налога 
с микропредприятий приняла министр финан-
сов в правительстве М. Кучинскиса Дана 
Рейзниеце–Озола («Латвии и Вентспилсу»), 
несмотря на то, что ранее СЗК обещала своим 
избирателям этого не допустить. «Единство» 
не поддержало повышение налога с микро-
предприятий, однако Национальное объеди-
нение в этом поддержало СЗК. 
ОБЕЩАНИЯ
Союз зеленых и крестьян: 
«Обеспечим предпринимателям стабильную 
и прогнозируемую налоговую систему и под-
держку фондов ЕС. Мы будем выступать про-
тив повышения налога с микропредприятий». 
«Единство»:
«Формировать налоговую политику, кото-
рая уменьшает неравенство и предполагает 
более справедливое разделение налогового 
бремени среди жителей с низкими и высо-
кими доходами, сохраняя в среднем низкое 
налоговое бремя в целом». 
Национальное объединение:
«Особую поддержку в экономически менее 
развитых регионах получают производствен-
ные предприятия». 
КАКОВА РЕАЛЬНОСТЬ?

Поскольку в Латвии 36% предприятий – это 
именно микропредприятия, после вступления 
в силу этих законодательных норм в стране 
может значительно увеличиться безработи-
ца. Предприниматели не скрывают, что плате-
жи социального налога и за тех сотрудников, 
которые заняты неполное время, станут для 
них непосильной ношей, и этих людей при-
дется уволить. Плательщики налога с микро-
предприятий – мелкие предприниматели 
убеждены, что со вступлением в силу подоб-
ных изменений деятельность малых предпри-
ятий в Латвии практически будет уничтожена. 
По словам владельцев микропредприятий, 
увеличение налогового бремени подведет 
черту под деятельностью множества микро-
предприятий, которые уже сегодня находятся 
на грани выживания. 

РАБОТА В РЕГИОНАХ – ВСЕ НЕ ТАК 
ХОРОШО, КАК НАМ РАССКАЗЫВАЮТ 

За вопросы занятости отвеча-
ет Министерство благосостояния, кото-
рым в правительстве Л. Страуюмы руково-
дил Улдис Аугулис (СЗК), а в правительстве 
М. Кучинскиса – Янис Рейрс («Единство»). 
В свою очередь, за региональную поли-
тику и развитие регионов ответственно 
Министерство охраны окружающей среды 
и регионального развития (VARAM), кото-
рым в 12-м созыве Сейма руководит Каспарс 
Герхардс (Нацобъединение). Несмотря на то 
что почти все партии в своих предвыборных 
обещаниях всегда обещали заботиться как 
об увеличении числа рабочих мест, так и об 
обеспечении равномерного развития регио-
нов, наиболее точно ситуацию можно описать 
словами «топчемся на месте».  
ОБЕЩАНИЯ
Союз зеленых и крестьян:
«Будем заботиться о создании рабочих мест 
в регионах».
«Единство» 
«Обеспечить условия для роста продуктивно-
сти, инноваций и экспорта, чтобы предприни-
матели создавали новые рабочие места, кото-
рые будут лучше оплачиваться». 
Национальное объединение
«Равномерно развиваются естественно сфор-
мировавшиеся региональные центры». 
КАКОВА РЕАЛЬНОСТЬ?

Несмотря на то что статистика свиде-
тельствует: занятость растет, а безработица 
сокращается, – эти данные не относятся ко 
всем регионам Латвии. Контрасты в экономи-
ке на рынке труда между регионами все еще 
очень ярко выражены, и эксперты прогнозиру-
ют, что они еще более увеличатся. 

Стоит отметить, что лучше всего о том, 
насколько официальная версия соответ-
ствует действительности, свидетельствует 
настрой жителей, которые с поисками рабо-
ты сталкиваются не «на бумаге», а в жизни. 
Исследование, проведенное «Латвийским 
барометром Baltic International Bank», сви-
детельствует о том, что возможность найти 

Предвыборные обещания выполнены лишь частично

хорошую работу в Латвии критически оце-
нили более половины опрошенных – 58%, 
а положительно настроены были всего 8% 
респондентов. За месяц индекс оценки воз-
можностей работы понизился с –32 в февра-
ле до –36 в марте. 

В мае средства массовой информации 
сообщили, что министр земледелия от СЗК 
Янис Дуклавс противостоял вхождению зару-
бежных инвестиций в Валку, из-за чего замед-
лялось появление новых рабочих мест и 
развитие региона. А именно, министр СЗК 
затормозил желание украинского инвесто-
ра открыть в Валке завод, что позволило бы 
создать приблизительно 160 рабочих мест и 
принесло бы инвестиции в 50 млн. 

ДОСТУПНОЕ ДЛЯ ВСЕХ  
ЗДРАВООХРАНЕНИЕ – ДО СИХ 
ПОР ВСЕГО ЛИШЬ МИФ 

Вопросы здравоохранения в 12-м Сейме 
находились в руках СЗК. Вначале пост 
министра здравоохранения занимал Гунтис 
Белевичс, которому после серьезного скан-
дала, связанного с получением медуслуг в 
обход очередей и ложью, пришлось оставить 
должность. Затем на должность была назна-
чена Анда Чакша. Реформу, продвигаемую 
министром, остро критиковали как профес-
сиональные врачебные организации, так и 
пациенты. 
ОБЕЩАНИЯ
Союз зеленых и крестьян:
«Укрепим здравоохранение в регионах, 
уменьшим очереди к врачам. Уменьшим 
пациентские взносы, солидарные платежи за 
медикаменты. Увеличим зарплаты занятым в 
сфере здравоохранения». 
«Единство»: 
«Обеспечить доступность услуг первично-
го здравоохранения, уменьшить солидарные 
платежи для социально наименее защищен-
ных групп в обществе. Реализовать програм-
мы по поддержке здоровья, ввести систему 
контроля за качеством и эффективностью 
процесса лечения». 
Национальное объединение:
«Единая политика защиты здоровья и бла-
гополучия народа с целью продлить продол-
жительность хорошего состояния здоровья 
народа, уменьшить различия в отношении 
здоровья и сократить причины преждевре-
менной смертности, инвалидности и времен-
ной нетрудоспособности; 
Уменьшенные платежи со стороны пациентов 
в случае болезни и улучшенная доступность 
услуг здравоохранения». 
КАКОВА РЕАЛЬНОСТЬ?

В результате реформ Анды Чакши около 30 
000 человек могут остаться без полного пакета 
услуг, оплачиваемых государством, поскольку 
они не застрахованы и не смогут заплатить 
установленных Минздравом индивидуальных 
платежей. Реформа неотложной медицинской 
помощи, предполагающая сократить число 
круглосуточных бригад в регионах и увеличить 
число дневных бригад, угрожает ухудшением 
условий труда работников и качества меди-
цинской помощи. Постепенно закрываются 
и родильные отделения во многих больни-
цах, так как, по словам А. Чакши, больше не 
следует оказывать услуг родовспоможения в 
тех больницах, где число рожениц менее 500 
в год. В связи со сферой здравоохранения 
следует упомянуть и введение некачествен-
ной системы э-здоровья, которая, по словам 
многих медиков, скорее замедляет процесс и 
мешает, чем помогает. 

Недоступность медуслуг одной из самых 
тревожащих проблем считают опрошенные 
передачей «Tautas panorāma» (LTV) жите-
ли латвийских регионов. Их оценка суро-

ва: очереди, нехватка врачей, 
к ним нужно далеко ехать и 
дорого платить. В свою оче-
редь, Петерис Апинис, который 
уже заявил о том, что покидает 
пост президента в Латвийском 
обществе врачей, говорит, что 
никакой реформы нет. «Есть 
тот же самый бардак, непро-
зрачное финансирование, брак 
в э-здоровье, не состоявшее-
ся повышение зарплаты, фар-
мацевтическая индустрия и 
индустрия «железа» кормятся 
большими ложками. Реформа 

состоялась в финансовом секторе, и руками 
работников сферы здравоохранения пытают-
ся взимать налоги… Чакша разделила насе-
ление Латвии на касты – прилежные пла-
тельщики соцналога или неплательщики. (...) 
По правде говоря, четвертая часть смертных 
приговоров вынесена руками этой нежной, 
эмпатичной, милой Анды Чакши». 

НАЛОГОВАЯ РЕФОРМА,  
НЕДРУЖЕСТВЕННАЯ  
САМОУПРАВЛЕНИЯМ И 
НАЛОГОПЛАТЕЛЬЩИКАМ 

Разработанная Министерством финансов 
налоговая реформа позиционируется почти 
как самое большое достижение правитель-
ства Мариса Кучинскиса. В то же время экс-
перты (PricewaterhouseCoopers, Управление 
монетарной политики «Банка Латвии», Совет 
иностранных инвесторов в Латвии) вырази-
ли обеспокоенность тем, что Министерство 
финансов основные положения налоговой 
политики разработало в спешке. В правитель-
стве Л. Страуюмы министром финансов был 
Янис Рейрс («Единство»), в правительстве М. 
Кучинскиса министром финансов, продвига-
ющим налоговые реформы, является Дана 
Рейзниеце–Озола («Латвии и Вентспилсу»). 
ОБЕЩАНИЯ
Союз зеленых и крестьян:
«Увеличим роль самоуправлений в принятии 
решений. Реализуем прогнозируемое, спра-
ведливое распределение налогов в самоу-
правлениях и государстве. Направим часть 
подоходного налога с предприятий на привле-
чение инвесторов в самоуправления». 
«Единство»:
«Формировать такую налоговую полити-
ку, которая уменьшает неравенство и более 
справедливо делит налоговое бремя между 
жителями с низкими и высокими доходами, 
сохраняя в среднем низкое налоговое бремя 
в целом». 
Национальное объединение:
«Значительно увеличен необлагаемый 
минимум;
Подоходный налог с населения содержит про-
грессивный принцип». 
КАКОВА РЕАЛЬНОСТЬ?

Руководители многих самоуправлений 
отметили: если оценивать взлелеянную 
министром финансов налоговую реформу с 
точки зрения подоходного налога с населе-
ния (ПНН), то выгода от этой реформы – за 
счет самоуправлений. Львиную долю дохо-
дов самоуправления составляет ПНН, ставка 
которого уменьшена с 23% до 20%. Значит, 
в бюджет самоуправлений поступит меньше 
денег. Как отмечают руководители самоуправ-
лений, по этой причине под угрозой – возмож-
ность предложить своим жителям хорошее 
качество жизни, в отдельных самоуправле-
ниях может оказаться под угрозой обеспече-
ние основных функций. Надежда на платель-
щиков прогрессивного налога небольшая – 
особенно в маленьких самоуправлениях, где 
таких людей очень мало. 

В свою очередь, омбудсмен констатировал, 
что необлагаемый минимум стал менее дру-
жественным для налогоплательщиков, так как 
сейчас система более сложная, чем до нало-
говой реформы. Новая система сама по себе 
потенциально предполагает ситуации, в кото-
рых налогоплательщик, добросовестно платя 
налоги, может оказаться налоговым должни-
ком. Министерство финансов недостаточно 
открыто разъясняло общественности ситуа-
ции, в которых налогоплательщикам, особен-
но получающим маленькую зарплату, нужно 
считаться с тем, что в конце года, возможно, 
придется вносить дополнительные платежи в 
годовой бюджет. 



Вентспилсский кикбоксер – 
сильнейший в мире 
На чемпионате мира по кикбоксин-
гу среди кадетов и юниоров вент-
спилчанин Эдгарс Туминьш из клуба 
«Фаворитс» завоевал золотую медаль 
в весовой категории до 94 кг в дисци-
плине «kick light», а в «light contact» 
стал серебряным призером. Второй 
вентспилчанин – Даниэлс Лыковс 
занял девятое место в дисциплине 
«kick light». 

Мотоклуб «Родео» отстоял 
чемпионский титул 
В чемпионате Латвии по мотокроссу в 
командном зачете второй год подряд 
чемпионом стал вентспилсский мото-
клуб «Родео». Для клуба это уже 11-й 
титул за 21-летнюю историю.  

Участвуйте в ночном заплыве!
В субботу, 29 сентября, в 20:00 в бас-
сейне «Парка водных приключений» 
пройдет «Ночной заплыв», в котором 
участие примет Рига, Даугавпилс и 
Резекне. Планируется привлечь как 
можно большее количество участни-
ков, которые на протяжении вечера 
объединятся в коллективном эстафет-
ном заплыве, таким образом уста-
новив своеобразный рекорд, выпол-
нив самый длинный эстафетный 
заплыв. К участию приглашаются все 
желающие! 

Самый дальний бросок –  
на 110 м 
На Вентспилсском пляже Голубого 
флага уже 23-й раз прошли сорев-
нования по метанию камней, в кото-
рых на сей раз стартовали 60 участ-
ников. Победителями у мужчин стали 
Мартиньш Хабловс и Мартиньш 
Райкстиньш, которые в финале броси-
ли камень одинаково далеко – на рас-
стояние 110 м. В конкуренции среди 
женщин лучшей стала Моника Лейте, 
ее результат – бросок на 68 метров. 

У БК «Вентспилс» –  
два поражения дома 
Готовясь к новому сезону, спортсме-
ны БK «Вентспилс» провели пер-
вые игры, выступив перед своими 
болельщиками. В проверочных мат-
чах в преддверии сезона вентспилс-
ские баскетболисты дважды проигра-
ли сильному клубу из Красноярска 
«Енисей» – 87:93 и 75:81. Koманда 
играла в неполном составе, так как 
травмы получили Роналдс Закис, 
Янис Антропс и Янис Берзиньш. Это 
были последние проверочные игры 
перед началом нового сезона. 

ФK «Вентспилс» разгромил 
Валмиеру и приблизился  
к 2-му месту 
Очень результативную победу в игре 
чемпионата Латвии отпраздновал ФК 
«Вентспилс», который в Стайцеле 
со счетом 6:1 разгромил аутсайдера 
турнира – «Valmiera Glass/ViA». По 
два гола забили 22-летний Анастасий 
Мордатенко, который был среди кан-
дидатов на титул лучшего игрока в 
августе, и Тосин Айегун. По одно-
му разу отличились Вадим Жулев и 
Сенам Воме. После этой победы ФК 
«Вентспилс» с 46 очками в 22 играх 
поднялся на 2-е место. 

Опытный Речицкий покидает 
ФК «Вентспилс» 
По обоюдному согласию прер-
ван договор между ФK «Вентспилс» 
и опытным футболистом Виталием 
Речицким, который в прошлом сезо-
не был капитаном команды, к тому 
же, в этом году дебютировал в наци-
ональной сборной Латвии. Во второй 
половине сезона футболисту мешает 
травма. В рядах ФК «Вентспилс» В. 
Речицкий провел 96 игр и забил пять 
голов.
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Убедительную победу в игре чемпионата Хоккейной лиги развития юниоров отпраздно-
вал вентспилсский хоккейный клуб «Вента–2002», который на выезде со счетом 6:1 обы-
грал хоккеистов ХK «Пардаугава». Это была четвертая победа вентспилчан в прошед-
ших пяти играх дебютирующего чемпионата и четвертое достижение подряд. 

ХK «Вента–2002» – на пути к победе

Н икс Берзиньш и Элвис Кайминьш 
в первом периоде игры по одно-
му разу обыграли вратаря 
«Пардаугавы», и вентспилчане 
вышли вперед – 2:0. Во втором 

периоде ни одной шайбы забросить не уда-
лось, однако в третьем периоде шайба ока-
залась в воротах хозяев еще четыре раза. 
Результативными бросками отличились 
Эдгарс Цгоевс, Эдгарс Маркунс, Кристерс 
Бергманис и Элвис Кайминьш. В тот момент 
результат стал уже 6:0 в пользу вентспилс-
ских хоккеистов, однако за неполные четыре 
минуты до конца игры капитулировал и вра-
тарь ХК «Вента–2002» Денис Баранов. 

В этой игре вновь очень результативным 
был Эдгарс Цгоевс, на счету которого четы-
ре очка – ворота и три результативные пере-
дачи. Три результативные передачи сделал 
Кристерс Кришс Петрашкевичс. Среди самых 

результативных игроков лиги Э. Цгоевс с 14 
(5+9) очками на втором месте, он всего лишь 
на одно очко отстает от даугавпилчанина 
Артура Кузменкова, который набрал в четы-
рех играх 15 (2+13) очков.

В общем зачете ХK «Вента–2002» с 12 очка-
ми в пяти играх – на втором месте. Команда 
одержала победу уже в четырех играх подряд, 
пережив поражение лишь в первом матче чем-
пионата, когда в гостях со счетом 5:6 проигра-
ла ХШ «Рига–2001». Столько же очков и одну 
игру в запасе имеет лидер – даугавпилсский 
«Динабург», который одержал победу во всех 
играх в основное время. 

Следующий матч ХК «Вента–2002» прове-
дет 7 октября в гостях с ХK «Призма», а затем 
14 октября мы наконец увидим вентспилчан 
у себя дома в Вентспилсе, когда ХК «Вента–
2002» примет команду «Земгале Юниорс». 
Елгавчане до этого потерпели поражения во 

всех четырех играх и занимают последнее 
место в таблице, тогда как ХK «Призма» полу-
чил единственное очко за поражение в допол-
нительное время и находится на предпослед-
нем месте. 

В целом этот сезон для чемпионов Первой 
лиги Латвии (эта лига летом закончила свое 
существование и переросла в Хоккейную 
лигу развития юниоров) последних двух лет 
будет значительно более продолжительным, 
чем это было до сих пор. В основном тур-
нире каждая из команд проведет 32 игры, а 
команды, попавшие в плей-офф, – еще по 
8. Вентспилчане в этом чемпионате поме-
ряются силами с ХK «Земгале Юниорс», ХК 
«Призма», «Лиепаяс SSS», ХШ «Рига–2002», 
даугавпилсским «Динабургом», «Марупе/
Aкo», командами из Валмиеры и Пардаугавы. 
Чемпионат Хоккейной лиги развития юниоров 
обещает быть интересным, так как в нем при-
мет участие много мотивированных молодых 
людей, которые хотят продемонстрировать в 
хоккее самые высокие достижения, убеждены 
одни из авторов идеи создания этой лиги – ХК 
«Вента–2002». 

«Вентспилсской «ударной стройке» столетия – большому концертному залу 
Вентспилсской музыкальной средней школы планируется дать название «Латвия». 
Это сообщение у многих вентспилчан вызвало разочарование. Конечно, среди жителей 
нашего города есть и такие, которым эта мысль понравилась. 

Вентспилсское городское самоуправление «знаменито» тем, что ежегодно во время 
праздников – 18 ноября, Новый год и особенно День города – устраивается салют. 
Каждый раз он очень интенсивный и красочный, поэтому многие считают, что местная 
власть слишком усердствует. Кажется, этот год не станет исключением, так как руковод-
ство Вентспилсского городского самоуправления за фейерверк во время кульминации 
празднования столетия Латвии – 18 ноября заплатит более 29 тысяч. Такого дорогого 
салюта в городе в последние годы не было.  

Будет ли назван большой концертный зал 
музыкальной школы «Латвией»?

К то является автором этого сообще-
ния, знает каждый вентспилчанин. 
Правда, это название пока еще не 
выбито в камне, но именно слово 
«Латвия» в настоящее время счи-

тается самым подходящим названием для 
большого концертного зала. Окончательное 
решение о том, как же будет называться нахо-
дящееся на площади «Лиелайс» учрежде-
ние культуры и искусства, будет принято в 
октябре, и об этом будет сообщено публич-
но. Однако редко кто думает, что концертный 
зал мог бы называться как-то иначе, так как 
в городе нет традиций вдруг отказываться от 
уже сделанного сообщения. 

Интересным является объяснение, почему 
выбрано именно такое название и как к нему 
вообще пришли. На так называемой ежене-
дельной «пресс-конференции» ограниченный 
в исполнении обязанностей руководителя 
самоуправления Айварс Лембергс пояснил, 
что в целом проведено несколько опросов 
жителей и получено несколько предложений 
названия концертного зала. Другие версии 
уже по традиции оставлены в тайне. К тому 
же, как подчеркнул А. Лембергс, эксперты 
также представили свой анализ имеющейся в 
мире практики выбора названий для концерт-
ных залов.   Это и было одним из факторов, 
побудившим назвать концертный зал именем 
государства. 

По мнению самого главы Вентспилса, 
именно название «Латвия» было бы для 

концертного зала самым соответствующим, 
так как он станет единственным концертным 
залом, построенным в Латвии в течение сто-
летия. Однако такой аргумент можно оценить 
достаточно критично хотя бы по той причи-
не, что автором идеи по сути не был факти-
ческий руководитель города, а государствен-
ная программа развития региональных кон-
цертных залов Министерства культуры, кото-
рая увенчалась созданием концертных залов 
высокого уровня – в Резекне был построен 
«Горс», в Лиепае – «Лиелайс Дзинтарс», в 
Цесисе – "Видземе". Привлечение финан-
сирования также не связано со столети-
ем нашего государства – на строительство 
Вентспилсской музыкальной средней школы 
выделили 15 миллионов евро из денег евро-
пейских фондов, предназначенных для сни-
жения газовой эмиссии тепличного эффек-
та, и даже прозвучало подозрение, что объ-
явленный Министерством охраны среды и 
регионального развития в 2015 году кон-
курс “Открытый конкурс проектов, финанси-
руемых инструментом аукциона квот эмис-
сии «Снижение газовой эмиссии тепличного 
эффекта – низкое потребление энергии зда-
нием»» по причине особой благосклонности 
правительства был организован только для 
того, чтобы Вентспилсское самоуправление 
получило уже упомянутые миллионы. Ещё 10 
миллионов евро получены из предоставлен-
ного учреждениям культурного образования 
финансирования структурных фондов, пол-

тора миллиона из так называемых депутат-
ских квот. Самоуправление Вентспилса само 
в этот объект вложило сравнительно неболь-
шие средства.  

В идейном плане можно провести парал-
лели с более давними временами, когда соз-
давалась по-государственному масштаб-
ная программа строительства олимпийских 
центров, один из которых вырос и в горо-
де Вентспилсе.  В свою очередь тот факт, 
что вентспилсский концертный зал строится 
именно в это время, является только случай-
ным совпадением, и его связь со 100-летним 
юбилеем государства как приуроченного к 
нему проекта некорректна.  Следует напом-
нить, что открытие концертного зала не прои-
зойдёт в этом году, а только летом будущего 
года – 25 июля, когда празднества столетия 
уже давно пройдут. Утверждение в этом кон-
тексте, что это почти что посвящение большо-
му юбилею Латвии, звучат довольно странно.  

Бесспорно, это здание будет иметь очень 
большое значение в жизни молодого поко-
ления вентспилчан, так как в нём будет нахо-
диться музыкальная средняя школа, все отде-
ления которой разместятся под одной кры-
шей, а не будут разбросаны по многим зда-
ниям по всему городу. Новый концертный зал 
архитектурно также обозначит новые черты 
в облике центра города, где вокруг в боль-
шом количестве построенные в советское 
время пятиэтажные и трёхэтажные много-
квартирные дома. Вентспилсский концерт-
ный зал будет единственным в Латвии, где 
есть акустический орган и самое большое 
в мире фортепианное пианино. Стоимость 
строительства здания составит 31 миллион 
евро. 

В Вентспилсе на салют в честь столетия 
Латвии потратят больше, чем когда-либо

Об этом свидетельствуют результаты тен-
дера. Как можно было предположить, и на 
этот раз, как обычно, салют устраивает дру-
жественное Вентспилсу предприятие – ООО 
«International Fireworks Design». Предложение 
этой компании обойдется в 29 323 eвро, и 
учреждение самоуправления «Коммунальное 
управление» с благословения отца города 
признало его победителем конкурса. Не при-
ходится удивляться, что заявку на конкурс 
подал лишь один участник, так как это пред-
приятие устраивает салют в городе ежегод-
но. В учреждении самоуправления поясняют, 
что предложение ООО «International Fireworks 
Design» отвечает всем требованиям положе-
ния о закупках, поэтому комиссии оставалось 

лишь принять это предложение. 
Согласно информации в базе дан-

ных «Firmas.lv», основной капитал ООО 
«International Fireworks Design» составляет 
3000 eвро. В прошлом году предприятие 
работало с прибылью в 39 418 eвро, а годом 
ранее прибыль составляла 8129 eвро. В свою 
очередь, оборот в прошлом году достиг 271 
057 eвро, а в 2016 году он составлял 243 
208 eвро. Именно эта фирма в последние 
годы устраивала фейерверк в Новый год, во 
время Дня города и государственных празд-
ников в Вентспилсе, а также в Риге. Разница 
лишь в том, что в Риге, например, новогодний 
салют обошелся на 5 и более тысяч дешев-
ле. В то же время Лиепайское самоуправ-

ление на новогодний салют потратило лишь 
4590 eвро...

У вентспилсского градоначальника, обви-
няемого в тяжких преступлениях Айвара 
Лембергса всегда было желание проде-
монстрировать, что Вентспилс превосхо-
дит любой другой город. Это своеобразное 
состязание между Ригой и Вентспилсом, где 
будет более красочный, а значит, и доро-
гой салют, проходит уже не один год, и всег-
да траты несколько выше в Вентспилсе. 
Занятый в длительных судопроизводствах 
депутат Вентспилсской думы, ее фактиче-
ский руководитель А. Лембергс не скрывал 
этого и во время так называемых еженедель-
ных пресс-конференций. Однажды он срав-
нил салют в Вентспилсе и Риге как «мерсе-
дес» и «запорожец» – дескать, в Вентспилсе 
– настоящий «мерседес», а в Риге лишь начи-
щенный «запорожец»... Однако вряд ли чрез-
мерно красочный фейерверк на деньги нало-
гоплательщиков – хорошая идея, не в востор-
ге от этого и сами вентспилчане. Не лучше 
ли было бы деньги, выброшенные на ветер, 
выделить, например, на дотирование город-
ского общественного транспорта, чтобы пен-
сионеры могли ездить бесплатно, как это про-
исходит в других латвийских городах? 
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В последнюю неделю настоящую бурю среди пользователей 
социальных сетей вызвало событие, произошедшее в одной из 
наших школ на торжественном мероприятии в честь Дня знаний 1 
сентября (или, точнее говоря, 3 сентября). А именно, мама одной 
из учениц поделилась впечатлениями о том, что на торжествен-
ном мероприятии не исполнялся государственный гимн. Краткое 
описание сути конфликта –  мать ученицы прежде всего обрати-
лась к классному руководителю, затем к заместителю директо-
ра, и, наконец, к директору с одним вопросом: почему так, разве 
в торжественных случаях на публичном мероприятии не должен 
исполняться государственный гимн? 

Символический символизм 
меру, на уроках истории. Кажется, само собой разумеющимся является 
то, что у Латвии (как и у других государств) есть три главных символа – 
флаг, герб и гимн. Но у этих символов нет никой связи с тем или иным 
правительством, с той или иной партией, с конкретным министром или, 
например, с каким-либо обвиняемым в коррупции руководителем само-
управления. Латвия и наши символы гораздо выше программы любой 
партии, декларации правительства, коалиционного совета или всего 
ранее упомянутого вместе взятого.  Поэтому такое декларативное 
отношение, которое видят и «от которого» учатся наши дети, не только 
не к месту. Оно полностью деструктивно и никоим образом не воспи-
тывает патриотизм.  

Конечно, совсем другое дело в том случае, если сказанное руковод-
ством упомянутой школы, что «это не обязательно, поэтому мы гимн и 
не исполняли», – вопрос убеждённости самого педагога.  Если не запи-
сано в инструкции, если не декларировано в правилах Кабинета мини-
стров, значит – делать не нужно.  Во всяком случае теоретически учи-
теля должны были бы быть первыми, кто учит детей пониманию свое-
го государства, Латвии и символов Латвии. Учат тому, что именно они 
– сегодняшние школьники – будут теми, кто будет создавать будущее 
Латвии как свободного, демократического, постоянного и самостоя-
тельного государства. Но чему можно научить детей, если сами учите-
ля к своей земли, к государству и его символам так относятся: если не 
записано в инструкции, то не обязательно, значит – гимн исполнять не 
будем.  Конечно, никак не хочется верить, что в конкретной школе отно-
шение руководства к Латвии нелояльно.  Никак не хочется верить, что 
комментаторы интернета, кто встал на сторону точки зрения довольно 
агрессивных педагогов, действительно считают, что действия школы 
и, самое главное, объяснения этих действий являются адекватными 
и соответствуют ситуации. Однако это заставляет задать вопрос: где 
заканчивается случайное недоразумение без подводных камней и где 
начинается неуважение, нелюбовь и нелояльность к своему государ-
ству, к Латвии?  К тому же – если следовать “логической цепи» данно-
го события – то насколько обосновано пребывание таких педагогов в 
латвийской школе?  

P.S. Школу здесь называть не будем, так как это в контексте данных 
размышлений особого значение не имеет. 

P.P.S. Как выяснила “Ventspilnieks.lv” у ответственного Министерства 
образования и науки, то исполнение гимна во время важных для школы 
мероприятий, в том числе – в День знаний, всё же является обязатель-
ным, и это определяют правила Кабинета министров № 480. 

Искренне ваша – “Ventspilnieks.lv”

Пугают грибников 
Стрельба во время армейских учений в при-
морском лесу напугала грибников. Они сроч-
но покинули лес. 

Новый дом 
Вместо снесённого здания на улице Пилс, 23 
городская дума планирует построить новый 
жилой дом. 

Автобус Дней поэзии
Уже седьмой год во время Дней поэзии на 
улицы города выезжал поэтический автобус, 
в котором звучали стихи и музыка в исполне-
нии школьников. 

Просят голосовать 
Горожан просят голосовать за Вентспилс как 
за “Дружественное семье самоуправление – 
2018». Голосование проходит в интернете. 

Уровень без изменений 
Уровень безработицы в городе по-прежнему 
держится в пределах 3,9 процентов. На 844 
безработных имеется 217 вакансий.  

Будет новый центр клиентов 
На улице Кулдигас, 2 обустроят Единый 
центр обслуживания клиентов государства и 
самоуправлений.

Задержан подозреваемый 
в повреждении автомашин 
Полицейские самоуправления задержали 
молодого человека, который подозревает-
ся в умышленном повреждении нескольких 
автомашин в Парвенте. 

Демонстрировали технику 
В Приморском музее под открытым небом 
прошла выставка военной техники и экипи-
ровки Национальных Вооруженных сил и сил 
союзников. 

Благоустроенный внутренний двор 
Завершились работы по благоустройству 
внутреннего двора основной школы № 1. 
Сейчас его можно использовать и для отды-
ха, и для занятий спортом.   

Погибла женщина 
На улице Робежу потерпела аварию автома-
шина “Chrysler”, в результате аварии погиб-
ла женщина 53 лет. Двое мужчин получили в 
аварии телесные повреждения. 

Утечка газа на улице Бривибас 
В одной из квартир пятиэтажного жилого 
дома на улице Бривибас не был закрыт вен-
тиль плиты, из него произошла утечка газа. 
Запах чувствовался во всём доме, с лестнич-
ной клетки эвакуировали трёх человек.  

Новый цикл бесед 
Читальный зал музыки и искусства библио-
теки начал новый цикл бесед «Моя библио-
тека музыки». Первой гостьей мероприятия 
будет режиссёр Ивета Лаце. 

Выставка рассказов библиотеки 
В Вентспилсской главной библиотеке можно 
осмотреть передвижную выставку Общества 
поддержки Латвийской национальной библио-
теки в честь столетия государства «Библиотеки, 
которые помогли вырасти Латвии». 

Популяризируют китайский язык 
В центре непрерывного образования 
Вентспилсской высшей школы есть возмож-
ность освоить китайский язык, изучать кото-
рый активно побуждает и руководство само-
управления, видя в этом большой потенциал 
в будущем именно в Вентспилсе.   

Приглашают доноров крови 
Северокурземская региональная больница 
просит вентспилчан и жителей края стать 
донорами крови. В больнице кровь можно 
сдать в каждый понедельник и в каждую пят-
ницу с 8 до 10 часов.   

Создадут новую автостоянку  
В середине следующего года в Вентспилсском 
парке высоких технологий планируют постро-
ить две новые автостоянки, где всего можно 
будет разместить 133 автомашины. 

О тветы педагогов были самыми разными. Начиная от 
«забылось» и до «зачем, это не обязательно» и «не было 
предусмотрено в сценарии». И в заключение своих раз-
мышлений мама ученицы задаёт риторический вопрос: 
разве не именно школа должна быть в авангарде госу-

дарственного патриотического воспитания, поэтому не только в «обя-
зательном порядке», но и по убеждению и в уважение к Латвии на 
самом важном мероприятии учебного года гимн всё же должен звучать.  
Хотя бурю в социальных сетях вызвал даже не сам случай, а коммен-
тарии педагогов и «инакомыслящих». Двое педагогов, комментируя 
запись упомянутой мамы, указали, что (обобщив всё сказанное в тек-
сте в одном предложении) “какое правительство, такое и отношение к 
гимну» … В то же время защитники матери ученицы (также обобщив 
аргументы в одном предложении) обоснованно указывают на то, что 
гимн, как и другие самые важные государственные символы, вообще 
никаким образом не связан с конкретным правительством и политика-
ми, к тому же – если даже педагоги таким образом путают «божий дар 
с яичницей», то о каком качестве образования или о лояльности школы 
к государству вообще может идти речь.   

Таков краткий пересказ этого скандала в социальных сетях. 
Достаточно широкий резонанс данного события уже указывает на то, 
что здесь определенно есть основание для дискуссии. Совершенно 
ясно, что школа, безусловно, это не то место, где во время торже-
ственных мероприятий демонстрировать «отношение» к правитель-
ству, например, не исполняя гимн.  Педагоги, которые должны быть в 
первых рядах нашей интеллигенции, действуя таким образом, право, 
не демонстрируют понимание того, что такое Латвийское государство, 
как оно образовалось и как государство функционирует. «Ребяческая 
болезнь протестующих» здесь видна во всей своей красе. И в этой 
связи страшно даже представить себе, что такие приверженцы «сим-
волизма», будучи в должности учителей, рассказывают детям, к при-

существования «Baltijas еkspresis» стопро-
центно своими ресурсами обеспечивает 
грузоперевозки, и с апреля мы самостоя-
тельно обеспечиваем доставку вагонов для 
выгрузки нашим клиентам – терминалам 
Вентспилсского порта. В связи с этим объем, 
обработанный в августе, имеет особенное 
значение, так как «Baltijas еkspresis» проде-
монстрировало своим как имеющимся, так и 
потенциальным клиентам, что предприятие 
способно надежно и в короткий срок достав-
лять значительный объем грузов до част-
ных подъездных путей клиентов. Для сравне-
ния: августовский объем «Baltijas ekspresis» 
равноценен всему объему Эстонской желез-
ной дороги и составил более 20% от всего 
объема грузов в сети «Latvijas dzelzceļš». 
Особенно хочу подчеркнуть роль «Baltijas 
ekspresis» в транспортировке грузов в тер-
миналы Вентспилсского порта, предприятие 
является абсолютным лидером по перевоз-
кам в вентспилсском направлении: фактиче-
ски 7 из 10 грузовых поездов, которые при-
ходят в Вентспилс, – это грузовые поезда 
«Baltijas ekspresis».

Эти результаты не случайны, так как ранее 
длительно велась упорная и целенаправлен-
ная работа: произведена замена локомотив-
ного парка, создана соответствующая орга-
низационная структура, которая позволяет 
организовать работу во всей сети «LDz», 
создано более 80 новых рабочих мест и суще-
ственно увеличена средняя зарплата работ-
ников, которая значительно превышает сред-
ние показатели в государстве. В результате 
«Baltijas еkspresis» готово перевозить серьез-
ные объемы и делает это: мы стабилизиро-
вали оборот, что хорошо видно из диаграмм, 
иллюстрирующих первые восемь месяцев 
текущего года. «Baltijas еkspresis» смогло и 
может до сих пор, умеет увеличивать свою 
часть в общем рынке перевозок, где царит 
очень сильная конкуренция. Это особенно 
существенно в то время, когда в услови-
ях безжалостной конкуренции идет борьба 
за каждый груз, за каждый вагон. Я испыты-
ваю чувство истинного удовлетворения, что 

Исключительные результаты «Baltijas Ekspresis» летом:  
в августе перевезено в три раза больше грузов, чем в прошлом году
 Окончание. Начало на 1 стр. за эти годы мы стали сильнее, что 

подтверждается постепенным уве-
личением завоеванной части рынка. 
Без наших упорных, ответственных 
и честных работников это было бы 
невозможно», – прокомментировал 
председатель правления «Baltijas 
еkspresis» Марис Бремзе. 

До конца года осталось четыре 
месяца. Еще в конце июня разница 
между прошлым и текущим годом 
была значительной – 3,119 млн тонн 
в этом году и 4,725 млн тонн в пер-
вом полугодии прошлого года. За весь про-
шлый год АО «Baltijas еkspresis» перевезло 
7,11 млн тонн транзитных грузов, из которых 
65% составили насыпные грузы (угольные 
продукты), 32% – наливные грузы (нефте-
продукты), а оставшаяся часть – насыпные 
грузы. Прибыль предприятия в прошлом году 
достигла 1,54 млн евро. 

Данные обобщены Министерством сооб-
щения. За восемь месяцев объем железнодо-
рожных грузов в Латвии увеличился на 6,5% 
и составил 32,341 млн тонн. Объем междуна-
родных перевозок – 31,401 млн тонн (+6,8%), 
а объем внутренних перевозок сократился на 
4,4% и составил 940,3 тыс. тонн. Если гово-
рить о международных грузовых перевозках, 

то объем транзитных грузов составил 29,159 
млн тонн (+7,6%), а объем импортных грузов 
– 2,056 млн тонн (разница не изменилась – 
0%). Заметное падение – в сегменте экспорт-
ных грузов (-19,8%). 

В то же время объем железнодорожных 
транзитных грузов через порты достиг 25,514 
млн тонн (+2,7%), в свою очередь сухопут-
ный транзит через территорию Латвии достиг 
3,645 млн тонн – это впечатляющий рост на 
62,3%. Правда, нужно помнить, что в про-
шлом году в Латвии объем железнодорожных 
перевозок сократился на 8,4% по сравнению 
с 2016 годом, а значит, результаты этого года 
лишь минимально начинают компенсировать 
уменьшение грузопотока. 
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- Вы многие годы активно участвовали в процессах 
развития Латвийского государства и в укреплении демо-
кратической системы. Вы накопили богатый опыт в госу-
дарственных делах. Каковы ваши ощущения в канун 
выборов в 13-й Сейм?  

- Выборы в Сейм свидетельствуют о том, что наше государ-
ство существует и его независимость – это реальность. Это 
очень важно. Однако недостаточно. Есть целый ряд нерешён-
ных социально-экономических проблем, есть недостатки в госу-
дарственном управлении, в судебной системе, поэтому немало 
недовольных, которые ждут большего от своего государства, 
конкретнее – от правительства, от депутатов. Не дождавшиеся 
того, на что надеялись, теперь думают о реванше. Это вызыва-
ет опасения в том, какие люди попадут в Сейм, какие полити-
ческие силы будут формировать правительство, представлять 
наше государство в мире. Их честность, талант, работоспособ-
ность, несомненно, также опыт определят дальнейший про-
гресс и перспективы государства на ближайшие годы.  

- Следовательно, избирателям нужно очень серьёзно 
обдумать, за какую из политических партий отдать свой 
голос?  

- Несомненно. Это действительно непросто. Об этом сви-
детельствует рекордно высокое число избирателей, кото-
рые до сих пор не решили, за какую из партий голосовать.  
Избиратель находится перед трудным выбором.  

- Какова причина этого? 
- Причина? Во-первых, то, что до сих пор партии, определя-

ющие будни политики и формирующие правительство, недо-
статочно оправдали возложенные на них надежды. В свою 
очередь новые, которые бросают вызов старым партиям, не 
оставляют убедительного впечатления, так как у них явно не 
хватает опыта в государственных делах, нет списка достаточ-
но сильных лидеров, чтобы было основание надеяться, что с 
приходом их к власти дела будут идти лучше.  Люди боятся, 
что может произойти противоположное.  

- Так какого же результата мы можем ожидать по окон-
чанию выборов? 

- Это, возможно, будет эмоциональный выбор в последнюю 
минуту, который может оказаться протестным голосованием. 
Это порождает риск популизма в работе следующего Сейма, 
равносильно пирровой победе.   Проявление политическо-
го эгоизма и растерянности, близорукости депутатов в самых 
разных комбинациях, что не только усиливает недостатки раз-
дробленного политического спектра, но и уменьшает возмож-
ности взвешенного развития государства. 

- Разве когда-нибудь было иначе? После восстановле-
ния независимости в Сейм обычно избирались депутаты 
от 6 до 8 партийных списков.  Каждый раз выбиралась 
какая-нибудь новая политическая сила и кто-то, домини-
ровавший ранее, уходил с политической сцены.  

- Это правда. Но плохо то, что такая тенденция может  
сохраняться еще в течение тридцати лет после восстанов-
ления независимости. Пришло время появиться в полити-
ке стабильной, устойчивой политической силе.  Идеальным 
было бы, скажем, три-четыре политические партии, у которых 
понятная система ценностей, проверенные основные соци-
ально-экономические принципы, понимание национального 
Латвийского государства в евроатлантическом пространстве, 
а также процессов глобализации в мире. В рамках таких пар-
тий обновились бы и поколения политиков. Избиратели знали 
бы, какого вида результатов социально-экономической поли-
тики в контексте различных отраслей народного хозяйства, 
политики международной безопасности или общественных 
групп можно ожидать.  

- Вы хотите сказать, что сейчас существует возмож-
ность того, что избиратели покупают кота в мешке?  

- Ну что-то подобное. Хотел бы подчеркнуть, что при спек-
тре понятных партий, базирующихся на конкретных ценно-
стях, было бы больше гарантий того, что партии не являются 
краткосрочными проектами, инициированными отдельными 
индивидами, узкими группами, в основном по экономическим 
интересам.  

- Можете напомнить о каком-нибудь таком политиче-
ском проекте экономических интересов?  

 - Да, конечно. Типичными примерами являются «Латвияс 
цельш» и Народная партия.  Их руководители, влиятельные 
политики, которые были способными, но всё же своекорыст-
ными людьми, по правде сказать, они пришли в политику толь-
ко на один, максимум на два цикла выборов, во время которых 
концентрировались на получении возможностей и пользы от 
лет приватизации именно для себя.  Таким образом олигархи и 
более мелкие «хвататели» и получили свои миллионы, однако 

В канун выборов в 13-й Сейм. 
Беседа с Гиртсом Валдисом Кристовскисом
Приближаются выборы 13-го Сейма. Перед выборами мы побеседовали с Гиртсом Валдисом 
Кристовскисом, человеком, который 4 мая 1990 года голосовал за восстановление 
независимости Латвии, являлся депутатом многих последующих Сеймов, а также 
министром в семи правительствах. Следовательно, с опытным в политике человеком. 

репутация упомянутых партий пострадала драматически, без 
шансов продолжать свою деятельность в политике.    

- Не ждёт ли на сей раз такая судьба «Единство»? 
- Не исключено, что Единство накажут за неудачи послед-

них лет.  Но причины для этого уже другие, если сравнивать 
с упомянутыми ранее, уже исчезнувшими партиями. Лидеры 
Единства или члены их семей после деятельности в полити-
ке не появляются как новоиспечённые мультимиллионеры, 
владельцы векселей или земельных участков ценностью в 
десятки миллионов, совладельцы предприятий в управляе-
мых сферах или реинвесторы денежных накоплений, скры-
тых в офшорах.  

- Что же тогда, на ваш взгляд, было камнем преткнове-
ния для Единства? 

- Излишняя податливость соблазнам конформизма с СЗК, в 
основе которой личность Солвиты Аболтини. Её беспрерыв-
ные внепартийные сделки с СЗК, с А. Лембергсом, в результа-
те которых она в своё время смогла скомбинировать, отнять 
должность председателя Сейма, когда она была в руках депу-
тата СЗК Гундара Даудзе.   Она добилась обещаний под-
держки СЗК на пути её продвижения к желанной должности 
президента государства. Затем она стала защитником инте-
ресов СЗК в коалиции. Этой цели были подчинены ценно-
сти Единства, демократического и правового государства, 
что должно было быть приоритетом Единства.  Ясно то, что 
она перекомбинировалась. И премьер-министром не стала, 
хотя из-за этой должности была способна убедить фракцию 
Единства Сейма, что в качестве президента государства с 
первого же тура нужно поддержать выдвигаемого на эту долж-
ность СЗК Раймонда Вейониса, а не безусловно более прием-
лемого и превосходящего Эгилса Левитса.  

- Сейчас Солвита Аболтиня исключена из Единства. 
Считаете ли вы, что этого достаточно, чтобы уже «Новое 
Единство» вернуло репутацию в глазах избирателей? 

- Конечно, избиратель Единства очень требовательный. И 
всё же я посоветовал бы каждому продумать свой возмож-
ный уход.  У Единства по-прежнему есть большой интеллек-
туальный потенциал и потенциал опыта для рестарта пар-
тии.  Я верю, что такие личности, как Валдис Домбровскис, 
Кришьянис Кариньш, Арвилс Ашераденс, Карлис Шадурскис, 
Эдгарс Ринкевичс, Инесе Вайдере или Хосам Абу Мери и дру-
гие не только учились на ошибках предыдущего периода, но и 
могут в интересах Латвии работать гораздо лучше, чем до сих 
пор.  Компетентности им достаточно. У избирателей ещё есть 
возможность подумать над этими аспектами и дать повторную 
возможность списку «Нового Единства». Думаю, что изби-
ратели заметили, что исключена не только Аболтиня, но в 
Единстве больше нет и мастеров закулисных и мелких интриг 
– Дзинтара Закиса, Эдгара Яунупса, а также таких любителей 
плести интриги, как Илзе Винькеле и Артис Пабрикс. 

- Сейчас эти люди составляют ядро списка объедине-
ния «Развитию/За!»! Какие, на ваш взгляд, шансы у этой 
партии?  

 - Трудно поверить, что они изменили привычки, так как их 
самая явная черта, наряду с неоспоримыми умственными спо-
собностями, - это ультраэгоизм. Это не способствует обще-
му делу. Не зря Лолита Чигане, Андрейс Юдинс и Алексей 
Лоскутов, основатели «Развитию/За!», быстро поняли, на 
какую нестабильную платформу они ступили, поэтому быстро 
вернулись назад к Единству.   

- Вы симпатизируете Единству?  
- Да. Я решил голосовать за эту партию, хотя имен-

но из-за Аболтини, Закиса, Яунупса, Винькеле, Пабрикса 
и Штокенбергса осенью 2011 года ушёл из активной поли-
тики. После семилетнего перерыва недавно посетил кон-
гресс Единства и оценил, насколько существенно улучшилась 
атмосфера в партии под руководством Арвилса Ашераденса. 
Выступавшие на конгрессе «Нового Единства» меня действи-
тельно убедили своей компетентностью, стратегическим виде-
нием и ясным языком. Они в сотрудничестве с другими парти-
ями решили выдвинуть на должность следующего президента 
государства действительно выдающегося кандидата Эгилса 
Левитса.   Не как своего, а как общего кандидата партий.   

- Что вы можете сказать о кандидате в премьер-мини-
стры от «Нового Единства» Кришьянсе Кариньше?  

Честный, светлый, преданный Латвии человек. К тому же 
он смог прекрасно проявить себя в Европейском парламен-
те, который является форумом выдающихся международных 
политиков. После десяти лет, проведённых в международной 
политике, его кандидатура очень подходила бы на должность 
премьер-министра. Он обещает обратиться к правомерности 
и справедливости, хотя также очень опытный в делах народ-

ного хозяйства.  Правомерность и справедливость были бы 
хорошим ориентиром в работе правительства. Таким образом 
я вижу, что партия перестроилась для серьёзной работы, это 
была бы прогнозируемая мощная политическая сила в лат-
вийской политике.  

- Есть ли еще какая-нибудь партия, которая кроме 
Единства кажется вам перспективной в латвийской 
политике? 

- Мне кажется, что со временем себя могла бы проявить 
Новая консервативная партия. Я знаком с её лидерами 
со времён созданного мною и руководимого «Гражданского 
союза». Мы, четверо депутатов оппозиции Вентспилсской 
городской думы, а именно, также Даце Корна, Айвис и Иварс 
Ландманисы год назад даже несколько раз посещали митинги 
Новой консервативной партии в Старой Риге.  И всё же нельзя 
не видеть, что шаг созревших политических игроков этой пар-
тии ещё очень короток.  Там есть понимание того, что в госу-
дарстве дела нужно менять, необходимо правосудие, однако, 
кажется, не хватает силы, чтобы добиться перемен, даже если 
в рядах партии есть несколько бывших следователей БППК.  

- Что вы скажете о СЗК, который длительное время был 
союзником Единства? 

В нём есть целый ряд подающих надежды политиков ново-
го поколения. Однако в деятельности СЗК по-прежнему можно 
увидеть влияние старых идеологов компартии. Охраняются 
приобретения олигархов Шкеле и Лембергса во время прива-
тизации и поддерживаются их нынешние интересы, что озна-
чает дальнейшее увязание, а не освобождение от корруп-
ции. Особо следует подчеркнуть, в интересах А. Лембергса 
деградируется правосудие в государстве, в жертву приносит-
ся справедливая конкуренция. Вентспилчанам стоит помнить, 
что Вентспилсский порт подчинён неблагоприятным условиям 
конкуренции, именно интересам политики контролируемого 
СЗК и А. Лембергсом Министерства сообщения, сомнительно-
го проекта электрификации железной дороги.   

-  Суровая оценка. Почему союзнической силой СЗК 
является партия «Латвии и Вентспилсу»?

- Вот так! Об этом стоило бы думать избирателям! Конечно, 
в течение года, что являюсь депутатом Вентспилсской город-
ской думы, на себе испытал, что такое противоправный авто-
ритарный режим в исполнении лидера партии “Латвии и 
Вентспилсу».  Это разрушает так желаемое избирателями 
хорошее управление по всей стране. То, что СЗК не пытается 
избавиться от влияния обвиняемого в тяжелых преступлениях 
А. Лембергса, оправдывается тем, что он ещё не осуждён, и 
только способствует правовому нигилизму.  Это свидетельство 
недостаточности морально-этических стандартов этой партии. 
Такой не может быть политика, достойная лидеров общества.  
Этой же болезнью болел и патриарх СЗК Карлис Улманис, 
который, находясь под угрозой оккупации СССР, в окружении 
чека, недальновидно просил всех оставаться на своих местах.  

- Тогда какие ценности избиратель должен искать в про-
граммах партий, у кандидатов в депутаты? 

Правомерность, справедливость, хорошее управление, 
которое стимулирует конкуренцию, творческий подход и эко-
номический рост. Необходимо изолировать тех, кто поддер-
живает авторитаризм, олигархию и незаконность.  Если изби-
ратель это сможет, то Латвия будет свободным, демократиче-
ским, западническим государством с энергичным, современ-
ным европейским правительством, которое строит уверенное 
в себе государство и способствует формированию уверенной 
в себе нации. 



В Резекне – «Горс»,  
в Цесисе – «Видземе», 
в Вентспилсе – 
«Латвия»?

Г. В. Кристовскис: 
Трудно поверить, 
что политики меняют 
свои привычки

На ринге Фрицис 
Биксе: 95 лет 
тому назад

Главное – 
«превзойти» Ригу: 
праздничный салют 
в Вентспилсе3 стр. 5 стр.

№. 37 (80)  28 сентября 2018 года

7 стр.5 стр.

 Окончание на 6 стр.  Окончание на 2 стр.

Полет. В прошлое 
и будущее
Изготовле-
нием дронов 
в Латвии уже 
больше никого 
не удивить. 
Другое дело – 
построенный 
своими руками 
самолет, а та-
ковой с весны 
изготавлива-
ется в доме 
вентспилча-
нина Харийса 
Наудиньша, который живет на улице Межа. За-
казчик и соавтор самолета Оскарс проживает 
в Риге и время от времени звонит в Вентспилс: 
«Дед, сколько ты уже сделал? Скоро будет го-
тово?» На что Харийс недавно с удовольствием 
смог ответить: «В понедельник, это, наверное, 
24 сентября, привезу. Как договаривались: ни у 
кого такого не будет. Жди!»

В правительстве Лаймдоты Страуюмы (5 ноября 2014 
года – 11 февраля 2016 года) работали 5 министров 
от «Единства», 5 – от СЗК, 3 – от Национального 
объединения и один беспартийный министр. В пра-
вительстве Мариса Кучинскиса соотношение сил 

изменилось: 6 министров – от СЗК, 5 – от «Единства» и 3 пред-
ставителя Национального объединения. 

Непреодолимых противоречий между этими партиями нет, 
есть лишь интересы, борьба за влияние, и в период форми-
рования коалиции неизбежная борьба за самые «вкусные» 

Прежде чем 6 октября отправиться к избирательным урнам, нужно не только тщательно прочитать про-
граммы партий, которые содержат 4000 знаков и подготовлены к выборам в 13-й Сейм, но и восстано-
вить в памяти обещания, которые давались перед прошлыми выборами, а также оценить, насколько 
они выполнены. Оппозиционные партии, скорее всего, станут отговариваться, что они не были у вла-
сти, поэтому не смогли реализовать обещанное в своих программах. Другое дело – правящая коали-
ция. Как в правительстве Лаймдоты Страуюмы («Единство»), так и в правительстве Мариса Кучинскиса 
(СЗК) бразды правления в своих руках держали три политические силы – Союз зеленых и крестьян, 
«Единство» и Национальное объединение – «Все для Латвии!» – «Отечеству и свободе/ДННЛ». 

М ужское уго-
вор – святое 
дело. Они 
уже давно 
п р и в ы к л и 

полагаться друг на друга – 
внук Оскарс и дед. Харийс с 
высоты своих лет наблюда-
ет, как в современном вари-
анте подростка Оскарса 
проявляются его собствен-
ные ощущения, когда он был 
мальчишкой. Спираль поко-
лений, как же иначе. Деду 
кажется, что это приемлемо 
и само собой разумеется. 

СИЛЬНЫЕ ИЗ 
«ДЗЕЛЗКАЛЕИ»

Отец Харийса Карлис в 
свое время был кузнецом 
в доме «Дзелзкалеи» воло-
сти Элкшкенес. Он женился 
на Хелене, дочери кузне-
ца немецкого происхожде-

ния Хайзе из Акменьдзирас, 
которая до двенадцати лет 
даже не знала латышско-
го языка. Сына языку не 
обучила и даже в совет-
ское время не стремилась 
демонстрировать его зна-
ние – чтобы, чекисты не 
начали преследовать как 
фашистскую шпионку. У 
отца был диплом настоя-
щего подмастерья кузне-
ца, но он умел и выполнял 
работы по дереву, а также 
знал, как на своих семи гек-
тарах обрабатывать землю 
и выращивать скот. Мать 
была искусной рукодельни-
цей и очень любила петь, 
обладала абсолютным 
слухом и невероятно кра-
сивым, сильным голосом, 
вспоминает Харийс. 

министерства. Значит, по крайней мере, теоретически не 
должно быть препятствий для исполнения обещаний, данных 
в преддверии выборов. Посмотрим, как партии справились с 
этой задачей. 

НЕ ВЫПОЛНЕНО ОБЕЩАНИЕ О ТОМ, ЧТО НЕ БУДЕТ 
ПОВЫШЕН НАЛОГ С МИКРОПРЕДПРИЯТИЙ 

Изменения в налогообложении микропредприятий были ини-
циированы Министерством финан-
сов в рамках налоговой реформы. 

Большое огорчение у отцов Вентспилсского городского 
самоуправления вызвали вентспилчане и те, кому нра-
вится Вентспилс. Очевидно, последним намного больше 
симпатичны другие города, а не зачастую искусственно 
и преувеличенно украшенный Вентспилс во время куль-
минации туристического сезона. В свою очередь пер-
вым, то есть нам, вентспилчанам, абсолютно все равно – 
игнор, или вентспилчане также думают, что другие города 
больше заслужили увидеть свои названия написанными 
на корпусе самолета. К сожалению, Вентспилс не будет 
среди 14 латвийских городов, именем которых будут 
названы новые самолеты «Airbus A220-300» националь-
ной авиакомпании «airBaltic». 

Горькое разочарование для отцов 
города: имя Вентспилса не будет 
ни на одном из 14 самолетов...

В сентябре на 
домашней стра-
нице «airBaltic» 
каждый мог поу-
частвовать в 

голосовании и выбрать среди 
76 официально признанных 
городов Латвии. Голосовать 
могли как проживающий в 
конкретном городе или крае 
жители, так и любые дру-
гие. Вполне возможно, что 
сравнительно низкое общее 
количество голосов объясня-
ется тем, что каждый участ-
ник должен был зарегистри-
роваться через какой-либо 
из своих профилей в соцсе-
тях – «Facebook», «Twitter», 
«Draugiem.lv» или «Google». 
Возможно, некоторые испу-
гались, что будет раскрыта 
личность голосовавшего, что 
приведет к неприятностям, 
однако имена голосовавших 
нигде не публиковались про-
тив их желания. 

В том, что результат более 
чем скромный, виноваты 
именно отцы самоуправле-
ния. Люди об этом опросе не 
знали бы, если бы не поя-
вилась информация в соци-
альных сетях. На веб-сайтах 
самоуправления агитация 
была не особенно активной, 
за несколькими исключени-
ями, и сами руководители 
самоуправления не проя-
вили большой активности в 
своих профилях в соцсетях, 

чтобы сплотить вентспилчан 
и побудить их к голосованию. 
К тому же, от своего имени 
можно было голосовать каж-
дый день по одному разу! 
В итоге из городов Курземе 
Вентспилс уверенно обошли 
как Кулдига, так и Лиепая. 

Результаты голосования 
оказались очень печаль-
ными для Вентспилса. 
Победителем стал Цесис, 
набравший 9183 голоса. На 
втором месте – активные 
жители Алуксне, которые в 
этом году упорно, энергично 
и остроумно работали над 
популяризацией города и его 
окрестностей как конечной 
цели туристического путе-
шествия. На третьем месте 
с 8072 голосами Валмиера. 
Остальные 11 самоле-
тов «разделили» Кулдига, 
Смилтене, Огре, Ливаны, 
Бауска, Гулбене, Рига, 
Елгава, Лиепая, Юрмала и 
Сигулда. 

Вентспилс, который еще 
пару дней назад сохранял 
надежду оказаться среди 
14 счастливых городов, все 
же из-за низкой активности 
голосовавших опустился на 
20-е место. Всего Вентспилс 
получил 1516 голосов. Для 
того чтобы догнать Сигулду, 
которая прошла 14-й, нужно 
было собрать почти в два 
раза больше голосов – не 
хватило 1871 голоса... 

Предвыборные обещания выполнены лишь частично
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У входящего в состав общества «Балтийская ассо-
циация – транспорт и логистика» (БАТЛ) перевозчи-
ка грузов по железной дороге – AО «Baltijas еkspresis» 
лето оказалось очень успешным и плодотворным, 
поскольку удалось значительно увеличить объем пере-
везенных грузов. Если в первом полугодии в среднем 
в месяц грузооборот составлял около 500 тыс. тонн, то 
общий объем грузов, перевезенных летом, более чем в 
два раза превысил объем, достигнутый в летние меся-
цы прошлого года. За первые восемь месяцев этого 
года перевезенный «Baltijas еkspresis» объем железно-
дорожных грузов в направлении Вентспилсского порта 
уже достиг 4,85 млн тонн, таким образом были превы-
шены высказанные ранее осторожные прогнозы, отме-
тили в AО «Baltijas еkspresis».

Исключительные результаты 
«Baltijas Ekspresis» летом:  
в августе перевезено  
в три раза больше грузов,  
чем в прошлом году

М и н у в ш и й 
июль ока-
зался успеш-
ным для 
AО «Baltijas 

еkspresis» – объем грузопе-
ревозок составил 809 тыс. 
тонн, что было на 45% боль-
ше, чем в июне. И почти 
в два раза больше, чем в 
июле 2017 года. В свою оче-
редь, в августе был установ-
лен новый годовой рекорд 
– 920 тыс. тонн. Это зна-
чительно способствовало 
увеличению общего обо-
рота, который достиг уже 
4,85 млн тонн. Предприятие 
успешно продолжает рабо-
ту на Вентспилсской желез-
нодорожной станции, соб-
ственными силами достав-
ляя привезенные вагоны до 
клиентских терминалов на 
территории порта. В авгу-
сте клиентам доставлены 13 
342 вагона, что составляет 
98% от всего перевезенного 
AО «Baltijas еkspresis» объе-
ма в этом месяце, подчерки-
вают на предприятии. 

Нужно отметить, что в 
начале прошлого года AО 
«Baltijas еkspresis» проде-

монстрировало впечатляю-
щие показатели перевезен-
ных грузов, что можно объ-
яснить «бумом, связанным 
с каменным углем». Этот 
факт существенно улучшил 
ситуацию с показателями 
предприятий, работающих 
в Вентспилсском порту. По 
прошествии первых трех 
месяцев, когда были хоро-
шие показатели, из-за гео-
политических решений обо-
рот заметно сократился, и 
его падение продолжалось 
до самого августа. В этом 
году картина иная. В первые 
шесть месяцев грузооборот 
находился в сравнительном 
равновесии (1-е изобра-
жение), когда ежемесячно 
перевозилось от 470 тыс. 
тонн в январе до 588 тыс. 
тонн в июне. Maксимальная 
амплитуда разницы между 
лучшим и худшим месяцем 
– 88 тыс. тонн. В последние 
три месяца заметен мощ-
ный рост. 

«Этот год особенный, 
так как в первый раз за 
20-летнюю историю своего  

Харийс с летательным аппаратом,  
который построил вместе  
с внуком Оскарсом.


